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Pred vami je nova številka Bistriških odmevov, ki vam bo pravš- 
nje čtivo med dopustom. 
V tokratni številki vam predstavljamo občinske nagrajence, ki 
so glas o naši občini ponesli po državi, Evropi in širnem svetu. 
11 zaslužnih je letos prejelo občinske plakete. Več o sami prire-
ditvi, ki je bila po dveh letih spet v Kettejevi dvorani Doma na 
Vidmu na predvečer praznika, si lahko preberite v prvi rubriki.
Z županom Občine Ilirska Bistrica Emilom Rojcem smo se 
pogovarjali o očitkih glede jemanja podkupnine. Predstavlja-
mo vam njegovo plat zgodbe, saj so določeni mediji poročali 
le o sumu kaznivega dejanja, z rezultati preiskav pa bralcev 
niso seznanili. 
Na Bistriškem smo bogatejši za kar tri preplastitve cest: nove-
ga asfalta se veselijo v Podstenjah, Kuteževem in Podgrajah. 
Navdušujejo nas načrti o izgradnji fontane na mestu zasutega 
bazena v parku Nade Žagar. Ideja ortogonalne vodne površine 
z elementi prečkanja vode bo odlična popestritev prostora za 
druženje, igro in rekreacijo – odlična priložnost za sprostitev 
v objemu vode in oddaljena od mestnega hrupa. 
Bistriške plesalke so evropske prvakinje in podprvakinje. Vse o 
sprejemu mladih nadarjenih dam si lahko preberete na strani 31.
Letos je kar 35 osnovnošolk in osnovnošolcev zaključilo šolo 
z odličnim uspehom, ki je izvrstna odskočna deska za vpis 
na želeno srednjo šolo. Župan jim je zaželel veliko uspeha v 
njihovi karieri in hkrati izrazil upanje, da se vrnejo v domači 
kraj, se zaposlijo in s svojim doprinosom obogatijo življenje v 
bistriški občini.
Člani Združenja šoferjev in avtomehanikov Ilirska Bistrica so 
bili zelo aktivni, saj so se predstavili z dvema dogodkoma: va-
rovanje in nadziranje mladih kolesarjev pri kolesarskem tek-
movanju ter tematski izlet po domačih krajih. 
Ilirska Bistrica je gostila tudi dva motoristična dogodka: moto 
srečanje kluba Feistritz Bikers Bunch in obisk ljubiteljev prestiž- 
ne ameriške znamke motociklov Harley Davidson.
Drage občanke in občani, še veliko tem vas čaka v tokratni izdaji, 
zato lepo vabljeni k branju! Naj vam počitniški dnevi prinesejo 
težko pričakovani počitek in sprostitev v družbi družine ter prija-
teljev. Vzemite si čas zase in za svoje najdražje!

Tjaša Kaluža, odgovorna urednica Bistriških odmevov
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Vaše prispevke za novo številko ali geslo nagradne križan-
ke pričakujemo najpozneje do 18. avgusta na elektronski  
naslov: odmevi@ilirska-bistrica.si. 
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Plakete za presežke v letošnjem letu sta 
podelila župan Emil Rojc in predsednik 
Komisije za mandatna vprašanja, voli-
tve in imenovanja ter občinski svetnik 
Marjan Tavčar. 
Danilu Primcu se je med obiskovanjem 
gostinske šole porodila želja, da bi en-
krat imel svojo gostilno. Na začetku 
svoje poslovne poti je 25. marca 1981 v 
vasi Lipa pri Rupi najel in opremil go-
stilno pod imenom Snack bar Danilo. 
Po dveh letih je zapustil Lipo in prišel 
bližje domu. V Kosezah je opremil in 
najel Okrepčevalnico Danilo. Po dveh 
letih sta s soprogo zapustila Koseze. 
Podala sta se na Obalo – v Strunjan – 
kjer sta svojo poslovno pot nadaljevala 
v gostilni Sosič. Nekaj let po tem sta se 

odločila, da se vrneta v Ilirsko Bistrico 
in ustvarita nekaj svojega. Tako je začela 
rasti Hiša Primc, ki danes nudi prostor 
za rojstnodnevne zabave, salo za zaklju-
čene družbe, prenočišča in postajališče 
za avtodome.
Karateistka Erna Muhić se je na naj-
višjo stopničko zavihtela leta 2013 v 
Cerknici, kjer je bila najprepričljivejša 
v borbah, leto kasneje pa je na tradicio-
nalnem turnirju Postojna open osvojila 
tretje mesto prav tako v borbah. Leta 
2015 je kot članica karate kluba JUG 
Ilirska Bistrica na tekmovanju v Pod-
gradu osvojila srebrno medaljo. Prvo 
mesto je osvojila leta 2017 na mednaro-
dnem karate tekmovanju v Tuzli v Bosni 
in Hercegovini. Svoje znanje o karateju 

pa je črpala tudi iz številnih seminarjev 
na Hrvaškem, v Srbiji ter Bosni in Her-
cegovini. Erna Muhić je aktivna člani-
ca kulturno-umetniškega in športnega 
društva JUG Ilirska Bistrica, ki povezuje 
prebivalce različnih narodnosti s podro-
čja nekdanje Jugoslavije. Člani društva 
JUG so se uspešno integrirali v sloven-
sko družbo in prevzeli slovenski jezik ter 
kulturo za svojo, zato imajo izjemno po-
vezovalno vlogo pri sobivanju in spošto-
vanju različnih narodov bivše republike 
v Ilirski Bistrici.
Fotoklub Sušec, ki je bil ustanovljen 
februarja 2004, združuje ljubitelje fo-
tografije z Bistriškega in širše okolice, ki 
organizirajo srečanja ter tečaje fotogra-
firanja, fotonatečaje na klubski, državni 
in mednarodni ravni, fotografske eks-
tempore in razstave. Posebej poznan je 
Ex-tempore Snežnik, ki se ga vsako leto 
udeležuje večje število domačih fotogra-
fov in fotografov iz širše okolice. Člani s 
svojimi fotografijami večkrat sodelujejo 
na fotografskih natečajih društev iz Se-
žane, Brežic, Jesenic in z Reke. Člani Fo-
tokluba Sušec vodijo tudi fotokrožek na 
Osnovni šoli Toneta Tomšiča Knežak 
in tako prenašajo znanje ter pridobivajo 
podmladek v fotografskih vrstah.
Lana Božič, dijakinja tretjega letnika 
ljubljanske umetniške gimnazije – smer 
sodobni ples, se je v prvem razredu 
osnovne šole pridružila plesni skupini 
Pume, kjer je pričela trenirati plesno-
-športno zvrst performance cheer. Kot 

PROSLAVA OB PRAZNIKU 
OBČINE ILIRSKA BISTRICA

Na slavnostni prireditvi ob prazniku Občine Ilirska Bistri-
ca, ki ga občani praznujemo 4. junija, so v Kettejevi dvorani 
Doma na Vidmu na predvečer praznika, 3. junija 2022, po-
delili občinska priznanja letošnjim nagrajencem. Spomin-
sko plaketo so prejeli: Hiša Primc, Erna Muhić, »Fotoklub 
Sušec«, Lana Božič, »Tekaško društvo Bistrc«, Osnovna 
šola Antona Žnideršiča Ilirska Bistrica in Podstenjčani. Pla-
keta za šport je šla v roke Martina Novaka, Plaketo za družbene 
dejavnosti je osvojila Bernarda Jaksetič, s Plaketo za kulturo se 
ponaša »Kulturno-turistično društvo Topolc«, Plaketa za gospo-
darstvo pa je romala na Bač v podjetje 360line, d. o. o. 
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izposojena plesalka se je z novogoriško 
skupino Dolls udeležila ECU evropskega 
prvenstva na Finskem leta 2018, kjer so 
plesalke osvojile tretje mesto v katego-
riji hip-hop mladinskih skupin. Leto 
kasneje je z isto skupino na evropskem 
prvenstvu v Rusiji dosegla dve četrti 
mesti – v hip-hop in jazz kategoriji. Ob 
vstopu v srednjo šolo se je pridružila de-
kletom športnega društva Pike iz Pivke, 
s katerimi so v sezoni 2020/2021 posta-
le državne prvakinje v članski cheer jazz 
kategoriji, v letošnji sezoni pa so osvoji-
le naslov državnih podprvakinj. Konec 
aprila je s člansko permormance cheer 
reprezentanco na svetovnem prvenstvu 
v Orlandu na Floridi osvojila srebrno 
odličje. 
Tekaško društvo Bistrc je bilo ustanovlje-
no 12. oktobra 2007 na pobudo tekačev 
rekreativcev iz Ilirske Bistrice in okolice. 
Poslanstvo društva je širjenje populari-
zacije teka kot zdravega načina življenja. 
Društvo je takoj po ustanovitvi poskr-
belo za označitev oz. trasiranje prog na 
Črnih njivah – 10 km dolg Bistrški tek 
in 4,5 km dolgo Srčkovo pot. Letos bo 
Bistriški tek organiziran že 13-ič, saj v 
času koronavirusa ni bil izveden. V letu 
2017 je društvo Bistrškemu teku priklju-
čilo še 17 km in 31 km dolga teka, znana 
kot Milanja trail. Teki so organizirani za 
člane in mladince, pohvalijo pa se lahko 
z mednarodno udeležbo. Bistriško te-
kaško društvo je pobudnik Kettejevega 
teka, ki je namenjen promociji občine, 
in je tudi eden od organizatorjev No-
tranjsko-kraške lige v atletiki, ki je edino 
tako tekmovanje za osnovnošolsko mla-
dino na Notranjskem in Primorskem. 
Društvo pripravlja vse potrebno za pri-
dobitev članstva v Evropski trail zvezi in 
s tem pridobitev certifikata, ki bi pome-
nil obisk večjega števila tekačev iz dru-
gih držav in nadgradnjo teka.
Osnovna šola Antona Žnideršiča Ilirska 
Bistrica je bila ustanovljena 31. marca 
1992, ko je tedanja Skupščina Občine 
Ilirska Bistrica sprejela Odlok o razdeli-
tvi Osnovne šole Dragotina Ketteja na dve 
samostojni šoli. Osnovni šoli so bili že 
ob ustanovitvi priključeni tudi oddelki s 
prilagojenim programom. V času obsto-
ja se je šola nekajkrat statusno preobli-
kovala, priključena ji je bila OE Ljudska 

univerza in do 2010 tudi Enota vrtec. V 
30 letih svojega delovanja ves čas sledi 
temeljnemu poslanstvu šole – učenju 
in poučevanju, ob tem pa si vztrajno 
prizadeva držati korak s časom, uvajati 
novosti, ki se pojavljajo na šolskem po-
dročju, in ustvarjati pogoje za optima-
len razvoj učenčevih sposobnosti, tako 
v okviru obveznega dela programa kot 
tudi tistega, ki je neobvezen, pa toliko 
bolj prilagojen potrebam, interesom in 
željam otrok. Šola se povezuje z različ-
nimi institucijami na lokalni in državni 
ravni s sodelovanjem na natečajih in pri 
pripravi raziskovalnih nalog s področja 
naravoslovja, zgodovine, ekologije, lite-
rature in tehničnih dejavnosti. V zadnjih 
letih se je s sistematičnim uvajanjem in-
formacijske tehnologije v pouk digitali-
zirala in postala vzor sodobno opremlje-
ne šole.

Letos se praznuje 80. letnica požiga vasi 
Podstenje. Podstenjčani so se po koncu 
druge svetovne vojne vrnili v svoje po-
žgane, porušene in izropane domove. 
Lastnoročno so se nemudoma lotili ob-
nove in ponovno začeli razvijati temelj-
no gospodarsko dejavnost – kmetijstvo 
– ki je še danes nosilna in Podstenje 
uvršča med najuspešnejše v občini Ilir-
ska Bistrica. Podstenje je v 80 letih te-
meljito spremenilo podobo in gotovo 
spada med najbolj urejene vasi v občini 
in širše. V vseh desetletjih so bile te-
melj preporoda in napredka neverjetna 
prizadevnost, marljivost in povezanost 
ljudi v vaški skupnosti. V Podstenjah 
slovijo po svojih udarnih prostovoljnih 
akcijah ali »robutah« po podstenjsko, 
saj si s skupnim delom in druženji krepi-
jo medsebojno zaupanje ter si nabirajo 
novih moči za obetaven razvoj vasi tudi 
v prihodnje.
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Igralska kariera Martina Novaka kot 
članskega igralca se je začela v sezoni 
1996/97. Z izjemo sezone 2005/06, ko 
je zastopal barve višjeligaša (1. B liga) 
iz Cerknice, je vse do sezone 2009/10 

igral zelo pomembno vlogo v članski 
postavi KK Plama-pur Ilirska Bistrica. 
Skupaj je igral kar 13 članskih sezon. 
Igralsko kariero mu je leta 2010 preki-
nila huda poškodba kolena na tekmi 

proti Ajdovščini. Sledila je dolgotrajna 
rehabilitacija, po kateri se je odločil, da 
bo z aktivnim igranjem zaključil. V času 
igralske kariere je bil vseskozi tudi ak-
tiven trener mladinskih selekcij. Vodil 
je prav vse – od najmlajših do mladin-
cev in ženskih ekip. V sezoni 2011/12 
je prevzel krmilo članske ekipe, ki jo je 
vodil vse do sezone 2015/16, ko je de-
loval kot pomočnik trenerja prvoligaške 
ekipe z Reke. Po burni sezoni v tujini se 
je ponovno angažiral v KK Plama-pur 
Ilirska Bistrica, sprva kot športni direk-
tor kluba in trener, kasneje pa samo kot 
trener mlajših selekcij. Martin Novak v 
KK Plama-pur Ilirska Bistrica deluje in 
predaja svoje znanje novim članom že 
25 let, zato mu je bilo za izkazani prispe-
vek k splošnemu napredku na področju 
športa na Bistriškem podeljeno občin-
sko priznanje za šport.
Kulturno-turistično društvo Topolc je bilo 
ustanovljeno leta 2004. Namen društva 
je razvijanje kulture, ohranjanje kul-
turne dediščine v vasi in druženje va-
ščanov. Društvo šteje okoli 40 članov s 
Topolca in okoliških vasi, in sicer Trno-
vega, Bitnje in Čelj. Člani društva sode-
lujejo na različnih področjih in priredi-
tvah, kot so Bistriška vizita, Mala južna 
na Dolnjem Zemonu, Kostanjev praznik 
v Rodiku in na Pregarjah, kastavska Bela 
nedelja, Furmanski praznik v Postojni, 
organizacija shoda na Topolcu, čistilne 
akcije in delovne akcije – izgradnja va-
škega doma Topolc in popravilo cest. 
Najpomembnejše obdobje za društvo 
je obdobje pustnih norčij, za katerega se 
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začno člani pripravljati že v začetku de-
cembra. Takrat je izbran petčlanski pu-
stni odbor, ki poskrbi za celotno pustno 
dogajanje v vasi – od izdelave pusta, 
otvoritve, udeležbe na karnevalih, po-
berije do pepelnične srede. Vsako leto 
se udeležijo domačega karnevala Pust je 
pršu, so redni gosti karnevalov po Slove-
niji, radi pa gostujejo tudi na Hrvaškem 
in v Italiji. 
Krajani Knežaka, Bača in Koritnic so v 
letu 2019 ostali brez osebnega zdravni-
ka v ambulanti v Knežaku. Upokojena 
medicinska sestra Bernarda Jaksetič se 
je prostovoljno prijavila za delo v Kne-
žaku. V dogovoru s takratno direktorico 
Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica je 
Jaksetičeva pričela z delom v Knežaku. 
Vse svoje znanje in izkušnje, ki jih je 
pridobila v štirih desetletjih službova-
nja kot medicinska sestra v ZD Ilirska 
Bistrica, je uporabila pri svojem delu in 
krajanom postala druga »zdravnica«. 
Bernarda Jaksetič v resnici ni nikoli od-
ločala kot zdravnica ali v imenu zdravni-
ka, je pa znala zdravstvene težave kraja-
nov prenesti naprej. Tako so krajani več 
kot dve leti s pomočjo »kneške zdravni-
ce« Bernarde prihajali do zdravstvenih 

uslug v okviru Ambulante družinske 
medicine Knežak. Še danes, ko je v 
Knežaku enkrat tedensko prisoten 
osebni zdravnik, je tam še vedno 
vsak dopoldan v tednu priso-
tna tudi Jaksetičeva. 
Podjetje 360line, d. o. o., je v 
svetu športnega plezanja po-
znano po vrhunski kvaliteti 
izdelave športnih plezalnih 
oprimkov in inovativnih 
tehnoloških postopkih. 
S celostnim, marketinško 
orientiranim pristopom, ki 
poleg proizvodnje vključuje 
tudi lasten tehnološki razvoj, 
inovacije in globalno tržno-
-komunikacijsko prisotnost, iz 
svojih prostorov na Baču uspe-
šno trži svoje izdelke v več kot 60 
državah po svetu. Podjetje je bilo 
ustanovljeno leta 2014, prve proizvo-
dne prostore pa je imelo v Prestranku v 
občini Postojna. Povpraševanje je hitro 
preraslo proizvodne zmožnosti, zato je 
sledila selitev v industrijsko cono na Bač 
v občini Ilirska Bistrica. Prostori na ob-
močju nekdanje stolarne Javorja so da-
nes že povsem izkoriščeni. Z vlaganjem 

v novo tehno-
loško opremo, ro-
botizacijo in avtomatizacijo pro-
izvodnje bo podjetje povečalo svoje 
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proizvodne kapacitete in 
postalo prva tovrstna proizvo-

dnja na svetu.

DOBRO SODELOVANJE JE 
OBRODILO SADOVE – OBČINA JE 
VIDNO NAPREDOVALA
»Na Občini Ilirska Bistrica delamo v do-
brobit vseh občank in občanov. Vedno smo 
in bomo še naprej na voljo ljudem, saj že-
limo, da smo vsi zadovoljni z bivanjem v 
naši občini. Jeseni bom kot župan zaključil 
svoj tretji mandat, in ko pogledam nazaj, 
sem vesel, da smo s skupnimi močmi iz-
peljali številne projekte, ki dajejo dodano 
vrednost našim krajem in občankam ter 
občanom zagotavljajo višjo kakovost bi-
vanja,« je uvodoma dejal župan Občine 
Ilirska Bistrica Emil Rojc. 

NAJVEČJI PROJEKT V ZGODOVINI 
NAŠE OBČINE BO ZAGOTOVIL ČISTO 
PITNO VODO VSEM OBČANKAM IN 
OBČANOM
V Ustavo Republike Slovenije je na-
pisana pravica do čiste pitne vode in 
z izgradnjo povezovalnega vodovoda 
Ilirska Bistrica–Rodik bo zagotovljena 
kakovostna in neoporečna voda vsa-
kemu gospodinjstvu v občini. Projekt 

Povezovalni vodovod Ilirska Bistrica–Ro-
dik je ocenjen na več kot 36 milijonov 
evrov. Ocenjena vrednost za vodovod 
v bistriški občini znaša več kot 14 mi-
lijonov evrov, Slemenska cesta, ki se bo 
obnavljala vzporedno z vodovodom, pa 
bo vredna približno 7,5 milijona evrov. 
»Trenutno potekajo gradbena dela pri 
vasi Dobropolje, v Rečici in Dolenjah, v 
Ilirski Bistrici pa bomo z izgradnjo vodo-
voda pričeli v Levstikovi ulici. Projekt Po-
vezovalni vodovod Ilirska Bistrica–Rodik 
je največji projekt v naši občini v celotni 
zgodovini naše države, zato smo na ob-
činski upravi izjemno ponosni, da se je po 
toliko letih prizadevanj za urejeno vodo-
vodno omrežje naše želje le uresničujejo,« 
je povedal Rojc, ki je poudaril, da so z 
izgradnjo nove čistilne naprave že uspe-
li zagotoviti čisto pitno vodo vaščanom 
Šembij, Podstenjška in Podtabora. 

ZDRAVSTVO PO MERI LJUDI
»V septembru ponosno odpiramo prizidek 
k Zdravstvenemu domu Ilirska Bistrica v 
vrednosti skoraj treh milijonov evrov. Nova 
stavba bo zdravstvenim delavcem olajšala 
delo s pacienti, ki bodo deležni kakovo-
stnejše oskrbe,« je največji zdravstveni 
projekt, ki bo pripomogel k temeljitejši 
obdelavi pacientov, opisal župan Emil 
Rojc in v nadaljevanju predstavil smele 
načrte: »Z novimi prostori, ki bodo name-
njeni ambulantam družinske medicine, se 
bo sprostil prostor v osrednji stavbi zdra-
vstvenega doma, ki bo služil posameznim 
specialističnim ordinacijam. Trenutno 
potekajo dogovori za umestitev lekarne 
poleg stare stavbe zdravstvenega doma, 
obeta pa se nam tudi vzpostavitev sate-
litskega urgentnega centra, ki bo dopolnil 
sistem nujne medicinske pomoči na našem 
območju, kjer je zaradi velike oddaljenosti 
in površine same občine slabša prekritost z 
urgentno medicinsko pomočjo.« 
Občina Ilirska Bistrica je lani jeseni do-
bila nov prostor za izvenletališke pri-
stanke. »Travnato zelenico pred domom 
starejših na Medenovem hribu je zamenjal 
označen prostor za izvenletališke pristan-
ke v Industrijski coni Ilirska Bistrica, ki 
bo olajšal pristajanje helikopterjem Po-
licije in Slovenske vojske. Policijski heli-
kopter pomaga pri nadzoru meje, vojaški 
transportni helikopter pa služi za prevoz 

življenjsko ogroženih pacientov v bližnje 
bolnišnice. Da bo reševanje življenj hitro in 
učinkovito skrbijo tudi nova reševalna vo-
zila, ki so posodobila vozni park Reševalne 
postaje Ilirska Bistrica. Z najsodobnejšo 
opremo omogočajo članom reševalne ekipe 
najboljšo možno oskrbo pacientov in pone-
srečencev,« je pojasnil Rojc. 

V PRIHODNOSTI SE OBETA 
GRADNJA NOVIH HAL V 
INDUSTRIJSKIH CONAH V ILIRSKI 
BISTRICI, TRNOVEM IN PLAMI, 
RAZVIJA PA SE TUDI BAČ
Industrijska cona v Ilirski Bistrici je ko-
munalno opremljena in pripravljena, da 
lastniki kupljenih parcel pričnejo z gra-
dnjo svojih hal. V industrijski coni Tr-
novo se je uredilo komunalne priključke 
in asfaltiralo cesto, za industrijsko cono 
Plama pa potekajo odkupi zemljišč za 
zaokrožitev cone. »Ko bo celotna cona v 
lasti občine, se bo pričelo s parceliranjem v 
skladu z načrtom parcelacije. Dobra novi-
ca je, da se bo tudi na območju bivše tovar-
ne Javor na Baču zaradi širitve dejavnosti 
oblikovala nova industrijska cona, zato se 
pospešeno ureja vsa potrebna infrastruk-
tura,« je prispevek občine k razvoju 
gospodarstva na Bistriškem predstavil 
župan Rojc. 

CENA ZA IZGRADNJO NOVE 
ŠPORTNE DVORANE RASTE 
– ŠOLARJI VPIJAJO ZNANJE 
V OBNOVLJENIH IN NOVIH 
POSLOPJIH
Nova športna dvorana bo zadovoljila 
vse okuse – od šolskih, športnih, pro-
fesionalnih, pa vse do kulturnih vsebin. 
800 gledalcem bo omogočila spremlja-
nje večjih koncertov in prireditev, ki 
bodo Ilirsko Bistrico postavile na ze-
mljevid organizacijsko zahtevnejših 
dogodkov in prireditev. »Celoten projekt 
izgradnje nove športne dvorane skupaj s 
prenovljeno kuhinjo in jedilnico je vreden 
9 milijonov evrov. Žal je postal terminski 
plan izgradnje odvisen od nepredvidljivega 
stanja na tržišču. Soočamo se z enormnim 
povečanjem cen gradbenih storitev, ki do-
segajo tudi dvakratnik ocenjene vrednosti 
v času projektiranja. Konkretno to pome-
ni, da se ponudbe za izgradnjo iz prvotnih 
9 milijonov lahko povečajo na 18 milijo-
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nov evrov, kar pa je za občinski proračun 
nevzdržno in lahko projekt začasno tudi 
ustavi,« je svoje strahove glede časovni-
ce izgradnje novega športnega objekta v 
Trnovem predstavil župan Rojc. 
Skrb za mlade je vedno bila prioriteta 
Občine Ilirska Bistrica, zato so se v pre-
teklosti posvetili urejanju šolskih po-
slopij, ki mladim upom na stežaj odpro 
vrata v svet znanja in modrosti. »Poleg 
izgradnje novega vrtca, prenove posa-
meznih šol in dozidave prizidkov se na 
Bistriškem lahko pohvalimo z novo šolo 
in vrtcem v Podgradu v vrednosti dobrih 
treh milijonov evrov. Dotrajane šolske in 
vrtčevske prostore so zamenjali moderni 
prostori, ki šolarjem nudijo vse udobje za 
kakovosten učni proces in tkanje prvih 
prijateljskih vezi, ki bodo trajale vse življe-
nje,« je ugotovil Rojc. 

NOVA CESTNA INFRASTRUKTURA 
ZA VEČJO VARNOST V PROMETU
»V Občini Ilirska Bistrica veliko vlagamo 
v cestno infrastrukturo, saj se zavedamo, 

da morajo biti ceste, ki vodijo do domov 
naših občank in občanov, varne. Zato vsa-
ko leto obnovimo določene odseke cest, kot 
so na primer Dolenje, Mala Bukovica in 
Posrtev. Z izgradnjo nove povezovalne ce-
ste v Trnovem v vrednosti slabih 2,5 milijo-
na evrov smo na Bistriškem zaključili gra-
dnjo obvoznice, ki je uspešno preusmerila 
promet iz mestnega središča na obrobje,« 
je poudaril Rojc in izpostavil asfaltiranje 
še zadnjega dela makadamske ceste pro-
ti Sviščakom ter vzpostavitev kolesarske 
steze skozi mesto v okviru Celostne pro-
metne strategije in trajnostne mobilnosti.

USMERJENOST OBČINE V ZELENI 
TURIZEM, KOLESARSTVO IN 
VARSTVO KULTURNE DEDIŠČINE
Občina Ilirska Bistrica spodbuja razvoj 
zelenega turizma in je v ta namen naba-
vila električna kolesa ter kanuje za idi-
lično plovbo po jezeru Mola. »S promo-
viranjem in izposojo električnih koles ter 
organizacijo različnih kolesarskih dogod-
kov pripravljamo temelje za uveljavljanje 

Ilirske Bistrice kot kolesarske destinacije, 
ki bo s svojo neokrnjeno naravo in naravni-
mi lepotami očarala rekreativne športnike 
od blizu in daleč.« Ob ohranitvi neokr-
njene narave na Bistriškem spoštujejo 
tudi njihovo kulturno dediščino, zato 
so prenovili še zadnje prostore na gradu 
Prem, ki se sedaj ponaša z urejeno kuhi-
njo in novo vstopno točko s trgovinico. 
V gradu so zaživele tudi nove vsebine, ki 
pritegnejo ljubitelje modernih tehnolo-
gij, posodobili pa so tudi obstoječo raz-
stavo v Kettejevi spominski sobi. 

PESTER KULTURNI PROGRAM
Slavnostni dogodek so obogatile glasbe-
ne točke učencev Glasbene šole Ilirska 
Bistrica. Na saksofonu se je predstavila 
Lana Bubnič s Paolom Biancuzzijem, 
na koncertnem klavirju pa so zaigrale 
Sara Šircelj, Lina Hofman in Ana Vele-
nik. Umetniški program sta s klavirskim 
duom zaključila Diana Penko in Adam 
Hrabar. 
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Podjetje 360line, d. o. o, je v svetu 
športnega plezanja poznano po vr-
hunski kvaliteti izdelave športnih 
plezalnih oprimkov in inovativnih 
tehnoloških postopkih. S celostnim, 
marketinško orientiranim pristo-
pom, ki poleg proizvodnje vključuje 
tudi lasten tehnološki razvoj, inova-
cije in globalno tržno-komunikacij-
sko prisotnost, iz svojih prostorov na 
Baču uspešno trži svoje izdelke v več 
kot 60 državah po svetu. 
Podjetje je bilo ustanovljeno leta 
2014, prve proizvodne prostore pa je 
imelo v Prestranku v občini Postoj-
na. Povpraševanje je hitro preraslo 
proizvodne zmožnosti, zato je sledi-
la selitev v industrijsko cono na Bač 
v občini Ilirska Bistrica. Prostori na 
območju nekdanje stolarne Javorja 
so danes že povsem izkoriščeni. Z 
vlaganjem v novo tehnološko opre-
mo, robotizacijo in avtomatizacijo 
proizvodnje bo podjetje povečalo 
svoje proizvodne kapacitete in po-
stalo prva tovrstna proizvodnja na 
svetu. 

Njihovi zaposleni s svojimi 
različnimi izkušnjami, svežimi 
idejami, prilagodljivostjo in pripa-
dnostjo omogočajo uresničevanje 
vizije edinstvenosti in drugačnosti 
v svetu plezalnih oprimkov. Skupaj 
so predani razvoju globalne zgodbe, 
ki navdihuje tako postavljavce špor-
tnoplezalnih smeri kot športnike, da 
plezajo z domišljijo in strastjo. Ohra-
njanje obstoječih delovnih mest in 
pritegnitev novih kadrov je zato po-
memben del njihove strateške narav-
nanosti. 
Plezalni oprimki, narejeni v podjetju 
360line, d. o. o., se redno pojavljajo 
na svetovnih prvenstvih in tekmah 
svetovnega pokala v plezanju, vklju-
čeni pa so bili tudi v zadnje olim-
pijske igre, kjer je športno plezanje 
debitiralo kot disciplina. V javnosti 
je leta 2020 najbolj odmeval projekt 
360Ascent na dimniku Trbovlje, ko 
so v podjetju izdelali in na pročelje 
dimnika namestili 750 oprimkov. 
Dva izmed najboljših športnih ple-
zalcev na svetu sta preplezala smer v 

7 urah in 32 minutah in tako podrla 
rekord najdaljše preplezane umetne 
plezalske smeri na svetu. 
Za svoje uspešno delovanje in razvoj 
novih tehnologij podjetje 360line,  
d. o. o., prejme občinsko priznanje za 
gospodarstvo. 

Matevž Može:
»To je priznanje za preteklo delo 
in velika spodbuda za naprej! Za 
naslednja leta imamo pripravlje-
ne velike projekte in veseli smo, da 
imamo dobrega sogovornika na 
občinski strani. Prepričan sem, da 
bomo z ureditvijo industrijske cone 
na Baču našo občino celemu svetu 
prikazali v še lepši luči.« 

PLAKETA OBČINE ILIRSKA 
BISTRICA ZA GOSPODARSTVO: 
360LINE, D. O. O.
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Kulturno-turistično društvo Topolc je bilo 
ustanovljeno leta 2004. Namen društva 
je razvijanje kulture in druženje vašča-
nov. Društvo šteje okoli 40 članov iz 
Topolca in okoliških vasi, in sicer Tr-
novega, Bitnje in Čelj. Člani društva so-
delujejo na različnih področjih in prire-
ditvah, kot so Bistriška vizita, Mala južna 
na Dolnjem Zemonu, Kostanjev praznik 
v Rodiku in na Pregarjah, kastavska Bela 
nedelja, Furmanski praznik v Postojni, 
organizacija shoda na Topolcu, čistil-
ne akcije in delovne akcije – izgradnja 
vaškega doma Topolc in popravilo cest. 
Najpomembnejše obdobje za društvo 
je obdobje pustnih norčij, za katerega 
se začno člani pripravljati že v začetku 
decembra. Takrat je izbran petčlans-
ki pustni odbor, ki poskrbi za celotno 
pustno dogajanje v vasi – od izdelave 
pusta, otvoritve, udeležbe na karneva-
lih, poberije do pepelnične srede. 

Ker je potočni rak 
zaščitni znak Topolca, 
se ta bohoti na glavah 
šem, ki so odete v bele ovč-
je kožuhe in opasane s kravjimi 
zvonci. Črnim šemam s košatim re-
pom in grozovitim obličjem pa so na-
deli ime Krvavo stegno. Ta lik naj bi po 
legendi vzel otroke, ki se potikajo okrog 
hiše v poznih večernih urah. Povodni 
mož skupaj s svojo Urško urno suče 
pete nad vodovjem reke Reke, ostali liki 
pa predstavljalo življenje na vasi – pilar, 
gozdar, pastir, gospoda, kelnar, razposa-
jena kmečka dekleta in muzika. 
Zgodovinski viri pravijo, da se je skupi-
na vaščanov že okoli leta 1970 odpravila 
na pustno povorko v Opatijo, v novejši 
zgodovini pa se vsako leto udeležijo do-
mačega karnevala Pust je pršu, so redni 
gosti karnevalov po Sloveniji, radi pa 
gostujejo tudi na Hrvaškem in v Itali-

ji. Člani KTD Topolc in nekaj fantov iz 
Trnovega skupaj stremijo k ohranjanju 
kulturne dediščine v vasi, zato prejmejo 
letošnje občinsko priznanje za kulturo. 

 

PLAKETA OBČINE ILIRSKA 
BISTRICA ZA PODROČJE 
KULTURE: »KULTURNO-
TURISTIČNO DRUŠTVO 
TOPOLC« 

Nejc Seles:
»Dobil sem solze v očeh za tako 
lepo predstavitev! Trudimo se in 
delamo naprej! Hvala Občini za 
priznanje. Želim si, da se zadeva 
nadaljuje, in da jo predamo mlajši 
generaciji. Hvala vsem!«



PLAKETA OBČINE ILIRSKA 
BISTRICA ZA PODROČJE 
DRUŽBENIH DEJAVNOSTI: 
BERNARDA JAKSETIČ
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Krajani Knežaka, Bača in Koritnic so v 
letu 2019 ostali brez osebnega zdravni-
ka v ambulanti v Knežaku. Odšel je na 
drugo delovno mesto, Zdravstveni dom 
Ilirska Bistrica pa kljub velikemu trudu 
direktorice in drugega kadra ni uspel 
najti zamenjave zanj.
Upokojena medicinska sestra Bernarda 
Jaksetič se je prostovoljno prijavila za 
delo v Knežaku. V dogovoru s takratno 

direktorico Zdravstvenega doma Ilirska 
Bistrica je Jaksetičeva pričela z delom v 
Knežaku. 
Krajani so jo takrat sprejeli z zadržkom, 
saj niso bili prepričani, da je to ustre-
zna rešitev. Toda Bernarda Jaksetič jih 
je presenetila. Vse svoje znanje in izku-
šnje, ki jih je pridobila v štirih desetle-
tjih službovanja kot medicinska sestra v 
ZD Ilirska Bistrica, je uporabila pri svo-

jem delu in krajanom je postala druga 
»zdravnica«.
Krajani ji popolnoma zaupajo, saj so 
spoznali, da se njihove zdravstvene te-
žave uspešno rešujejo. Bernarda Jaksetič 
v resnici ni nikoli odločala kot zdrav-
nica ali v imenu zdravnika, je pa znala 
zdravstvene težave krajanov prenesti 
naprej. Tako so krajani več kot dve leti 
s pomočjo »kneške zdravnice« Ber-
narde prihajali do zdravstvenih uslug v 
okviru Ambulante družinske medicine 
Knežak. 
Še danes, ko je v Knežaku enkrat 
tedensko prisoten osebni zdravnik, 
je tam še vedno vsak dopoldan v 
tednu prisotna tudi Jaksetičeva. Ker 
upokojena medicinska sestra s svojo lo-
jalnostjo, srčnostjo in profesionalnostjo 
vliva zaupanje v zdravstvo, ji Občina 
Ilirska Bistrica podeljuje priznanje za 
področje družbenih dejavnosti.  

Bernarda Jaksetič:
»Iskreno se zahvaljujem gospodu županu Emilu Rojcu in gospodu 
Marjanu Tavčarju za podeljeno priznanje, ki mi je v veliko čast. Ni-
koli si nisem mislila, da bom stala tu, na odru, da me bodo moji Kne-
žani tako lepo sprejeli. Zahvaljujem se vaščanom Knežaka, Bača in 
Koritnic, ki so prepoznali moje delo in me predlagali za to priznanje. 
Svoje delo sem vedno opravljala s srcem, to delo pa je sčasoma pre-
raslo v poslanstvo, ki ga opravljam še danes. Za delo v zdravstvu je 
potrebno sočutje do sočloveka in dober odnos s sodelavci. To prizna-
nje jemljem kot zahvalo in pohvalo vsem zdravstvenim delavcem in 
sodelavcem, ki to delo opravljamo s srcem in požrtvovalnostjo. Hvala 
vsem!«
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Igralska kariera Martina Novaka kot 
članskega igralca se je začela v sezoni 
1996/97. Z izjemo sezone 2005/06, ko 
je zastopal barve višjeligaša (1. B liga) 
iz Cerknice, je vse do sezone 2009/10 
igral zelo pomembno vlogo v članski 
postavi KK Plama-pur Ilirska Bistrica. 
Skupaj je igral kar 13 članskih sezon. 

Igralsko kariero mu 
je leta 2010 prekinila 

huda poškodba kolena 
na tekmi proti Ajdovšči-

ni. Sledila je dolgotrajna 
rehabilitacija, po kateri se je 

odločil, da bo z aktivnim igra-
njem zaključil. 

V času igralske kariere je bil vseskozi 
tudi aktiven trener mladinskih selekcij. 
Vodil je prav vse – od najmlajših do mla-
dincev in ženskih ekip. Po uspešni reha-
bilitaciji so se karte v klubu razvrstile 
tako, da je že v sezoni 2011/12 prevzel 
krmilo članske ekipe in v svoji krstni 
članski sezoni (3. liga zahod) z izku-
pičkom 17 zmag in treh porazov osvojil 
končno drugo mesto v tretji slovenski 

košarkarski ligi, kar je bilo le za las pre-
malo za uvrstitev v drugo. Že v naslednji 
sezoni je z ekipo članov podrl kar nekaj 
mejnikov. Osvojitev tretje SKL je pope-
ljala člansko moštvo v drugo ligo, hkrati 
pa je KK Plama-pur Ilirska Bistrica pod 
njegovim vodstvom postala prva tretje-
ligaška ekipa, ki se je uvrstila na zaključ-
ni turnir osmerice v pokalu Spar.
Kot neizkušen drugoligaški trener je v 
sezoni 2013/14 ekipo popeljal do dru-
gega mesta v drugi SKL, kar je bilo do-
volj za igranje kvalifikacij za prvo SKL. 
Velja tudi omeniti, da je v tej sezoni 
zabeležil že 50. zmago članske ekipe v 
samo treh sezonah. Ekipo je uspešno 
vodil tudi v sezoni 2014/15, v naslednji 
pa se je z mesta trenerja v Ilirski Bistrici 
umaknil in eno leto deloval na Hrva-
škem kot pomočnik trenerja prvoliga-
ške ekipe KK Kvarner z Reke. Po burni 
sezoni v tujini se je ponovno angažiral v 
KK Plama-pur Ilirska Bistrica, sprva kot 
športni direktor kluba in trener, kasneje 
pa samo kot trener mlajših selekcij.
Martin Novak v KK Plama-pur Ilirska 
Bistrica deluje in predaja svoje znanje 
novim članom že 25 let, zato mu za iz-
kazani prispevek k splošnemu napredku 
na področju športa na Bistriškem pode-
ljujemo občinsko priznanje za šport. 

PLAKETA OBČINE ILIRSKA 
BISTRICA ZA PODROČJE 
ŠPORTA: MARTIN NOVAK

Martin Novak:
»Izpolnila se je moja velika želja. 
Zelo sem počaščen, da sem prejel to 
priznanje. To je težko opisati. Za-
hvalil bi se klubu Plama-pur, ki me 
podpira, predlagateljem, Občini ter 
vsem, ki me poznajo!«



Letos praznujemo 80. letnico požiga 
vasi Podstenje. Podstenjčani so se po 
koncu druge svetovne vojne vrnili v 
svoje požgane, porušene in izropane 
domove. Lastnoročno in s pomočjo 
širše skupnosti so se nemudoma lotili 
obnove ter ponovno začeli razvijati te-
meljno gospodarsko dejavnost – kme-
tijstvo – ki je še danes nosilna in Podste-
nje uvršča med najuspešnejše v občini 
Ilirska Bistrica. Podstenje je v 80 letih 

temeljito spremenilo podobo in gotovo 
spada med najbolj urejene vasi v občini 
in širše. V vseh desetletjih pa so bile te-
melj preporoda in napredka neverjetna 
prizadevnost, marljivost in povezanost 
ljudi v vaški skupnosti.
V Podstenjah slovijo po svojih udarnih 
prostovoljnih akcijah ali »robutah« po 
podstenjsko, kot so: izgradnja kanaliza-
cije in vodovoda, položitev telefonskega 
kabla, obnova pokopališča, ureditev zi-

dov in tlakovanje dostopnih poti, izgra-
dnja mrliške vežice z dodatnimi večna-
menskimi prostori, nabava in postavitev 
dveh dodatnih zvonov v zvoniku, obno-
va zvonika ter prehod na elektronsko 
zvonjenje, obnova in širjenje vaških cest 
ter poti, udarniška položitev kanalet v 
obrambo kanalov pred hudourniškimi 
vodami, nasipanje in utrjevanje. Dela so 
izvedli ročno in brezplačno s kmetijsko 
mehanizacijo. Urejene vaške poti in ce-
ste omogočajo optimalne pogoje tako 
za kmetijstvo kot tudi rekreacijo in od-
piranje turizma v naravnem okolju. 
Z »robutami« v Podstenjah nada-
ljujejo tudi letos, saj si s skupnim de-
lom in druženji krepijo medsebojno 
zaupanje ter si nabirajo novih moči 
za obetaven razvoj vasi tudi v prihod- 
nje. 

Milivoj Kaluža:
»Naši starši so izgubili domove, ne pa tudi pa-
meti in pridnih rok. Nobena zadeva se ne bi kon-
čala tako dobro, če se ne bi veliko družili, udar-
niško delali in če bi prihajalo do prepirov. Če bi 
se ljudje orientirali po nas, bi Slovenija čudovito 
funkcionirala, da tistih nekaj kilometrov železni-
ške proge od Divače do Kopra ne bi predstavljalo 
nobenega problema. Edini problem bi bil, da bi 
vas Podstenje potrošila celoten proračun Občine 
Ilirska Bistrica. Garantiram pa vam, da bi žele-
znico zgradili.«

SPOMINSKA PLAKETA: 
PODSTENJČANI
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Osnovna šola Antona Žnideršiča Ilirska 
Bistrica je bila ustanovljena 31. marca 
1992, ko je tedanja Skupščina Občine 
Ilirska Bistrica sprejela Odlok o razde-
litvi Osnovne šole Dragotina Ketteja 
na dve samostojni šoli. Osnovni šoli so 
bili že ob ustanovitvi priključeni tudi 
oddelki s prilagojenim programom. V 
času obstoja se je šola nekajkrat statu-
sno preoblikovala, priključena ji je bila 
OE Ljudska univerza in do 2010 tudi 
Enota vrtec.
OŠ Antona Žnideršiča je najmlajša šola 
v občini, vendar je že kmalu po ustanovi-
tvi zaradi uspešnega in sodobnega izva-
janja vzgojno-izobraževalnega dela pri-
dobila pomembno mesto v občinskem 
šolskem prizorišču. V 30 letih svojega 
delovanja ves čas sledi temeljnemu po-
slanstvu šole – učenju in poučevanju, ob 
tem pa si vztrajno prizadeva držati ko-
rak s časom, uvajati novosti, ki se poja-
vljajo na šolskem področju, in ustvarjati 
pogoje za optimalen razvoj učenčevih 
sposobnosti, tako v okviru obveznega 
dela programa kot tudi tistega, ki je ne-
obvezen, pa toliko bolj prilagojen potre-
bam, interesom in željam otrok. 

Prav ta prizadevanja so razlog za 
vključitev v številne projekte, tako 
na državni kot mednarodni ravni. 
OŠ Antona Žnideršiča že od vsega 
začetka sodeluje v mednarodnem pro-
jektu Eko šola kot način življenja, je aktiv-
na v Mreži šol Parka Škocjanske jame in 
nosi naziv Kulturna šola, vključena pa je 
bila tudi v mednarodni projekt Comeni-
us in mnoge druge projekte, katerih cilj 
je dvigovati kakovost pouka in znanja 
učencev ter razvijati veščine s področja 
kulture, branja, športa in gibanja. Šola 
se povezuje z različnimi institucijami na 
lokalni in državni ravni s sodelovanjem 
na natečajih in pri pripravi raziskovalnih 
nalog s področja naravoslovja, zgodo-
vine, ekologije, literature in tehničnih 
dejavnosti. V zadnjih letih se je s siste-
matičnim uvajanjem informacijske teh-
nologije v pouk digitalizirala in postala 
vzor sodobno opremljene šole. 
Z bogato ponudbo interesnih dejavno-
sti in sodelovanjem z društvi in klubi 
poskuša bogatiti prosti čas in dvigovati 
kvaliteto življenja svojih učencev, zaradi 
dobrih prostorskih pogojev pa je tudi 
središče športnega in družabnega doga-
janja v kraju. 

SPOMINSKA PLAKETA: OSNOVNA 
ŠOLA ANTONA ŽNIDERŠIČA

Ines Piljić:
»Hvala za priznanje, ki nam je 
polepšalo praznovanje 30. oblet- 
nice. Gospodu županu se zahva-
ljujem za sodelovanje, posluh in 
pomoč pri uresničevanju naše vi-
zije. Še posebej pa se zahvaljujem 
za potrpežljivost ob mojih prvih 
korakih ravnateljevanja. Ob tej 
priložnosti se zahvaljujem tudi biv- 
ši ravnateljici Karmen Šepec, ki je 
od prvih dni ustanovitve šole s svo-
jim pedagoškim vodenjem šolo pri-
peljala na nivo, za katerega lahko 
sedaj sprejemam zasluge. Iskrena 
hvala sodelavcem in staršem ter 
našem učencem! Upam, da bomo 
še naprej uspeli uresničevati našo 
vizijo, in sicer zadati učencem pra-
ve izzive, da bodo v življenju srečni 
in uspešni. Hvala!«



SPOMINSKA PLAKETA: 
»TEKAŠKO DRUŠTVO 
BISTRC«
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Tekaško društvo Bistrc je bilo ustanovlje-
no 12. oktobra 2007 na pobudo tekačev 
rekreativcev iz Ilirske Bistrice in okolice. 
Poslanstvo društva je širjenje populari-
zacije teka kot zdravega načina življenja. 
Svoje cilje uresničujejo z izvajanjem or-
ganizirane vadbe za začetnike in redne 
tekače ter prirejanjem tekaških tekmo-
vanj in tekov pod okriljem AZS. Eden 
izmed glavnih ciljev društva je organi-
zacija in vodenje atletike za otroke ter 
razvoj njihovih motoričnih sposobno-
sti. Atletika je kot kraljica športa osnova 
za pomoč ostalim športnim društvom 
v občini. To se je še posebej pokazalo v 
kovidnih časih, ko se je društvo še po-
sebej trudilo, da v težkih epidemičnih 
razmerah izpelje normalno vadbo oz. 
omogoči otrokom gibanje prek video 
povezav.
Društvo je takoj po ustanovitvi poskr-
belo za označitev oz. trasiranje prog 

na Črnih njivah – 10 
km dolg Bistrški tek in 
4,5 km dolgo Srčkovo 
pot. Letos bo Bistriški tek 
organiziran že 13-ič, saj v 
času koronavirusa ni bil izve-
den. V letu 2017 je društvo Bistr-
škemu teku priključilo še 17 km in 31 
km dolga teka, znana kot Milanja trail. 
Teki so organizirani za člane in mladin-
ce, pohvalijo pa se lahko z mednarodno 
udeležbo. 
Bistriško tekaško društvo je pobudnik 
Kettejevega teka, ki je namenjen promo-
ciji občine, in je tudi eden od organiza-
torjev Notranjsko-kraške lige v atletiki, 
ki je edino tako tekmovanje za osnov-
nošolsko mladino na Notranjskem in 
Primorskem.
Društvo pripravlja vse potrebno za pri-
dobitev članstva v Evropski trail zvezi in 
s tem pridobitev certifikata, ki bi pome-

nil obisk večjega števila tekačev iz dru-
gih držav in nadgradnjo teka. 
Člani društva posegajo po najvišjih me-
stih na državnih tekmovanjih, nestrpno 
pa čakajo na atletski stadion, ki bo po-
membno pripomogel k razcvetu rekrea-
tivnega in vrhunskega športa. 

Gregor Kosič:
»Županu se zahvaljujem v imenu 
društva in v svojem imenu. Lahko 
vam obljubim, da si bomo še na-
prej prizadevali predvsem za delo 
z mladimi. Šport je tisti, ki našim 
otrokom da tisto, kar potrebujejo 
– gibanje in pripravo na nadaljnje 
življenje. Upam, da kmalu šprinta-
mo na Športnem centru Trnovo!«
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Lana Božič, dijakinja tretjega letnika 
ljubljanske umetniške gimnazije – smer 
sodobni ples, se je v ples zaljubila že kot 
petletna deklica v Glasbeni šoli Ilirska 
Bistrica, kjer je tudi zaključila osnovno 
baletno izobrazbo. V prvem razredu 
osnovne šole se je pridružila tudi plesni 
skupini Pume, ki deluje v okviru šport- 
nega društva Freia, kjer je pričela treni-
rati plesno-športno zvrst performance 
cheer. Ta je kot del športne panoge che-
erleadinga skupinski šport, sestavljen iz 
različnih stilov plesa, najpogosteje pa iz 

cheer poma, cheer hip-hopa 
ali cheer jazza. 
Večje uspehe na tem podro-

čju je Lana začela dosegati 
ob koncu osnovne šole, ko se 

je kot izposojena plesalka z no-
vogoriško skupino Dolls udeležila 

ECU evropskega prvenstva na Fin-
skem leta 2018, kjer so plesalke osvojile 
tretje mesto v kategoriji hip-hop mla-
dinskih skupin. Leto kasneje je z isto 
skupino na evropskem prvenstvu v Ru-
siji dosegla dve četrti mesti – v hip-hop 
in jazz kategoriji. 
Ob vstopu v srednjo šolo je nadaljeva-
la s treningi v Ljubljani in Pivki, kjer se 
je z ostalimi članicami iz skupine Pume 
pridružila dekletom športnega društva 
Pike iz Pivke. Naporni skupni treningi 
so obrodili sadove in dekleta so v sezoni 
2020/2021 postala državne prvakinje v 
članski cheer jazz kategoriji, v letošnji 
sezoni pa so osvojile naslov državnih 
podprvakinj. 

Ljubezen do te plesne zvrsti in želja po 
nastopanju na svetovnem prvenstvu 
sta ji dali pogum, da se je lani udeleži-
la izbora za sprejem v državno repre-
zentanco. Kvalificirala se je v člansko 
performance cheer pom reprezentanco 
in poleg rednih treningov s skupino je 
zadnjih osem mesecev ob vikendih tre-
nirala tudi z reprezentanco. Ves trud je 
bil poplačan, ko so dekleta na svetov-
nem prvenstvu v Orlandu na Floridi 
konec aprila osvojila srebrno odličje. 
Članska performance cheer reprezen-
tanca je tako Sloveniji prvič v zgodovi-
ni priplesala skupinsko medaljo v pom 
kategoriji. S srebrnim odličjem pa so si 
športnice priplesale tudi status vrhun-
skih športnic. 

SPOMINSKA PLAKETA:  
LANA BOŽIČ

Lana Božič:
»V Ameriki je bil ples najbolj zah-
teven. Bili smo nova skupina, ni-
smo se poznali med seboj in potreb-
nega je bilo veliko truda, da nam je 
uspela vrhunska izvedba. Hvala za 
priznanje!«



SPOMINSKA PLAKETA: 
»FOTOKLUB SUŠEC«
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Fotoklub Sušec, ki je bil ustanovljen 
februarja 2004, združuje ljubitelje fo-
tografije z Bistriškega in širše okolice. 
Osnovna dejavnost so redna tedenska 
srečanja, na katerih si člani izmenjujejo 
izkušnje s področja poznavanja foto-
grafske opreme, tehnike fotografiranja, 
sodelovanja na fotografskih natečajih, 
razstavah – skratka o vsem, kar je pove-
zano s fotografijo. Organizirajo tečaje 
fotografiranja, fotonatečaje na klubski, 
državni in mednarodni ravni, fotograf-
ske ekstempore in razstave.
Posebej poznan je Ex-tempore Snežnik, 
ki se ga vsako leto udeležuje večje šte-
vilo domačih fotografov in fotografov 
iz širše okolice. Vsako leto klub pripravi 
najmanj osem razstav – vsaj eno v Pav- 
lovčevi galeriji Doma na Vidmu, sicer pa 
imajo dela članov in gostov stalno raz-

stavljena v baru Pumpa v 
Knežaku. Z razstavami več-
krat gostujejo tudi v drugih 
krajih po Sloveniji in zamej-
stvu.
Člani s svojimi fotografijami večkrat 
sodelujejo na fotografskih natečajih 
društev iz Sežane, Brežic in Jesenic ter s 
svojimi deli dosegajo lepe uspehe. Kot 
tradicionalno dobro pa lahko izpostavi-
mo sodelovanje s slovenskim kulturno-
-prosvetnim društvom Bazovica z Reke, 
saj se z njihovo fotografsko sekcijo več-
krat srečujejo in izmenjujejo razstave.
Člani Fotokluba Sušec vodijo tudi foto-
krožek na Osnovni šoli Toneta Tomši-
ča Knežak in tako prenašajo znanje ter 
pridobivajo podmladek v fotografskih 
vrstah.

Tudi za v bodoče ima Fotoklub Sušec za-
stavljene smele načrte. S svojim delom 
bodo člani in članice skušali skozi svojo 
kulturno dejavnost, izraženo v fotogra-
fiji, in druženje fotografov narediti še 
več za ugled in prepoznavnost občine, 
življenje, delo in običaje občanov ter 
naravne in kulturne zanimivosti naših 
krajev. 

Andrej Bergoč:
»Fotoaparat je inštrument, s ka-
terim se še bolj začnemo zavedati 
lepot naše občine, ki premore veliko 
motivov, ki jih lahko ujamemo v 
objektiv in jih občudujemo. Hva-
la za priznanje in veliko uspeha 
vsem!«
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Erna Muhić se je s športom začela ukvarjati kot 12-let- 
no dekle, ki se je septembra 2012 odločilo trenirati ka-
rate. Njen talent, aktivni treningi in predanost športu 
so kmalu obrodili sadove, saj je že v naslednjem letu 
žela uspehe na šolskih karate tekmovanjih. Na najvišjo 
stopničko se je tako zavihtela leta 2013 v Cerknici, kjer 
je bila najprepričljivejša v borbah, leto kasneje pa je na 
tradicionalnem turnirju Postojna open osvojila tretje me-
sto prav tako v borbah.
Leta 2015 je kot članica karate kluba JUG Ilirska Bistrica na 
tekmovanju v Podgradu osvojila srebrno medaljo. Prvo mesto 
je osvojila leta 2017 na mednarodnem karate tekmovanju v Tuzli v 
Bosni in Hercegovini. Svoje znanje o karateju pa je črpala tudi iz številnih 
seminarjev na Hrvaškem, v Srbiji ter Bosni in Hercegovini. 
Erna Muhić je nosilka črnega pasu 1. dan in aktivna članica kulturno-umetniškega 
in športnega društva JUG Ilirska Bistrica, ki povezuje prebivalce različnih narodno-

sti s področja nekdanje Jugoslavije, in 
sicer Bošnjake, Srbe in Makedonce. V 
društvu negujejo tradicionalne običa-
je in navade omenjenih narodov, ki jih 
predstavijo skozi kulinariko, poezijo, 
petje, ples, nogomet ter karate. Člani 
društva JUG, ki je bilo ustanovljeno 
26. novembra 2015, so se uspešno in-
tegrirali v slovensko družbo in prevzeli 
slovenski jezik ter kulturo za svojo, zato 
imajo izjemno povezovalno vlogo pri 
sobivanju in spoštovanju različnih naro-
dov bivše republike v Ilirski Bistrici. 
Erna Muhić je s svojim članstvom v klu-
bu JUG Ilirska Bistrica v letih od 2012 
do 2022 veliko pripomogla k ugledu ob-
čine Ilirska Bistrica v Sloveniji in tujini, 
zato ji za njene uspehe podarjamo zaslu-
ženo Spominsko plaketo Občine Ilirska 
Bistrica. 

SPOMINSKA PLAKETA:  
ERNA MUHIĆ 

Erna Muhić:
»Zahvaljujem se Občini Ilirska 
Bistrica in županu Emilu Rojcu za 
to priznanje. Najlepša hvala moji 
družini in prijateljem. Veseli me, 
da je Občina prepoznala moj trud 
in me nagradila s tem priznanjem, 
ki mi veliko pomeni! Hvala!«



SPOMINSKA PLAKETA:  
HIŠA PRIMC 
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Pred 40 leti se je pričela uspešna poslov-
na pot in družinska tradicija Hiše Primc. 
Danilu Primcu se je med obiskovanjem 
gostinske šole porodila želja, da bi en-
krat imel svojo gostilno. 
25. marca 1981 se mu je ta želja tudi iz-
polnila. Na začetku svoje poslovne poti 
je v vasi Lipa pri Rupi najel in opremil 
gostilno pod imenom Snack bar Danilo. 
Po dveh letih je zapustil Lipo in prišel 
bližje domu. V Kosezah je opremil in 
najel Okrepčevalnico Danilo. Kot kuha-
rica in kasneje žena se mu je pridružila 
Karmen. Začutil je, da je lažje ustvarjati, 
če zakonca delata skupaj. Rodil se jima 
je sin Tadej. Po dveh letih sta zapusti-
la Koseze. Podala sta se na Obalo – v 
Strunjan – kjer sta svojo poslovno pot 
nadaljevala v gostilni Sosič. Tam se jima 
je rodil še drugi sin Tomaž. Nekaj let po 
tem sta se odločila, da se vrneta v Ilirsko 
Bistrico in ustvarita nekaj svojega. 
Tako je začela rasti Hiša Primc. Najprej 
sta odprla Club Danilo, za tem pa je pri-
šla na vrsto še okrepčevalnica Grill Da-

nilo – Hiša Primc. Po konča-
nem šolanju sta se tudi sinova 
zaposlila doma. Hiša Primc da-
nes nudi prostor za rojstnodnevne 
zabave, salo za zaključene družbe, pre-
nočišča in postajališče za avtodome. 
Danilo Primc že štiri desetletja uspešno 
krmari v gostinstvu, zato mu za njegovo 
uspešno in daleč naokoli prepoznavno 
zgodbo Hiše Primc Občina Ilirska Bi-
strica podeljuje občinsko priznanje. 

Danilo Primc: 
»Za današnje priznanje se lepo zahvalju-
jem predlagateljem, gospodu Emilu Roj-
cu, svoji ekipi in pokojnim staršem. Oče 
mi je rekel: »Danilo, ti nikoli ne boš imel 
svoje gostilne«. Imam jo že 42 let. Zelo 
sem ponosen na svojo družino, ki mi stoji 
ob strani, predvsem pa na ženo, brez kate-
re mi ne bi uspelo. Hvala vsem!« 
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V medijih so se konec maja pojavili na-
slovi, v katerih vas povezujejo s sumom 
jemanja podkupnine. Časniki so poro-
čali:
• Primorske novice (PN): Emilu Rojcu 

očitajo jemanje podkupnine,
• Primorske novice: O darilih in uslugah,
• Slovenska tiskovna agencija: Primorske 

novice: KPK začela preiskavo domnev-
nega podkupovanja ilirskobistriškega 
župana,

• Times: KPK začela preiskavo domnev-
nega podkupovanja ilirskobistriškega 
župana,

• Mladina: Preiskava domnevnega pod-
kupovanja župana Ilirske Bistrice,

• Žurnal24: Župan Rojc naj bi jemal 
podkupnine, tako se brani.

Kako komentirate njihove navedbe?
Glede na to, da mi je znana uredniška 
politika omenjenih medijev, ki ne zamu-

dijo niti najmanjše priložnosti za mojo 
diskreditacijo, me omenjeni članki ne 
presenečajo. Pravzaprav sem nivoja nji-
hovega »profesionalnega poročanja«, 
kot zase pravijo pri PN, že navajen. 
Pa vendar, ko preberete komentar no-
vinarke PN Katje Kirn Vodopivec, ki 
se navezuje na mojo domnevno korup-
cijo, se je treba krepko zamisliti o tem, 
iz kakšnih razlogov ti mediji pravzaprav 
obstajajo?
Citiram del teksta gospe Kirn Vodopi-
vec v članku O darilih in uslugah, ki so 
ga povzeli tudi ostali navedeni: »Neura-
dno in potihoma se o raznih darilih, pod-
kupovanju in vračanju uslug med župani, 
funkcionarji in drugimi uradniki veliko 
šušlja in govori, le redkokdaj pa smo pri-
ča, da kateremu od njih organi pregona 
tudi resno stopijo na prste in njihove posle 
vzamejo pod drobnogled. No, prav to se 
je zdaj zgodilo ilirskobistriškemu županu 
Emilu Rojcu. Njegove domnevno sporne 
posle je nekdo prijavil Komisiji za pre-
prečevanje korupcije. Neuradno naj bi ob 
koncu leta sprejel darilo ene od vaških sku-
pnosti v občini. Marsikdo bo na tem mestu 
zamahnil z roko, češ, saj to ni nič takega, 
pa saj ne bi bil edini, ki naj bi ga dobili s 
prsti v marmeladi. Vendar tudi ta vedno 
večja brezbrižnost in toleranca družbe 
do tovrstnih dejanj državnih in lokalnih 
funkcionarjev, ki bi s svojo etično držo mo-
rali biti državljanom in občanom za zgled, 
je gotovo pripomogla k temu, da Sloveni-
ja na lestvici zaznave korupcije počasi, a 
vztrajno drsi navzdol. Tudi na Komisiji za 
preprečevanje korupcije opozarjajo, da se 
v Sloveniji po nekaterih ocenah v koruptiv-
nih dejanjih letno izgubi kar 3,5 milijarde 
evrov oziroma 7,5 odstotka slovenskega 
bruto domačega proizvoda, kar je nepred-
stavljivo veliko denarja, s katerim bi lahko 
zgradili številne šole, bolnišnice, domove 
za starejše, ceste ...«
Celotna zgodba PN in sorodnih medi-
jev, ki so novico povzeli, temelji na ano-
nimni prijavi proti meni, ki je prispela 
na Komisijo za preprečevanje korupcije 
(KPK). Edini dokaz, ki ga je prijavitelj 
priložil prijavi, je nepodpisan končni 
obračun ene od vasi, iz katerega izhaja, 
da je bilo za moje darilo namenjenih 
78,5 evrov, kar se je pozneje izkazalo, 
da ne drži. In še v tem segmentu je pri-

SPORNO POROČANJE PRIMORSKIH 
NOVIC IN SORODNIH MEDIJEV

Z županom Občine Ilirska Bistrica Emilom Rojcem smo se pogovarjali o očit-
kih glede jemanja podkupnine. Kaj mu je bilo dejansko očitano, kakšni naj bi 
bili obremenilni dokazi, kaj je Komisija za preprečevanje korupcije dejansko 
odkrila in kakšne so ugotovitve Nadzornega odbora Občine Ilirska Bistrica? 
Predstavljamo vam njegovo plat zgodbe, saj so določeni mediji poročali le o 
sumu kaznivega dejanja, z rezultati preiskav pa bralcev niso seznanili. 
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javitelj naredil napako, ker me uradno 
obtožuje, da sem prijel 75 €, domnev-
ni dokaz pa je priložil za 78,5 €. Za vse 
ostale obtožbe prijavitelj ne ponuja niti 
najmanjšega dokaza. Zavedam se, da je 
KPK ob prejemu kakršnekoli ovadbe 
dolžna začeti postopek, čeprav prijavi-
telj ne ponuja dokazov, ampak zgolj ob-
tožbe. Moram priznati, da je KPK svoje 
delo opravila korektno. Tako kot pri-
znavam KPK pravico, da opravijo svoje 
delo, priznavam pravico tudi medijem, 
da o tem obvestijo javnost. V nobenem 
primeru pa noben medij nima pravice 
namigovati na mojo krivdo ali me pove-
zovati s krajo, preden je ta dokazana. 
Ob branju teksta PN in ostalih, ki so 
novico povzeli, je treba poudariti, da ve-
čina bralcev besedno zvezo »domnevno 
sporne posle« povzame kot »sporne po-
sle«. Enako velja za »naj bi storil«, kar 
se zelo hitro razume kot »je storil«. V 
nadaljevanju novinarka omenja še »pr-
ste v marmeladi« in ocenjeno slovensko 
letno korupcijo 3,5 milijarde evrov ozi-
roma 7,5 odstotka slovenskega bruto 
domačega proizvoda, to pa zato, da bra-
lec dobi občutek, da se pri obravnavi ka-
znivih dejanj, ki mi jih očita prijavitelj, 
pogovarjamo o velikem denarju.
Če iz teksta novinarke izključimo olep-
šave, kot so »naj bi« ali »domnevno«, 
dobimo povzetek teksta kot ga bere 
večina bralcev, in sicer da so ilirskobi-
striškemu županu Emilu Rojcu resno 
stopili na prste, ker so ga zalotili s prsti v 
marmeladi oziroma pri kraji 3,5 milijar-
de evrov, kar z realnostjo nima nobene 
povezave.
K izdelku novinarke je treba prišteti še 
mojo sliko pred vrati sodišča v Ilirski 
Bistrici, ki so jo umestili na prvo stran 
PN in ob tem ni težko ugotoviti, kaj si 
je o meni mislijo bralci PN in sorodnih 
medijev. Še posebej to velja za bralce iz 
drugih občin, ki o meni vedo zgolj to, 
kar preberejo v medijih. Mimogrede 
slika pred sodiščem je nastala v sodnem 
postopku, ko me je gospod Zlatko Jenko 
ovadil zaradi kršenja (njegovih) člove-
kovih pravic, o čemer so takrat, tik pred 
volitvami v mojem prvem mandatu, PN 
veliko poročale. Seveda o tem, da je so-
dišče pozneje obtožbo o mojem kršenju 
človekovih pravic zavrglo, niso poročali. 

Ravno tako PN niso poročale o ugotovi-
tvah Nadzornega odbora (NO) Občine 
Ilirska Bistrica glede ovadbe, o kateri 
govorimo, čeprav je novinarka PN vpra-
šala po sklepu NO s seje 22. junija 2022. 
Očitno novinarki PN sklep NO, ki me je 
oprostil krivde, ni bil všeč.
Novinarka zaključuje svoje razmišljanje 
z besedami, da bodo o poštenosti in mo-
ralnosti takih in drugačnih Rojčevih de-
janj na jesenskih lokalnih volitvah pre-
sojali ilirskobistriški volilci in volilke.
Torej novinarka ve ali domneva, da bom 
kandidiral na jesenskih volitvah, da me 
PN blatijo že 12 let, in da kljub neštetim 
ovadbam, ki so jih podobno kot sedaj 
PN v javnosti napihovale do skrajnosti, 
nisem bil obsojen za kaznivo dejanje. 
Poleg tega novinarka do zadnjega stavka 
v svojem članku ne more mimo tega, da 
se ne bi spraševala o moji moralnosti in 
poštenosti, kljub temu da za sum v mojo 
poštenost ne navede nobenega dokaza. 
Zato se upravičeno sprašujem, s ka-
kšnim namenom so ustanovljeni medi-
ji, kot so PN, STA, Times, Žurnal24 in 
Mladina. Močno dvomim, da je njihov 
namen celovito in pošteno obveščanje 
javnosti, moje mnenje pa dodatno potr-
juje dejstvo, da so vsi omenjeni mediji 
svoje članke objavili 25. maja 2022. Vsi v 
svojih člankih navajajo, da je KPK proti 
meni pričela preiskavo. Naslednji dan, 
26. maja 2022, pa je KPK na svoji sple-
tni strani objavila: »Glede na nekatere 
objave v medijih, ki so v naslovih prispev-
kov napačno navajali, da je Komisija za-
čela preiskavo domnevnega podkupovanja 
ilirskobistriškega župna, pojasnjujemo, da 
Komisija zoper omenjenega župana ne 
vodi preiskave.« Postopek so namreč za-
ključili že pred objavo člankov. Iz nave-
denega je jasno, da nihče od novinarjev 
PN, STA, Times, Žurnal24 in Mladina 
pred objavo svojega članka ni kontak-
tiral s KPK, ampak so svoje poročanje 
naslonili zgolj na »čenče«, čeprav je 
osnovno načelo vsakega poročanja, da 
novinar preveri verodostojnost podat-
ka, ki ga objavi. 
Ne glede na neizmerno poudarjanje teh 
istih medijev o njihovi nevtralnosti in 
profesionalnosti je iz načina poročanja 
mogoče sklepati, da o uredniški politi-
ki odloča lastnik oziroma njegova po-

litična povezanost. No, k sami vsebini 
člankov brez dvoma nekaj prispeva tudi 
novinar. V mojem primeru je to Katja 
Kirn Vodopivec, ki je bila v preteklosti 
zaposlena na Občini Ilirska Bistrica kot 
kader takratnega župana Antona Šen-
kinca.

Novinarka Katja Kirn Vodopivec

Kaj natančno vam očita prijavitelj v 
dopisu, ki je bil poslan na Komisijo 
za preprečevanje korupcije (KPK) in 
kako na to odgovarjate?
Očitajo mi, da sem: 
• od posameznih vasi zahteval dolo-

čen odstotek denarja od posamezne 
investicije, sicer do izvedbe ni prišlo. 
Dokaz naj bi bil dokument končnega 
obračuna ene od vasi, iz katerega iz-
haja, da je bilo zame predvidenih 75 
evrov.

Komentar: pomembno je dejstvo, da 
je prijavitelj za vse očitane nepravilno-
sti priložil kot dokaz zgolj nepodpisan 
papir končnega obračuna ene od vasi, v 
katerem je navedeno, da so zame name-
nili 78,5 evrov. Predstavniki omenjene 
vasi so Nadzornemu odboru Občine 
Ilirska Bistrica (NO) pojasnili, da so 
darilo plačali iz privatnega denarja in ne 
iz proračuna Občine Ilirska Bistrica ter 
da vrednost darila ni presegala 50 evrov, 
kot velja omejitev za darila, namenje-
na funkcionarjem. Povedali so, da so iz 
zneska 78,5 evrov kupili tri darila, kar je 
bilo razvidno tudi iz računa, ki so ga pri-
ložili NO. Nesmiselna je tudi trditev, da 
zahtevam določen odstotek od investi-
cije v posamezni vasi. Vasi v naši občini 
namreč ne razpolagajo z gotovino, razen 
tiste, ki pobirajo prispevke za urejanje 
vodovoda oziroma financiranje skupnih 
potreb. Takšnih vasi je malo, kar pome-
ni, da v kolikor bi obtožba veljala, se v 
večjem delu občine investicije sploh ne 
bi izvajale, ker mi vaščani ne bi mogli 
plačevati očitanega »davka«. Poleg tega 
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znaša zagotovljena višina sredstev, ki so 
namenjena investicijam v Krajevne sku-
pnosti (KS) v Proračunu Občine Ilirska 
Bistrica, v povprečju približno 20 tisoč 
evrov. To so sredstva, s katerimi razpo-
laga vodstvo KS. V okviru dodeljenih 
sredstev predstavniki KS in posame-
znih vasi samostojno odločajo o vrsti 
projekta, izbiri izvajalca in času izvedbe. 
Občinska uprava Občine Ilirska Bistrica 
je zgolj posrednik pri plačilu računov iz-
vajalcem opravljenih del in na izvedbo 
projektov nima nobenega vpliva. Torej 
tudi iz tega naslova ni razloga za korup-
cijo. 
• Pridobival dodaten zaslužek z dode-

ljevanjem posameznih del za lokalno 
skupnost privatnikom in manjšim iz-
vajalcem.

Komentar: Občina Ilirska Bistrica od-
daja naročila v skladu z zakonsko dolo-
čenimi pravili javnega naročanja, ki so 
striktno regulirana. Sam na končno izbi-
ro izvajalca praktično nimam nobenega 
vpliva. Zato očitek, za katerega prijavi-
telj ne podaja nobenega dokaza, zavra-
čam. Na Občini Ilirska Bistrica je bilo 
v času mojega mandata poleg revizije 
Računskega sodišča RS izvedenih tudi 
več drugih kontrol poslovanja Občine 
Ilirska Bistrica, pri katerih omenjeno 
kaznivo dejanje ni bilo ugotovljeno.
• Prejel podkupnino od družbe Petrol, 

d. d., pri izgradnji bistriške obvozni-
ce. Namen podkupnine naj bi bil, da 
bi bila obvoznica speljana mimo Pe-
trolove bencinske postaje.

Komentar: pri izgradnji druge faze 
obvoznice je treba poudariti, da je to 
državna in ne občinska cesta. Torej o 
vsebini projekta, kar pomeni tudi o po-
teku ceste, dokončno odloča Direkcija 
Republike Slovenije za infrastrukturo 
(DRSI) in ne župan. Predvideni sta 
bili dve trasi med Vilharjevo in Šercer-
jevo cesto, in sicer po tako imenovani 
»tankovski cesti«, ki se priključuje na 
Vilharjevo cesto 33c poleg Petrolovega 
bencinskega servisa, in druga trasa, ki 
se priključuje na Vilharjevo cesto 33b 
poleg trgovskega centra Eurospin. Trasa 
»tankovska cesta« ima pred drugo izbi-
ro dve prednosti:

a) pot do obstoječe obvoznice je krajša,
b) zemljišče je bilo v občinski lasti.
Iz teh razlogov se je DRSI skupaj z Ob-
čino Ilirska Bistrica odločila za traso po 
»tankovski cesti«. Iz prometne uredit- 
ve je razvidno, da morajo vozila, ki pri-
hajajo iz smeri Knežaka in nameravajo 
nadaljevati pot po obvoznici, zgrajeni 
v prvi fazi (železni most–Lesonit–Spe-
tič), v vsakem primeru mimo Petrolove-
ga bencinskega servisa, ne glede na to, 
katera trasa je bila izbrana. Iz navede-
nega je jasno, da ni razloga, zakaj bi mi 
družba Petrol, d. d., za izbiro trase, ki ni 
bila izključno v moji pristojnosti, name-
nila podkupnino.
• Dajal »na zalogo« v izdelavo pro-

jekte, ki morda ne bodo nikoli rea-
lizirani. Od vsakega projekta dobim 
podkupnino.

Komentar: kot predlagatelj proračuna 
predlagam izvedbo projektov na osnovi 
naslednjih kriterijev: 
– evidentiranih potrebah občanov, 
– zakonsko opredeljenih nalogah obči-

ne, 
– zagotovljenih prihodkih občine,
– načrtovanih investicijah v državnem 

proračunu, ki se nanašajo na našo ob-
čino in

– predvidenih razpisih pristojnih mi-
nistrstev, ki temeljijo na kohezijski 
politiki Vlade Republike Slovenije. 

Vse slovenske občine in tako tudi Ob-
čina Ilirska Bistrica izvajamo projekte, 
ki jih predhodno potrdi občinski svet. 
Kar pomeni, da nabor projektov oziro-
ma vsebina Načrta razvojnih programov 
ni izključno v moji pristojnosti, ampak 
smiselnost posamezne investicije preso-
dijo in dokončno potrdijo ali zavrnejo 
občinski svetniki. 
• Dobil od Ruske federacije vredno 

umetniško delo.
Komentar: glede omenjene prijave lah-
ko povem, da od konzula Ruske fede-
racije nisem prejel v dar nobene umet- 
niške slike, zato o obdarovanju tudi ni-
sem poročal. Ravno tako v obdobju, ko 
opravljam funkcijo župana Občine Ilir-
ska Bistrica nisem prejel v dar nobene 
umetniške slike, katere vrednost prese-
ga 50 evrov. 

Kdo je pristojen za vodenje preiskave 
glede omenjene ovadbe in ali so znane 
ugotovitve posameznih organov?

Na spletni strani KPK so 26. maja 2020 
objavili, da so prijavo odstopili v reševa-
nje policiji. Del prijave je Komisija od-
stopila v reševanje Nadzornemu odboru 
Občine Ilirska Bistrica (NO), del, ki se 
nanaša na sum pridobitve umetniškega 
dela, pa je obravnavala Komisija sama. 
Obenem je Komisija po pojasnilu, ki 
sem ga poslal glede prejema vredne-
ga umetniškega dela 26. maja 2022 na 
spletni strani sporočila, da so zaključili 
z obravnavo prijave glede nepravilnosti 
pri poslovanju župana Občine Ilirska 
Bistrica Emila Rojca, in da Komisija ni 
potrdila kršitev določb Zakona o inte-
griteti in preprečevanju korupcije. Na-
dalje je Nadzorni odbor Občine Ilirska 
Bistrica na svoji 10. seji 22. junija 2022 
sprejel naslednji sklep: »Nadzorni od-
bor Občine Ilirska Bistrica ni ugotovil 
nepravilnosti v zvezi s prijavo KPK RS 
št. 06210-85/2022/5 32019 in zaključil 
postopek.«

Rekli ste, da novinarka ve ali domneva, 
da boste kandidirali na jesenskih volit- 
vah. Kaj pa pravite vi, ali boste kandi-
dirali na jesenskih volitvah?

Da. Kandidirati nameravam s samostoj-
no listo, ki se imenuje Povezovalna lista 
Emila Rojca. Seveda bomo morali v tem 
primeru zbrati ustrezno število podpi-
sov občanov v podporo kandidaturi žu-
pana in svetniške liste. Upam, da bomo 
pri tem uspešni. To si želim predvsem, 
ker so se politične razmere v Občini v 
mojem tretjem mandatu umirile. Če je 
moja prva dva mandata zaznamovalo 
nekorektno in v določenih trenutkih 
surovo politično delovanje s strani ne-
katerih medijev, pri čemer so vodilno 
vlogo odigrale Primorske novice, in po-
litičnih nasprotnikov, ki so še danes 
tesno povezani z omenjenim medijem, 
lahko ugotovim, da je bil tretji mandat 
popolno nasprotje. Za takšen potek do-
godkov gre v celoti zasluga večinskemu 
delu občinskih svetnikov Občine Ilirska 
Bistrica, za kar jim izrekam priznanje in 
se jim iskreno zahvaljujem. 
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»To je projekt, ki smo ga izvedli v rekor-
dnem času in z minimalnim finančnim 
vložkom. Redkokateri projekt izpeljemo 
tako hitro. Martin je prišel na občino in iz-
razil željo, da bi se asfaltiralo po vasi. Za-
gotovili smo sredstva, projekt je vaš pred-
sednik uspešno izpeljal in dobili ste novo 
cesto,« je ob otvoritvi ceste dejal župan 
Občine Ilirska Bistrica Emil Rojc. 
Nadaljeval je, da je tudi rekonstruirana 
cestna povezava kazalnik kakovostnega 
življenja v domačem kraju: »Urejena 

cesta je še kako pomembna za vas – 
vaščanke in vaščane. Izjemno me veseli, 
da se stvari urejajo tudi po vaseh, in da so 
tudi ljudje na podeželju zadovoljni ter se 
z veseljem vračajo domov. Radosti me, da 
vasi dejansko živijo, ne pa da se vsi vozimo 
v velika mesta, kot je na primer naša pre-
stolnica. Naša občina je precej razpršena, 
saj smo po površini druga največja občina 
v državi. To pa prinese določene stroške pri 
urejanju infrastrukture, a ima tudi svoje 
prednosti. Ena od njih je zagotovo ta, da 

smo se danes tukaj zbrali, da kaj zaigramo 
in zapojemo in to je več vredno kot marsi-
kaj drugega.«
Na lokalni cesti med Betulo in Kuteže-
vim se je obnovilo asfaltno vozišče 0,3 
km dolge ceste. Za projekt je občina od-
štela 49.920,88 evrov. 
Zaradi aktualnih migracij na zunanji 
schengenski meji slovenska policija na 
lokalni cesti Betula–Kuteževo opravlja 
nadzor za preprečevanje nedovoljenih 
prehodov tujcev čez državno mejo, ki 
nadaljujejo pot proti Republiki Italiji. 
Ker se omenjena infrastruktura upora-
blja za nadzor državne meje, bo Mini-
strstvo za notranje zadeve sofinanciralo 
obe izvedbi. 
Po krajši slovesnosti sta cesto z reza-
njem traku simbolično otvorila župan 
Emil Rojc in predsednik KS Kuteževo 
Martin Prosen. Program je povezovala 
Lana Vrh, za glasbeno popestritev po-
membnega dne pa so poskrbeli muzi-
kantje Matija Primc, Toni Novak, Jan 
Mikuletič in Grega Logar ter mali muzi-
kant Tian Logar. 

VAŠČANI KUTEŽEVEGA  
SO SE RAZVESELILI 
PREPLASTITVE CESTE

300 metrov novega asfalta so z navdušenjem pozdravili domači-
ni. Projekt, ki je občino stal 50 tisoč evrov, so zaključili v dobrem 
mesecu in pol. 
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»To je del projekta, ki se nadaljuje od ob-
nove mostu. Že takrat smo se pogovarjali 
o ureditvi ceste. Pri vsakem projektu – še 
posebej, če gre za linijski projekt s cesto in 
vodovodi, se običajno zaplete s soglasji in 
dovoljenji in tukaj znata biti sama proce-
dura in predlog daljša, kot bi si to dejansko 
želeli. Nekaj podobnega se je dogajalo tudi 
tukaj, a smo vse uspešno rešili. Zelo sem 
zadovoljen, da cesta služi svojemu name-
nu. Tudi sam jo uporabljam, ko obiščem 

pokopališče v 
Podgrajah. Že-

lim vam srečno 
vožnjo po tej cesti 

in upoštevajte varnost 
vaščank ter vaščanov,« je 

novo pridobitev pozdravil bi-
striški župan Emil Rojc. 
»Odpiramo cesto, ki je za Podgraje veli-
kega pomena. Ker imamo na vrhu poko-
pališče, nova pridobitev razveseljuje tudi 
prebivalce vseh štirih vasi, ki imajo tu 
pokopane svojce. Cesta je sedaj varnejša 
za vse nas! Ta projekt je plod dobrega so-
delovanja med vaščani, Vaško skupnostjo 
Podgraje, Krajevno skupnostjo Zabiče, 
sodelavci in predstavniki Občine Ilirska 
Bistrica ter županom Emilom Rojcem. Če 

bomo še naprej pri vsaki stvari tako stopili 
skupaj, kot smo pri tej in v vseh štirih letih, 
se ne bojimo za prihodnost te vasi in sose-
dnjih vasi,« je dobro sodelovanje vseh 
udeležencev izpostavil predstavnik Kra-
jevne skupnosti Primož Ličan. 

Projekt je zajemal rekonstrukcijo ob-
stoječe javne poti v dolžini 1,119 km, 
obnovo obstoječe meteorne kanaliza-
cije in rekonstrukcijo celotnega vozi-
šča ceste. Vrednost izvedenih del znaša 
356.150,77 EUR.

Zaradi aktualnih migracij na zunanji 
schengenski meji Slovenska policija na 
javni poti Podgraje opravlja nadzor za 
preprečevanje nedovoljenih prehodov 
tujcev čez državno mejo, ki nadaljujejo 

VAŠČANI PODGRAJ  
SO PONOSNI NA  
NOVO CESTO 

Podgraje so dobile več kot kilometer novega as-
faltiranega cestišča. Kjer je stala Leletova hiša, bo 

urejeno križišče.
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pot proti Republiki Italiji. Ker se ome-
njena infrastruktura uporablja za nadzor 
državne meje, bo Ministrstvo za notra-
nje zadeve sofinanciralo omenjeni pro-
jekt. 

LELETOVE HIŠE V ZABIČAH NI VEČ
Občina Ilirska Bistrica je odkupila hišo, ki je stala na sa-
mem križišču v Zabičah in ogrožala varnost mimoidočih 
pešcev, kolesarjev ter osebnih in tovornih vozil. Na občini 
so se najprej obrnili na prometni inšpektorat, ki je o teža-
vah seznanil gradbenega inšpektorja, istočasno pa ga je s 
stanjem v vasi seznanil tudi Alojz Rutar, predsednik Kra-
jevne skupnosti Zabiče. Gradbeni inšpektor je 21. aprila 
2022 opravil inšpekcijski nadzor hiše in ugotovil, da sta-
novanjska hiša in gospodarsko poslopje v Zabičah 8 parc. 
št. 1754 k. o. Zabiče ne izpolnjujeta bistvenih zahtev me-
hanske odpornosti in stabilnosti. S tem ko obstaja nevar-
nost, da pride zaradi povečane obtežbe zaradi snega, vetra 
ali potresa do porušitve, bi ostanki lahko padli tudi na dr-
žavno cesto in sosednji objekt. Tako bi ogrožali zdravje in 

življenje ljudi ter premoženje večje vrednosti, zato se je 
ta objekt štel za nevaren objekt skladno z določbami GZ. 

Občina Ilirska Bistrica je prav tako izpostavila ogroženost 
zdravja in življenja ljudi ter premoženj. Na nevarnost so 
opozorili tudi krajani s poslanim dopisom na Občino in 
inšpekcijske organe ter v televizijskem prispevku na TV 
Koper Capodistria, predvajanem 4. aprila 2022. Izrazili so 
veliko zaskrbljenost, da hiša onemogoča varno hojo pe-
šcem, kot tudi vožnjo voznikom v prometu, posebej pa je 
otežkočeno manevriranje z večjimi vozili in kamioni.

Objekt stoji na potresno ogroženem območju, veliko ne-
varnost pa predstavljajo tudi poplave in burja, ki v sunkih 
lahko piha tudi več kot 200 kilometrov na uro.

Aprila letos je bilo za navedeno stanovanjsko hišo z go-
spodarskim poslopjem izdelano Poročilo o pregledu sta-
novanjskega objekta in nadstrešnice s statično presojo, 
ki ugotavlja, da z rekonstrukcijo ne bi dosegli potresne 
ojačitve obravnavanega objekta, saj bi bile vrednosti še 
zmeraj pod bistvenimi minimalnimi zahtevami potresne-
ga standarda EC8, sanacija vlage pa bi bila povezana z ne-
sorazmerno velikimi finančnimi stroški. Poročilo podjetja 
Krasinvest, d. o. o., ugotavlja, da sta objekta neprimerna za 
uporabo, saj sta moteča in nevarna za okolico, zato predla-
ga njuno odstranitev. 

Občina Ilirska Bistrica je sprejela inšpektorjeve ugotovit- 
ve in zaradi zagotavljanja varnosti ocenila, da je edino 
pravilno ter primerno, da se objekt odstrani. Po uspešni 
odstranitvi je v pripravi idejna zasnova ureditve križišča, 
ki bo varno in pregledno. 

Po krajši slovesnosti sta cesto z reza-
njem traku simbolično otvorila župan 
Emil Rojc in predstavnik Krajevne sku-
pnosti Primož Ličan. Program je pove-
zovala Tadeja Logar, za glasbeno pope-

stritev pomembnega dne pa je poskrbel 
Andraž. 

SEDAJ JE NA VRSTI UREDITEV 
KRIŽIŠČA IN OBNOVA VAŠKEGA 
DOMA V ZABIČAH

»V kratkem načrtujemo še obnovo vaške-
ga doma v Zabičah. Končno smo prišli 
do dovoljenj za rušitev Leletove hiše na 
križišču v Zabičah, tako da se vaščanom 
obeta tudi ureditev križišča, ki bo obetala 
varno zavijanje proti Novokračinam. Ob 
poletnih gnečah v prometu bo nova ure-
ditev še kako dobrodošla, prav tako pa si 
bodo vsi sosedje, ki živijo v bližnji okolici, 
oddahnili, saj bo križišče odslej pregledno 
in varno. V kratkem pa načrtujemo še ob-
novo vaškega doma v Zabičah,« je načrte 
glede novih investicij predstavil župan 
Emil Rojc. 



»Zadovoljen sem, da smo cesto v večjem 
delu le spravili pod streho. Odpiram jo že 
drugič: prvič zgornji del, sedaj pa drugi 
del. Ostalo nam je še 120 metrov do glavne 

ceste. Žal tega odseka 
ceste zaradi lastništva 
nismo mogli urediti. Na-
ročili smo cenitve teh parcel 
in postopek je v teku,« je v uvo-
dnem nagovoru ob slavnostni otvori-
tvi novega dela ceste v Podstenjah dejal 
župan Občine Ilirska Bistrica Emil Rojc. 
Občina Ilirska Bistrica se bo prvič v svo-
ji zgodovini poslužila mehanizma razla-
stitve, ki ji bo omogočil rekonstrukcijo 
še zadnjega dela ceste. »Do sedaj se tega 
mehanizma nismo posluževali, saj je bilo 
moje stališče, da se je treba vedno z ljudmi 
dogovoriti. Žal vedno pogosteje prihaja do 
situacij, ko pogovor ni možen. Upoštevati 
je treba tudi javni interes, zato smo se lotili 
postopka razlastitve. Procedura je dolga, 
traja leto ali leto in pol, a ko se enkrat po-
stopek prične, se tudi zaključi. Tako kot se 
je zaključila tudi ta cesta, kjer smo se sreče-
vali s težavami glede lastništva, a s pomoč- 
jo vašega predsednika Krajevne skupnosti 

Topolc Milivoja Kaluže, se je sklenil mar-
sikateri dogovor in cesta je uspešno reali-
zirana,« je pojasnil bistriški župan Emil 
Rojc.

Z županom se je strinjal tudi predse-
dnik Krajevne skupnosti Topolc Milivoj 
Kaluža iz Podstenj, ki je poudaril, da je 
nova pridobitev velikega pomena za na-
daljnji razvoj vasi: »Za rekonstrukcijo 
tega dela ceste je bilo potrebnega ogromno 
dela in tihe diplomacije. Od otvoritve pr-
vega dela ceste do sedaj je preteklo že 12 
let, a so se stvari po desetih, enajstih letih 
le začele premikati. Sedaj je končanih pri-
bližno 90 % ceste. Po tej cesti vozijo osebna 

PODSTENJE SO ZASIJALE  
V NOVI PODOBI

Ureditev polkilometrskega odseka lokalne ceste med 
Mežnarijo in Podstenjami bo zagotovila večjo prome-
tno varnost vseh udeležencev v cestnem prometu. Vre-
dnost izvedenih del znaša 170 tisoč evrov. Nov asfalt pa 
se obeta tudi v Merečah in na Topolcu.
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vozila, avtobusi in tovorna vozila. Ta cesta 
se uporablja kot bližnjica med zgornjo in 
spodnjo cesto proti Postojni. Cesta je bila 
zelo ozka in je zaradi dotrajanosti asfal-
tne površine prinašala tudi težave zimski 
službi pri pluženju cestišča. Zato smo Pod-
stenjčani zelo veseli, da smo dočakali dan, 
ko se lahko peljemo po na novo asfaltira-
nemu in razširjenemu cestišču.« 
Nov odsek lokalne ceste med Mežnarijo 
in Podstenjami je dolg 480 m. Za uredi-
tev odvodnjavanja in rekonstrukcijo ce-
stišča je bilo zadolženo podjetje CPK, 
d. d., pogodbena vrednost del pa znaša 
170.626,68 evrov. 
Zaradi aktualnih migracij na zunanji 
schengenski meji Slovenska policija na 
navedeni občinski cesti opravlja nadzor 
za preprečevanje nedovoljenih preho-
dov tujcev čez državno mejo, ki nada-
ljujejo pot proti Republiki Italiji. Ker se 
omenjena infrastruktura uporablja za 
nadzor državne meje, bo Ministrstvo za 
notranje zadeve sofinanciralo obnovo 
cestišča.

OBNOVE CESTIŠČ SE OBETAJO 
TUDI V MEREČAH IN NA TOPOLCU
V okviru Krajevne skupnosti Topolc se 
bosta obnavljali še dve cesti v sosednjih 
vaseh – v Merečah in na Topolcu. »Na-
slednji projekt, ki se načrtuje v bližnji pri-
hodnosti, je cesta v Mereče. Po uspešnem 
dogovoru z zadnjim lastnikom, bo šla tudi 
cesta proti Merečam v realizacijo. Z grad-

benimi deli bomo začeli predvidoma jese-
ni. Pri cesti skozi Topolc pa so se žal stvari 
zavlekle pri Direkciji za ceste. Spet je bilo 
nekaj nesoglasij glede zemljišča in naročili 
so novelacijo projekta. Projektant ima za 
pripravo projekta rok do konca leta, tako 
da smo v letošnjem letu žal zamudili pri-
ložnost, da bi pričeli z deli. Verjamem, da 
bo direkcija za ceste to vendarle izpeljala 
do konca,« je povedal Rojc. Dodal je, 
da je načrtovana prenova železniškega 
podvoza pri Merečah v fazi usklajevanja 
s Slovenskimi železnicami.

PO URADNI OTVORITVI OGLED VASI
Po uradnem programu, ki sta jo z glas-
benimi vložki popestrila Milivoj Kaluža 
in muzikant Marjan Frank iz Nadanjega 
sela, so si vsi prisotni lahko ogledali Pod-
stenjske znamenitosti. Ogled se je pričel v Mlinu Nemec, kjer so si ogledali pro-

izvodnjo moke, nato pa je sledil ogled 
pokopališkega zidu, prenovljenega po-
kopališča s prostori mrliške vežice in 
cerkve sv. Antona Padovanskega. V čast 
otvoritve so lahko slišali zvenenje vseh 
treh zvonov v obnovljenem kamnitem 
zvoniku. Nasproti cerkve so občudo-
vali muzejsko zbirko kmečkega orodja, 
pustnih mask in oblačil lokalne skupi-
ne Podstenjski fehtarji, zbiratelja Rudija 
Valenčiča ter njegov občudovanja vre-
den kamniti vrt. Sledila je pogostitev z 
družabnim srečanjem pri Forežovih v 
Podstenjah. Mlada gospodinja Kristina 
Sluga, ki se je v hišo priselila lansko leto 
(iz Jelšan) po poroki z možem Igorjem, 
pa je presenetila s krasnima tortama, ki 
sta otvoritvi 24. junija 2022 dali svojevr-
sten sladek pečat. 
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Vrtnoarhitekturno dediščino ilirsko-
bistriškega mestnega parka in stavbno 
dediščino zasutega olimpijskega bazena 
bodo nadgradili z novo moderno vsebi-
no, ki bo lepo zaokrožila območje. Ideja 
ortogonalne vodne površine z elementi 
prečkanja vode je povzeta iz realizirane 
ureditve na ulici Roombeek mesta En-
schede na Nizozemskem. 

Prostor za druženje, igro in rekreacijo bo 
nadgrajen z vodno površino v velikosti 
zasutega olimpijskega bazena 25 x 50 
m z minimalnim posegom v obstoječo 
konstrukcijo. 

Ureditev parka Nade Žagar predsta-
vlja poseg v registrirano nepremično 
dediščino Ilirska Bistrica – Kindlerjev 
park. V skladu z določili ZVKD-1 ure-
ditev parka ustreza vsem zahtevanim 
kulturno-varstvenim pogojem: pri načr-

tovanju posegov se upošteva in ohranja 
vrtnoarhitekturna zasnova obstoječega 
parka; načrtovani posegi ne zahtevajo 
umestitev trajnih elementov vrtnoarhi-
tekturne opreme znotraj zasutega baze-
na, ki bi ga lahko poškodovali; postavijo 
se elementi vrtnoarhitekturne opreme 
brez temeljev; območje bazena se zasa-
di s kakršnimikoli rastlinami, katerih 
koreninski sistem ne bo poškodoval 
ostankov bazena in postavitev fontan je 
dovoljena kjerkoli izven linije bazena.
Predlagana zasnova ne spreminja za-
snove obstoječega parka, ravno naspro-
tno, z oblikovanjem vodnega motiva v 
obliki nekdanjega olimpijskega bazena 
zasnovo parka delno oblikovno resta-
vrira. Na območju nekdanjega bazena 
se razen elementov za zatesnitev vodne 
površine in priključkov za gospodarsko 
javno infrastrukturo ne umešča trajnih 

elementov vrtnoarhitekturne opreme. 
Zasaditev znotraj območja bazena ni na-
črtovana, postavitev fontane z vodnimi 
curki pa je načrtovana izven območja 
bazena. Znotraj bazena je sicer možno 
postaviti nekaj vodnih motivov, ki pa ne 
bodo dodatno posegali v školjko baze-
na.
Zasnova je »ortogonalno zaobljena«, 
saj upošteva gradbeni ustroj olimpijske-
ga bazena in tlakov iz takratnih časov z 
zaobljenimi robovi novih elementov. 
Površina zasutega bazena se deli na vo-
dno in tlakovano površino. Vodna povr-
šina obsega dve tretjini površine, tlako-
vana pa tretjino. Vodna površina bazena 
je globoka približno 20 cm. Prečno peš 
povezavo oblikujejo »stopni« kamni, 
oblikovani v treh različnih oblikah in s 
protidrsno zaščito. Stopni kamni se pro-
ti severu nadaljujejo v tlaku, med katere 
se umesti raster fontan.
Površina okoli zasutega bazena oziroma 
okoli vodne površini je tlakovana z be-
tonskimi pralnimi ploščami (kulir plo-
šče velikosti 40 x 40 cm), ki spominjajo 
na ureditve ob bazenih iz 60. let prej-
šnjega stoletja in dajejo ureditvi malo 
pridiha iz časov odprtja bazena. Nizka 
vodna površina, kamni in vmesne fon-
tane ustvarjajo nov prostor za spontano 
igro z naravnimi materiali. 

NOVA FONTANA BO ZAOKROŽILA 
UREDITEV PARKA NADE ŽAGAR 

Občina Ilirska Bistrica bo območje opuščenega letnega kopališča v parku 
Nade Žagar popestrila z izgradnjo velike fontane. Urejene parkovne in rekrea-
cijske površine bodo ponujale sprostitev in osvežitev za vse obiskovalke in obi-
skovalce, najmlajši pa bodo uživali v igri vodnih curkov.
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Na jugozahodnem robu bo umeščen le-
tni vrt s paviljonom, ki skupaj s tržnico 
na jugu predstavlja točko druženja in 
srečevanja. Oblikovanje gost i nskega 
objekta z lesom ali pločevino bo poeno-
teno z objekti tržnice. 
Vodni motiv predstavlja celoten nek-
danji olimpijski bazen, ki se preuredi v 
približno 20 cm globoko vodno povr-
šino, preko katere se uredi pot iz »sto-
pnih kamnov«. Na delih, kjer ni poti, 
se namestijo šobe za brizganje vode z 
različnimi enostavnimi motivi. Fontane 
z vodnim motivom bodo urejene tudi 

ob robu zasutega bazena. Površina bo 
tlakovana z obdelanim betonom, v tlak 
pa bodo vgrajene šobe, ki izmenično 
brizgajo različno visoke vodne curke. 
Zaradi poudarjene zasnove bo urbana 
oprema sestavljena iz enostavnih in ne-
upadljivih elementov. 
Zasnova zelenih površin rahlja orto-
gonalno zasnovo olimpijskega bazena, 
kar pomeni, da se robni deli z gredami 
trajnic, peščeno potjo, letnim vrtom in 
tlakovano površino oblikujejo z zaob-
ljenimi linijami in organskimi poteza-
mi. Ostala površina bo zatravljena in se 

bo tako uspešno zlila z bližnjo okolico. 
Površino bodo krasile trajnice in trave, 
ki imajo nežno in steblasto teksturo ter 
posledično asocirajo na valovanje vode. 
Vrste, s katerimi lahko dosežemo ta uči-
nek so: Stipa tenuissima (bodalica, me-
hiška pernata trava), Pennisetum alope-
curoides (lisičjerepa perjanka), Briza 
media (navadna migalica), Verbena bo-
nariensis (sporiš), Salvia Nemorosa 
‚Caradonna‘ (podlesna kadulja), Sangu-
isorba officinalis (zdravilna strašnica), 
Gaura lindheimeri (gaura) ipd.
Zelene površine bo lepo zaokrožilo še 
šest dreves. Izbira drevesnih vrst bo vse-
binsko dopolnila pestrost z obstoječimi 
drevesnimi vrstami v parku Nade Žagar 
oziroma Kindlerjevem parku, kjer je 
Viljem Kindler park zasadil z okoli 100 
različnimi rastlinskimi vrstami, od tega z 
okoli 60 vrstami listavcev in 40 vrstami 
iglavcev, med katerimi so tudi eksotične 
drevesne vrste. Listnate vrste, ki ponu-
jajo prijetno senco v poletnih mesecih 
in hkrati ne povzročajo dvigovanja tla-
ka ali drugih nevšečnosti s koreninskim 
sistemom, so: Acer griseum (sivi javor), 
Gleditsia triacanthos ‚Sunburst‘ (gledi-
čija) in Prunus avium ‚Plena‘ (okrasna 
češnja)
Sredstva v višini 94.144,62 EUR, ki jih 
je Občina Ilirska Bistrica dobila iz na-
slova davka na dobitke od iger na srečo, 
bo porabila za dobrobit najmlajših pri 
izvedbi omenjenega projekta. 



ŽUPAN NA ZELENICI 
OB OBČINI ZASADIL 
SPOMINSKO LIPO

Kindlerjev park je ob visoki obletnici rojstva 
njegovega ustanovitelja bogatejši za mlado lipo, 
ki je simbol narodnega zavedanja. V naslednjem 
letu bo v športnem parku zrasla fontana, ki bo 
razveseljevala mlade nadobudneže. 

»V čast 110-letnici rojstva našega krajin-
skega arhitekta in idejnega očeta parka 
Viljema Kindlerja bomo posadili lipo, ki je 
simbol slovenstva, in se mu tako simbolič-
no zahvalili za čudovit park, ki ga nam je 
zapustil. Kindlerjev botanični park se lepo 
razvija, saj dobro skrbimo zanj. Dobil je 
opisne table, na katerih si lahko vsak obi-
skovalec parka prebere, katera drevesna 
vrsta ali grmičevje kraljuje kod. V parku so 
tudi otroška igrala, ki jih najmlajši z ve-
seljem uporabljajo, klopce v senci krošenj 
dreves pa zagotavljajo mir in sprostitev po 
napornem dnevu,« je uporabnost zele-
nih površin v mestu izpostavil bistriški 
župan Emil Rojc. 
Kot dodaja župan Rojc, naslednje leto 
na Občini v športnem delu parka načr-

tujejo nov pro-
jekt, ki bo navdušil 
najmlajše: »Park je 
zaživel in je resnično ponos 
našega mesta, zato v njem na-
črtujemo nove investicije. V naslednjem 
letu pričakujemo gradbeno dovoljenje za 
izgradnjo fontane na območju zasutega 
bazena v Parku Nade Žagar. Fontana bo 
sestavljena iz dveh delov – na eni strani 
bo bazen s 30 cm vode, na drugi strani pa 
bodo šobe, ki bodo špricale vodo in hladile 
otroke, ki se bodo med njimi sprehajali.«
24. maja se po celotni Evropi obeležu-
je dan parkov, v Sloveniji pa so ga nad-
gradili kar v teden slovenskih naravnih 
parkov, zato se je Občina v okviru boljše 
promocije Kindlerjevega botaničnega 
parka odločila za popestritev botanič-
nega parka z zasaditvijo lipe, ki velja za 
simbol slovenstva, vloga in pomen lipe 

pa segata v obdobje pred narodnim sa-
mozavedanjem. 
Lipo je posadil bistriški župan Emil 
Rojc v družbi potomcev botanika Vilje-
ma Kindlerja. Po uspešni zasaditvi lipe 
in glasbenem vložku Pihalnega orkestra 
Ilirska Bistrica pa je sledil še voden ogled 
parka z Lizo Sambolec, študentko goz-
darstva in lovstva na VSŠ Postojna, ki 
je obiskovalcem predstavila edinstve-
na drevesa, ki krasijo bistriški park. Ob 
koncu predstavitve so obiskovalci pre-
jeli sadiko macesna, jelke ali javorja, da-
rilo Drevesnice Štivan, ki bo krasila do-
mače zelenice in poskrbela, da bo Ilirska 
Bistrica ostala zelena. 
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»Pri Pikah vsi delujemo kot ekipa, kot 
tim. Zaradi tega smo vsako leto močnejši 
in vsako leto napredujemo. Moje koreo-
grafije nastajajo kar v avtu, ko poslušam 
glasbo, ki mi je všeč. V sodelovanju z naši-
mi dekleti pa nastane tista prava magija. 
Iz njih izvlečem ves potencial in skupaj 
naredimo mavrico,« je povedala njihova 
trenerka in koreografinja Špela Masten 
Režek. 
Predsednica pivškega Športnega dru-
štva Pike Mojca Korent pa je odgovor-
na, da se je pivško-bistriška magija v gr-
ški prestolnici tudi uresničila: »Izjemno 
sem ponosna na dobro ekipo trenerjev, 
plesalk in plesalcev. Osvojili smo sam vrh! 
Da smo se iz enega majhnega kraja uspeli 
uvrstiti tako visoko, ni slučajnost, ampak 
je to rezultat večletnega dela in treningov. 
Ena ekipa, ene sanje in vsi za enega, eden 
za vse!«
Na sprejemu, ki se je odvijal 8. julija 
2022 na Placu, so jih pozdravili najzve-
stejši navijači: starši, sorodniki in prija-
telji. Župan Občine Ilirska Bistrica Emil 
Rojc jim je čestital za neverjeten uspeh, 

odlično zastopanje domačega kraja in 
jim zaželel še veliko uspeha na njihovi 
športni poti. Po uradnih nagovorih pa 
so vsi skupaj nazdravili novim podvi-
gom nadarjenih mladih plesalk.
Špela Bubnič in Klavdija Ujčič sta se 
zavihteli na evropski tron in postali 
evropski prvakinji v kategoriji senior 
cheer pom double. Junior Pike so posta-

le evropske prvakinje v kategoriji junior 
cheer jazz. Članska skupina Pike pa je 
s svojim vrhunskim nastopom osvojila 
odlično 2. mesto in s tem naslov vice 
evropskih prvakinj v kategoriji senior 
cheer jazz. 

Klavdija Ujčič iz Harij je osvojila zlato 
odličje kot članica pom para in srebrno 
kolajno kot članica članske jazz skupi-
ne, njena sestra Karin Ujčič, Bistričan-
ka Lana Božič in Jasmina Arslanović z 
Dolnjega Zemona pa so se zavihtele na 
2. mesto kot članice članske jazz skupi-
ne. Sestri Nina in Tia Oblak z Bača sta 
z mladinsko jazz skupino postali evrop-
ski prvakinji, uspeh domačih plesalk pa 
lepo dopolnjuje tudi članica mladinske 
jazz skupine, zlata Larisa Derenčin, ki 
ima svoje korenine v Trnovem. 

BISTRIŠKE PLESALKE  
NA VRHU OLIMPA

Šest Bistričank se je na evropskem prvenstvu v Cheer Pom plesu v Atenah za-
vihtelo na stopničke. Na sprejemu na bistriškem placu so jim vsi zbrani zaže-
leli vse najboljše.
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»Drage osnovnošolke in osnovnošolci, da-
nes zaključujete osnovnošolsko izobraže-
vanje in se podajate v srednje šole. Nekateri 
izmed vas bodo ostali v Ilirski Bistrici, spet 
drugi boste odšli v večje kraje. Naše šole so 
vam podale vse potrebno znanje in odlično 
popotnico za širni svet. Upam, da se boste 
po zaključenem šolanju vrnili v domači 
kraj in pomagali soustvariti boljšo pri-
hodnost za naše občanke in občane. Vaše 

znanje in bogate izkušnje bodo oplemeni-
tile naš kraj z novim elanom in neverjetno 
energijo. Iskrene čestitke za vaš uspeh! Vsi 
smo ponosni na vas in vam želimo vse do-
bro, predvsem pa veliko uspeha na vaši na-
daljnji poti,« je nadarjene mlade upe na 
prvi pomembni življenjski preizkušnji 
pozdravil župan Občine Ilirska Bistrica 
Emil Rojc. 

Kar 35 odličnih devetošolcev iz vseh 
sedmih osnovnih šol v občini se je v 
Domu na Vidmu udeležilo slavnostnega 
sprejema, ki ga tradicionalno pripravijo 
ob zaključku leta. 

Mlade, ki so svoje osnovnošolsko izo-
braževanje zaključili z odličnim uspe-
hom, čaka dolgo in vroče poletje brez 
skrbi, saj so se z nadpovprečnim uspe-

SLAVNOSTNI SPREJEM 
ODLIČNJAKOV PRI ŽUPANU 

Župan Občine Ilirska Bistrica Emil Rojc je pozdravil najuspešnejše učence 
iz vseh sedmih šol v občini. Ker na mladih svet stoji, jih je po zaključenem 
šolanju povabil v bistriško občino, kjer bi z novimi idejami ustvarili boljše 
pogoje za občanke in občane.
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Zavod Ime in priimek

1 OŠ Podgora Anja Hrenovec

  Tadej Tomažič

2 OŠ Knežak Tia Oblak

  Neja Primc

  Aljaž Smerdel

Urška Strle

  Sara Šircelj

  Jan Tomšič

3 OŠ Podgrad Nika Brentin

  Rok Padovan

  Martin Urh

4 OŠ Jelšane Jaka Kompan

  Elisa Mahne

5 OŠ Pregarje Julija Bubnič

  Lana Bubnič

  Pia Ceglar

6 OŠ D. Ketteja Vita Gombač

  Marko Sanabor

  Nik Vrh

  Matevž Bremec 

  Nina Ferlež

  Lucija Križ

  Zala Malečkar

  Ana Rolih

  Marko Hrvatin

7 OŠ A. Žnideršiča Zarja Iskra

  Gašper Oberstar

  Hana Potepan

  Eva Primc

  Žiga Fatur Rupnik

  Maj Tomšič

  Jaka Kos

  Jaka Možina

 Anže Moličnik

 Rebeka Štemberger

hom z lahkoto vpisali na želene gimna-
zijske in srednješolske programe.

Srečanje odličnih učencev, njihovih rav-
nateljev in podravnateljev ter župana 
Emila Rojca je minilo v znamenju pri-
jetnega druženja in sladkanja z okusno 
torto. Župan Emil Rojc je uspešnim de-
vetošolcem za spomin na ta edinstven 
dogodek v življenju podaril stekleno 

skulpturo, ki je bila izdelana posebej za 
to priložnost, in bo mlade spominjala na 
njihov dom in korenine. 

Čestitkam mladim, ki so z odliko za-
ključili osnovnošolski program, se 
pridružuje tudi uredništvo Bistriških 
odmevov in jim želi, da bi znali izbrati 
prave poti do uresničitve svojih ciljev! 
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»Skupaj ponosno gledamo naše fante, na 
katerih tudi sloni prihodnost naše države. 
Tradicija nabornih vozov v naših krajih je 
zelo bogata in veliko pomeni za našo ob-
čino. Pomembno je, da ohranjamo nava-
de in običaje, ki so v ponos in nadaljujejo 
tradicijo naborništva na Bistriškem. Ob 
pogledu na vaše lepo okrašene vozove, sem 
si tudi sam zaželel, da bi bil znova nabor-
nik,« je svoj nagovor mladim vojaškim 
obveznikom zaključil župan Občine 
Ilirska Bistrica Emil Rojc.

Letos so se na občini odlo-
čili, da bo vizita izpeljana po 
zgledu vizite iz leta 2019, ko so 
naborniki že imeli priložnost od 
blizu spoznati vojaško službo. Bistri-
ški župan Emil Rojc je imel na igrišču 
pred Osnovno šolo Dragotina Ketteja 
posebno čast, da je predstavnikoma na-
bornikov izročil pršut, ki ga mladi fantje 
tradicionalno prejmejo na viziti. 
Po uradni dobrodošlici so se vizitanti 
odpravili v Kettejevo dvorano Doma na 

Vidmu, kjer so se seznanili z dolžnostmi 
in pravicami vojaškega obveznika. Pri-
padniki Slovenske vojske so fantom po-
drobno predstavili možnosti zaposlitve 
in nadaljnje kariere v službi domovine.

VIZITA NA BISTRIŠKEM 
PRITEGNILA ŠTEVILNE 
OBISKOVALCE

V petek, 20. maja 2022, dopoldan so se vojaški obvezniki iz 
občine Ilirska Bistrica seznanili z vojaško dolžnostjo in tako 
znova obudili običaj vizite v domačem kraju. Dogodek sta 
pripravila Ministrstvo za obrambo in Uprava za obrambo 
Postojna ob podpori Občine Ilirska Bistrica in Turistično-
-informacijskega centra Ilirska Bistrica.
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Po predstavitvi vojaške službe je Sloven-
ska vojska nabornikom in ostalim obi-
skovalcem predstavila vojaško tehniko, 
oborožitev, opremo, oklepno vozilo in 
vojaški kamion. Dogodek so s predstavi-
tvami popestrili gasilci iz različnih dru-
štev, ki so otrokom in šolarjem razkazali 
vozila ter opremo. Največjo pozornost 
pa je pritegnilo gasilsko vozilo z gasil-
skimi lestvami PGD Ilirska Bistrica, ki 
je nabornikom, šolarjem in obiskoval-
cem pričaralo ogled z višine. Policisti 
so vabili na ogled merilnika hitrosti in 
zaščitne opreme, ekipa nujne medicin-
ske pomoči Zdravstvenega doma Ilirska 
Bistrica pa je mladim predstavila osnove 

prve pomoči in opremljenost reševalne-
ga vozila. 
Fantje, ki so si posebej za ta dogodek 
nadeli bele srajce, na katere so pripeli 
rožo in pisan trak, so se v družbi deklet 
njihove generacije na parkirišče pred 
Kulturno-upravnim središčem Doma 
na Vidmu pripeljali na bogato okraše-
nih naborniških vozovih. Rože iz krep 
papirja v barvah slovenske zastave so 
krasile naborniška vozova z domiselno 
okrašenima traktorjema. Prva skupina 
nabornikov je prišla iz Ilirske Bistrice, 
druga pa iz »Beuga kamna«. Ob zvo-
kih harmonik, trobente, bobna in petja 
veselih slovenskih narodnih pesmi ter 

popularnih skladb so se mladi veselo 
zavrteli. 

Tradicija vizite na Bistriškem sega v 
drugo polovico 18. stoletja, ko so v času 
vladavine cesarice Marije Terezije no-
vačili slovenske fante v cesarsko vojsko. 
Skozi čas se je režim vojaških obvezno-
sti spreminjal, a ne glede na to, kakšen 
je bil, je vizita odpirala vrata v svet vo-
jaških obveznosti. Čeprav v samostojni 
Sloveniji obveznega služenja vojaškega 
roka že dolgo ni več, pa je ohranjanje 
domače etnološke kulturne dediščine 
del tradicije, ki jo je vredno ohranjati in 
negovati. 
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»Pred dvema letoma nas je doletel co-
vid-19 oziroma virus Sars CoV2, ki nas 
je in nas še vneto spremlja. Prihodnost ni 
jasna, lahko pa upamo, da tako drastič-
nih ukrepov, kot smo jih imeli, ne bo več. 
Ko se je konec februarja 2020 svet ustavil, 
se sistem ni smel ustaviti. Zato so danes z 
nami nekateri predstavniki, ki so s svojo 
dejavnostjo, delovanjem in prizadevanjem 
poskrbeli, da se svet ni ustavil. S svojim ne-
utrudnim delom ste dokazali, da si prizna-
nje resnično zaslužite,« je na srečanju ob 
podelitvi priznanj dejal poveljnik Civil-
ne zaščite Občine Ilirska Bistrica Luka 
Špilar. 

Zadovoljstva ob učin-
kovitem delovanju do-
mače civilne zaščite in vseh 
sodelujočih pa ni mogel skriti 
niti bistriški župan Emil Rojc: »Pono-
sen sem na našega poveljnika in člane civil-
ne zaščite, ki so se zelo izkazali v obdobju 
epidemije. Vsak od vas si to priznanje za-
služi in res sem zadovoljen, da ste ga preje-
li. Upam, da bomo še naprej tako uspešno 
sodelovali, kot smo do sedaj, in upam, da 
ste tudi vi zadovoljni s podporo, ki vam jo 
daje Občina Ilirska Bistrica!«
Sebastijan Rutar iz Picerije Mrak, Go-
stinstvo Tomex in Picerija Kudra so po-

skrbeli, da je oskrba mnogih občank in 
občanov ostala konstanta skozi celoten 
čas epidemije, podjetje Lesonit je pri-
skočilo na pomoč v prvem valu epide-
mije in se izkazalo z darovanjem dobrin, 
podjetje Avtomati Štefančič pa je na raz-
polago dalo vse svoje kombije. Klub štu-
dentov Ilirska Bistrica je poskrbel za bazo 
80 prostovoljcev, ki so bili pripravljeni 
pomagati, lastnik več podjetij (Plama 

ZASLUŽNI SO PREJELI 
PRIZNANJA ZA USPEŠEN 
BOJ PROTI COVIDU-19 

Zaslužni so prejeli vladna priznanja za pohvalno delo-
vanje v času epidemije covida-19. Plaketa in spominska 
značka jim bosta ostali za spomin na boj za zdravje vseh 
občank in občanov.
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Pur, Termoplasti in Isoterm) Franc Frelih je v začetku 
epidemije Domu starejših občanov Ilirska Bistrica do-
niral kamion izdelkov iz Dane Mirna. Martin Čendak, 
ki je zaposlen v Kraških lekarnah Ilirska Bistrica, se je 
sam prostovoljno javil, da je obnemoglim in gibalno 
oviranim zdravila dostavil na dom. V lekarni je dnevno 
prevzemal naročila in zdravila po pooblastilu lekarne 
raznašal starejšim. Podjetje Irbis, d. o. o., je bilo najbolj 
iskano zaradi razkužil, s katerimi so zalagali civilno zašči-
to in ustanove v mestu, v prvi bojni liniji s covidom-19, 
ko se ni vedelo, s čim imamo opraviti, in je bila organi-
zacija dela izjemno otežena, pa se je izkazal Zdravstveni 
dom Ilirska Bistrica. Stojan Spetič in Martin Novak sta v 
marcu 2020 brez oklevanja priskočila na pomoč in omo-
gočila nemoteno oskrbo starejših s toplimi obroki, ki jih 
pripravlja Dom starejših občanov Ilirska Bistrica. 

Ker je Dom starejših občanov Ilirska Bistrica že prejel 
priznanje v okviru kvote ministrstev, ga tokrat ni bilo 
med nagrajenci, si pa vseeno zasluži veliko pohvalo za 
svoje delovanje, saj je s svojim odgovornim delovanjem 
in hitrim reagiranjem uspel delovati zgledno tudi v naj-
težjih časih, ko so drugi domovi po Sloveniji doživeli ko-
laps. Beležil je majhno število okužb med zaposlenimi in 
v danih razmerah je dobro poskrbel za svoje varovance. 
Pohvale pa so bili deležni tudi člani civilne zaščite, ki so 
bili zelo aktivni na vseh področjih in so bili vedno pri-
pravljeni pomagati občankam in občanom v stiski. 
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1. Občina Ilirska Bistrica razpisuje kadrovske štipendije 
za študijsko leto 2022/2023 za naslednje programe in 
smeri izobraževanja: 
5 štipendij: doktor medicine
(Po končanem študiju opravljena specializacija iz: 
– družinske medicine: 2 specialista družinske medicine,
– urgentne medicine: 1 specialist urgentne medicine,
– pediatrije: 1 specialist pediatrije,
– medicine dela, prometa in športa: 1 specialist medicine 

dela, prometa in športa).

2. Pogoji za uveljavitev pravice do štipendije:
Na razpis se lahko prijavi oseba s statusom študenta, ki se 
izobražuje po dodiplomskih oziroma podiplomskih študij-
skih programih z javno veljavnostjo. Štipendije so name-
njene rednim študentom. 
Kandidat mora izpolnjevati naslednje pogoje:
– imeti mora državljanstvo Republike Slovenije,
– imeti mora stalno prebivališče na območju občine Ilir-

ska Bistrica,
– kandidat ne sme prejemati druge štipendije (ob prijavi 

na javni razpis mora izpolniti posebno izjavo, ki se nana-
ša na prejemanje drugih štipendij; na izjavi mora navesti 
tudi kje oziroma pri katerem delodajalcu je še zaprosil za 
štipendijo),

– ob prvem vpisu v prvi letnik dodiplomskega izobraževa-
nja ne sme biti starejši/a od 21 let,

– ne sme biti v delovnem razmerju oziroma ne sme opra-
vljati samostojne registrirane dejavnosti,

– za štipendijo za dodiplomski študij mora imeti v za-
dnjem letniku srednje šole povprečje ocen vseh pred-
metov zaključnega letnika srednje šole najmanj tri in na 
maturi mora doseči najmanj 70% vseh možnih točk, 

– kandidat, ki se prijavlja na javni razpis za štipendijo za 
nadaljnje letnike dodiplomskega izobraževanja ali po-
diplomskega izobraževanja mora imeti povprečje ocen 
posameznih predmetov v preteklem študijskem letu naj-
manj 7.

3. Na javni razpis se prijavijo kandidati s pisno prijavo, ki 
je del razpisne dokumentacije ter ji priložijo naslednjo 

dokumentacijo (razpisna dokumentacija je na voljo v 
sprejemni pisarni ter na spletni strani Občine Ilirska 
Bistrica): 

– fotokopija potrdila o državljanstvu Republike Slovenije, 
– fotokopijo potrdila o stalnem prebivališču,
– izjavo, da ne prejema druge štipendije (priloga vloge),
– izjavo, da ni v delovnem razmerju oziroma ne opravlja 

samostojne registrirane dejavnosti (priloga vloge), 
– dokazilo o učnem uspehu preteklega šolskega oziroma 

študijskega leta, 
– potrdilo o doseženem uspehu na maturi,
– potrdilo o vpisu v študijskem letu 2022/2023, 
– dokazilo o materialnem stanju družine – odločbo o od-

meri dohodnine za leto 2021,
– potrdilo o višini katastrskega dohodka za leto 2021 in 
– kratek življenjepis. 

4. Rok za oddajo prijav je 28. 10. 2022 do 10. ure. 

Upoštevane bodo popolne prijave, ki bodo prispele najpo-
zneje do 28. 10. 2022 do 10. ure, na naslov Občina Ilirska 
Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica ali bodo 
do tega roka oddane v sprejemni pisarni Občine Ilirska 
Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, pritličje 
levo. Na kuverti mora biti navedeno »Javni razpis za kadro-
vske štipendije za šolsko oz. študijsko leto 2022/2023«. 
Prijavi priložite zahtevano dokumentacijo. 
Prijave, prispele po razpisnem roku, ne bodo upoštevane 
pri obravnavi za dodelitev štipendije in bodo zapečate-
ne vrnjene prijavitelju. Kandidati bodo o izbiri obveščeni 
predvidoma v roku 30 dni od odločitve komisije. 
Podrobnejše informacije so na voljo pri Eriki Vrh, tel. 05 
7112 333. 

Številka: 110-4/2022-3
Datum: 21. 7. 2022

OBČINA ILIRSKA BISTRICA
ŽUPAN

EMIL ROJC

Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, na podlagi Odloka o rebalansu proračuna  
Občine Ilirska Bistrica za leto 2022 (Uradni list RS, št. 96/2022, z dne 15.07.2022) ter na podlagi 12. člena  

Pravilnika o dodeljevanju kadrovskih štipendij (Uradne objave glasila Bistriški odmevi, št. 13, leto 2, 30.12.2009,  
Uradne objave glasila Bistriški odmevi, št. 2, leto 4, 31.03.2011) objavlja 

JAVNI RAZPIS ZA KADROVSKE ŠTIPENDIJE OBČINE 
ILIRSKA BISTRICA ZA ŠTUDIJSKO LETO 2022/2023
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1. Naročnik: Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 
6250 Ilirska Bistrica 

2. Predmet poziva: Predmet poziva je dodeljevanje denarnih 
spodbud dijakom Gimnazije Ilirska Bistrica 

3. Pogoji za uveljavitev pravice do spodbude
Pravico do spodbude lahko uveljavlja prijavitelj, ki izpol-
njuje naslednje pogoje:
– ob prijavi mora biti vpisan v Gimnazijo Ilirska Bistrica 

in sicer v 1. letnik programa Tehnik računalništva oziro-
ma Gimnazije ali 

– je ob prijavi, zaradi prepisa, vpisan v 2., 3., oziroma 4. 
letnik programa Tehnik računalništva oziroma Gimna-
zije in ima povprečje ocen vseh opravljenih predmetov 
preteklega šolskega leta najmanj 3.

Pravico do spodbude lahko uveljavljajo tudi dijaki, ki so 
prejemniki katerekoli štipendije. 

4. Višina denarne spodbude:
Višina spodbude znaša 40 evrov mesečno na dijaka, za po-
samezni letnik šolanja, ob izpolnjevanju pogojev predme-
tnega pravilnika.

5. Dokumentacija in vrste dokazil, ki jih mora predložiti 
prijavitelj 
Prijavitelj svojo pravico do spodbude uveljavi s prijavo na 
javni poziv. Prijavo mora prijavitelj podati na obrazcu, ki 
je sestavni del javnega poziva in je na voljo na spletni stra-

ni ali v sprejemni pisarni Občine Ilirska Bistrica. K prijavi 
priloži:
– fotokopijo osebnega dokumenta, 
– fotokopijo transakcijskega računa,
– potrdilo o vpisu.

6. Rok za oddajo prijav je 30. 9. 2022 do 10. ure. 
Upoštevane bodo popolne prijave, ki bodo prispele najpo-
zneje do 30. 9. 2022 do 10. ure, na naslov Občina Ilirska 
Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica ali bodo 
do tega roka oddane v sprejemni pisarni Občine Ilirska 
Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, pritličje 
levo. Na kuverti mora biti navedeno »Javni poziv za denar-
ne spodbude za dijake Gimnazije Ilirska Bistrica. Prijavi 
priložite zahtevano dokumentacijo. 
Prijave, prispele po razpisnem roku, ne bodo upoštevane 
pri obravnavi in bodo zapečatene vrnjene prijavitelju. Kan-
didati bodo o izbiri obveščeni predvidoma v roku 30 dni od 
odločitve komisije. 
Dodatne informacije in pojasnila v zvezi z Javnim pozivom 
lahko zainteresirani dobijo na tel. št. 05/71 12 333, kontak-
tna oseba: Erika Vrh ali prek elektronske pošte: erika.vrh@
ilirska-bistrica.si. 

Številka: 410-99/2022-1
Datum: 21. 7. 2022

OBČINA ILIRSKA BISTRICA
ŽUPAN

EMIL ROJC

Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, na podlagi Odloka o rebalansu proračuna  
Občine Ilirska Bistrica za leto 2022 (Uradni list RS št. 96/2022, z dne 15.07.2022) ter na podlagi 5. člena  

Pravilnika o dodeljevanju denarnih spodbud dijakom Gimnazije Ilirska Bistrica (Uradni list RS, št. 5/2017,  
z dne 03.02.2017) objavlja 

JAVNI POZIV ZA DENARNE SPODBUDE ZA DIJAKE 
GIMNAZIJE ILIRSKA BISTRICA 

NOVOSTI GLEDE OLAJŠAV, KI JIH 
PRINAŠA NOVELA ZDOH-2Z:

• splošna olajšava se s 3.500 EUR 
zvišuje na 7.500 EUR letno (111. 
čl. Zdoh-2Z), in sicer za davčno 
leto 2022 bo znašala 4.500 EUR, 
za leto 2023 5.500 EUR, za leto 
2024 pa 6.500 EUR. Na ciljno viši-
no 7.500 EUR se bo prešlo v davč-
nem letu 2025.

• S spremembo 122. čl. ZDoh-2 se 
stopnja dohodnine v najvišjem ra-
zredu iz 50 % spremeni na 45 %.

• Olajšava za status dijaka in študen-
ta (16. čl. ZDoh-2Z) je določena v 
absolutnem znesku 3.500 EUR in 
se ne spreminja.

• Na novo se določa olajšava za re-
zidente po dopolnjenem 70. letu 
starosti v letni višini 1.500 EUR. 
Hkrati se vzpostavlja olajšava za 

rezidenta, ki v skladu s predpisi o 
varstvu pred naravnimi in drugimi 
nesrečami prostovoljno in nepo-
klicno opravlja operativne naloge 
zaščite, reševanja in pomoči ne-
pretrgoma najmanj deset let in ga 
upravni organ, pristojen za zaščito, 
reševanje in pomoč, vodi v eviden-
ci, za katerega se prizna zmanjšanje 
letne davčne osnove v višini 1.500 
EUR letno (15. čl. ZDoh-2Z).
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Finančna uprava je 29. junija 2022 od-
premila nove odločbe o odmeri obve-
znosti iz kmetijstva za leto 2021. Prejeli 
jih bodo zavezanci, ki so zaradi uporabe 
nepravilnih vhodnih podatkov o višini 
katastrskega dohodka (KD) za dolo-
čena gozdna zemljišča, posredovana s 
strani Geodetske uprave, v začetku maja 
2022 prejeli napačne odmerne odločbe.
Zavezancem, ki so uporabniki aplikaci-
je eDavki, so nove odločbe že vložene 
v portal, ostali zavezanci pa bodo nove 
odločbe v naslednjih dneh prejeli na 
dom po navadni pošti.
Zavezanci za odmero dohodnine od do-
hodkov iz osnovne kmetijske in gozdar-
ske dejavnosti, ki se jim njihov dohodek 
vključuje tudi v letno davčno osnovo 

za letno odmero dohodnine in se jim 
je iz tega naslova izdala nova odločba, 
pa bodo prav tako v prihodnjih dneh 
prejeli tudi Obvestilo o višini dohodka iz 
osnovne kmetijske in gozdarske dejavnosti 
za leto 2021.
Zavezancem, ki jim ni bila izdana po-
novna odločba o odmeri obveznosti iz 
kmetijstva za leto 2021 in v kateri je bilo 
odločeno, da so imeli za leto 2021 pre-
več obračunanih akontacij pristojbin, se 
je izvedlo vračilo iz računa pristojbin, in 
sicer 26. septembra 2022. Preostali za-
vezanci, ki imajo vračila iz računov PDP 
države in ZZZS, pa so vračila prejeli 1. 
julija 2022.
Vračila bodo izvedena samo za zavezan-
ce, ki imajo odprt transakcijski račun. 

NOVE ODLOČBE O ODMERI 
OBVEZNOSTI IZ KMETIJSTVA  
ZA LETO 2021

»BISTRIŠKA 
TRŽNICA 2022« – 
POZIV LOKALNIM 
PONUDNIKOM

Občina Ilirska Bistrica v sodelo-
vanju s TIC-om Ilirska Bistrica v 
sklopu promocije in vključevanja 
poziva vse lokalne obrtnike, pro-
izvajalce, kmetovalce, društva, 
klube, zavode, da se udeležijo 
Bistrške tržnice 2022, ki bo 24. in 
25. septembra na že znani loka-
ciji na zunanjem igrišču Osnov-
ne šole Antona Žnidaršiča, pod 
šotorom. Za vpis na seznam po-
nudnikov na dogodku je treba 
izpolniti prijavo, ki jo najdete na 
spletni strani www.visitilirskabi-
strica.si ali sedežu TIC-a (Gre-
gorčičeva cesta 2, 6250 Ilirska 
Bistrica). 
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PROGRAM 
9. september–23. september 2022, Dom na Vidmu v Ilirski Bistrici 

Razstava bo prikazovala promet v preteklosti in vabila k razmišljanju, kaj lahko naredimo že v sedanjosti za 
boljšo prihodnost nas samih in planeta, na katerem živimo.  

Avtorica razstave: Aneja Rože, Občina Ilirska Bistrica.  

 

16. september 2022, Plac v Ilirski Bistrici 

Na ta dan se boste lahko udeležili vodenega sprehoda po starem mestnem jedru in se seznanili z zdravim 
življenjskim slogom. Predstavili vam bomo tudi Interregova projekta SABRINA in D-CARE. Na voljo bo tudi 
testna vožnja z e-kolesi. 

 

18. september 2022, Ilirska Bistrica–Prem  

Na ta dan se bomo podali po Kettejevi poti od Ilirske Bistrice do Prema (9 km). Na dogodku se boste lahko 
pridružili kot pohodniki, tekači ali kolesarji. Obenem pa bomo odprli razstavo brkinskega sadja s prikazom 
žganjekuhe na gradu Prem. Za tiste malo manj pripravljene bomo organizirali prevoz na izhodno točko s TIC 
Busom. 
  

Podrobnejše informacije o dogodkih lahko najdete na spletnih straneh 

www.ilirska-bistrica.si/ ali www.visitilirskabistrica.si 

 

V sklopu Evropskega tedna mobilnosti bomo izvajali tudi anketo o mobilnosti v občini Ilirska Bistrica. 

 

 OTVORITEV RAZSTAVE V PRETEKLOSTI LAHKO NAJDEMO NAVDIH ZA BOLJŠI JUTRI 
 

 AKTIVNO PO STAREM MESTNEM JEDRU 

 
 

 KETTEJEV POHOD, KOLESARJENJE IN TEK 
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Zahvaljujemo se vsem zunanjim sodelavcem, ki so obogatili 
in popestrili naše počitniške delavnice: hvala gospe Ljubici 
Vovk za izvedbo kuharske delavnice, gospe Jožici Vidmar za 
predstavitev Rdečega križa, Tjaši Uljan za izvedbo športne de-
lavnice, Knjižnici Makse Samsa za omogočen ogled filma, gospe Je-
rici Strle za izvedbo ustvarjalne delavnice in za turistično vodenje po 
starem delu mesta, gospodu Ivanu in gospe Nataši za predstavitev ter pri-
pravo presnih tortic, gospe Dijani in Nataši iz Zdravstvenega doma Ilirska Bis- 
trica za izvedbo komunikacijskih delavnic, Policijski postaji Ilirska Bistrica za omogočen ogled prostorov 
in predstavitev policije, hvala Balinarskemu klubu Ilirska Bistrica in Tenis klubu Ilirska Bistrica. 
Na koncu pa iskrena hvala vsem otrokom, ki so se delavnic udeležili, saj brez njih čudovitega in aktivnega 
druženja ne bi bilo. Naj se čim prej spet ponovno srečamo! 

Dnevni center Sonček 

»SONČKOV BUM« V DNEVNEM 
CENTRU SONČEK 

»Bilo mi je lepo, bilo je fantastično, navdušil me je tenis, 
najbolj mi je bilo všeč balinanje, pridobili smo veliko 
novih znanj …« To so vtisi in misli otrok, ki so se ude-
ležili »Sončkovega buma« oz. poletnih počitniških 
delavnic Dnevnega centra Sonček, ki so potekale od  
27. 6. 2022 do 8. 7. 2022.
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Osnovna šola Toneta Tomšiča Knežak 
je organizirala tekmovanje Kaj veš o pro-
metu?. 40 šolarjev iz šestih osnovnih šol 
v občini je najprej preizkusilo svoje te-
oretično znanje cestnoprometnih pred-
pisov, nato pa so bile na vrsti praktične 
preizkušnje. Kandidati so se zavihteli 
na kolesa in se odpravili na krožno vo-
žnjo po Knežaku. Njihovo kolesarsko 
preizkušnjo so budno spremljali člani 
ZŠAM Ilirska Bistrica in prometna po-
licaja s Policijske postaje Ilirska Bistri-
ca, ki sta tekmovalce opozorila, na kaj 

Otroci so tek-
movali v dveh 
starostnih sku-
pinah. V mlajši kate-
goriji je bil najbolj uspešen 
Aleks Čekada iz OŠ Jelšane, Miha Širca, 
Matic Delost in Tine Lazar iz OŠ Kne-
žak pa so si z istim izkupičkom točk de-
lili drugo mesto. Med starejšimi šolarji 
so se na zmagovalne stopničke zavihteli 
trije kneški učenci, in sicer Matevž Poč-
kaj je osvojil tretje mesto, Aljaž Smerdel 
in Žiga Tomažinčič pa sta si z minimal-
nim številom kazenskih točk delila prvo 
mesto.
Po uradni razglasitvi rezultatov pa je vse 
sodelujoče pričakala še posebna čast 
– vožnja s starodobnimi vozili. Staro-
dobniki, ki se radi udeležijo dogodkov v 
organizaciji ZŠAM Ilirska Bistrica, so se 
tudi tokrat z veseljem odzvali na povabi-
lo in s svojimi vozili popeljali sodelujoče 
na krožno vožnjo čez Bač in Koritnice 
nazaj v Knežak. 

Člani združenja šoferjev in avtomeha-
nikov, ki so aktivno sodelovali pri izved-
bi tekmovanja, so potrdili, da morajo 
mladi vsrkati vase vsa znanja o cestno-
prometnih predpisih in se od malih nog 
učiti, kako se v prometu obnaša kolesar. 
Ko pa bodo dovolj stari za polaganje 
vozniškega izpita, bodo lahko osnovno 
znanje o prometu nadgradili na višji 
nivo. 
Člani združenja si namreč prizadevajo 
za višjo osveščenost vseh udeleženk in 
udeležencev v prometu, saj menijo, da iz 
znanja izhaja previdnost, ki je v prome-
tu mati modrosti. 

ZŠAM Ilirska Bistrica

ČLANI »ZŠAM ILIRSKA BISTRICA« 
BUDNO NADZIRALI MLADE 
KOLESARJE

18. maja 2022 je ilirskobistriško združenje šofer-
jev in avtomehanikov sodelovalo pri izvedbi ko-
lesarskega tekmovanja osnovnošolcev, ki mlade 
usmerja v odgovoren odnos do prometa. 

morajo biti pri vožnji še posebej pozor-
ni. Ocenjevalci so si pridno beležili, ali 
kolesarji vozijo po pravi strani ceste, se 
ustavijo pri znaku stop, nakažejo smer 
vožnje z roko, se prepričajo, če je cesta 
prosta preden zavijejo, in podobno. Bo-
doči kolesarji so svojo pot začeli pri šoli 
in se podali skozi vas ter se po cesti, ki 
vodi proti sosednji vasi Bač, vrnili pred 
šolsko poslopje. Na zunanjem šolskem 
igrišču so učenci pokazali svoje veščine 
še na poligonu, kjer jih je čakala spre-
tnostna vožnja med stožci in ostale pre-
izkušnje spretnostnega vijuganja. 
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Ker je bistriška občina druga največja 
občina po površini v celotni državi, je 
jeziček na tehtnici prevagnil v korist 
Sabonj, Račic in Podgrada. Tudi tokrat 
se je izkazalo, da domačini ne poznamo 
dobro vseh zanimivosti in znamenitosti, 
ki nam jih nudijo domači kraji, zato smo 
udeleženci ekskurzije z veseljem pri-
sluhnili lokalnim vodičem in poznaval-
cem lokalne zgodovine. 

Baza našega srečanja je bil vaški dom 
v Račicah, kjer smo se zbrali že zjutraj. 

Od tam smo se po urejeni makadamski 
cesti zapeljali do vasi Sabonje, kjer nas 
je pričakal naš član Loris. Na njegovem 
dvorišču nas je pričakal predstavnik 
vasi, ki nam je razkril zgodovino Sabonj. 
Ob zvokih harmonike smo se malce za-
vrteli in že je napočil čas za ogled vasi. 
Povzpeli smo se na višjo točko in obču-
dovali vasi v Brkinih, nato pa je sledilo 
okrepčilo pri našem članu Dragu. Po 
prijetnem klepetu in druženju nas je pot 
vodila v Račice – natančneje k njihovi 

lokalni znamenitosti – Račiški pečini 
– ki predstavlja 300 metrov dolg rov in 
ima status naravne vrednote državnega 
pomena ter velik znanstvenorazisko-
valni in zgodovinski pomen. Prijetna 
konstantna temperatura jame je služila 
kot izvrstna ohladitev pred nadaljnjimi 
podvigi. Odpeljali smo se do Podgrada 
in se povzpeli na hrib, kjer kraljujejo ru-
ševine starega gradu. Tam smo od lokal-
nega vodnika izvedeli, kako se je razvijal 
Podgrad in po čem je bil poznan v svoji 
zgodovini. Nato smo se vrnili na izho-
dišče našega srečanja. V vaškem domu 

EKSKURZIJA Z ZDRUŽENJEM 
ŠOFERJEV IN AVTOMEHANIKOV 
ILIRSKA BISTRICA PO 
DOMAČIH KRAJIH

Drugo soboto v maju je ZŠAM Ilirska Bistrica pripravil izlet po domači ob-
čini. Zaradi vse ugodnejših razmer, povezanimi s covidom-19, se je upravni 
odbor združenja odločil za izvedbo srečanja članov. 

smo imeli kosilo, po sladkanju z odlič-
nimi sladicami, ki so jih spekle članice 
združenja, pa je napočil čas za razvedri-
lo. Ob zvokih hišnega ansambla članov 
ZŠAM Ilirska Bistrica smo se zavrteli 
in poveselili ter si obljubili, da se znova 
kmalu snidemo. 
Članice in člani združenja so pokazali, 
da poleg poznavanja cestnoprometnih 
predpisov in spremljanja vseh udele-
žencev v prometu radi poskrbijo tudi za 
dobro voljo v združenju in se posvetijo 
prijetnim obveznostim, ki so obvezen 
del vsakega članstva. 

ZŠAM Ilirska Bistrica
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Po jutranji kavi in rogljičku je sledil prvi 
del panoramske vožnje čez znamenite 
šembijske ovinke do Lidlovega parkiri-
šča. Postanek je bil zdaj že tradicional-
no namenjen najboljšemu sladoledu na 
svetu v Sladkem baru na pumpi. Prese-
nečenje pa je sledilo, ko smo v dogovoru 
z našimi gasilci iz PGD Ilirska Bistrica 
naredili čisto pravo gasilsko sliko s po-

močjo njihove avtolestve. 
Na pobudo gasilcev se je lah-

ko vsak, ki ga ni strah višine, z 
lestvijo zapeljal do neba in nazaj 

ter si spotoma ogledal še, kako so Alfe 
videti iz ptičje perspektive. Sledila je pa-
rada po Binškovem klancu navzdol do 
krožišča pri marketu in nazaj ter nada-
ljevanje vožnje do pivškega muzeja Park 
vojaške zgodovine. V muzeju je pa sledilo 
še eno veliko presenečenje za vse ude-
ležence. Naše Alfe smo namreč parkirali 
na muzejsko ploščad med XXL-ekspo-
nate. Tako kot smo bili sami navdušeni, 
je bilo navdušeno tudi muzejsko osebje, 
saj smo uspeli na ploščad parkirati prav 

vse Alfe. Po samostojnem ogledu muze-
ja smo imeli čas še za raznorazne foto-
grafije naših Alf med zunaj razstavljeni-
mi muzejskimi eksponati. Prava paša za 
oči pa je bila tudi za vse naključne obi-
skovalce, ki so si z veseljem ogledali naše 
italijanske lepotice. Po zaključenem 
ogledu smo se odpeljali skozi Pivko na-
zaj na zbirno mesto v Knežak, kjer nas je 
že čakalo okusno kosilo. Po kosilu smo 
se še zahvalili prisotnim udeležencem 
in jih povabili, da nas spet obiščejo pri-
hodnje leto, ko bo na sporedu jubilejni 
deseti Alfafest Brkini. 

Andrej Vrh

LJUBITELJI ŠPORTNEGA  
SRCA NA BISTRIŠKEM

Zbirno mesto in izhodišče letošnjega »Alfafesta« je bil Knežak 
oziroma gostilna Zala. Vrnitev v normalno življenje je poskrbe-
la, da se je v Knežak pripeljalo rekordnih 110 italijanskih lepo-
tic, 200 lastnikov in ljubiteljev iz Slovenije ter okoliških držav. 
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Prvi ljubitelji motociklov so se s svojimi 
jeklenimi konjički pripeljali na prizori-
šče že v petek zvečer. Pristno druženje 
s prijatelji motoristi in izmenjava doži-
vetij ter izkušenj na cesti, ki so jih moto-
risti doživeli med letošnjo motoristično 
sezono, se je ob vrču hladnega piva in 
dobri glasbi nadaljevalo s skupino Toxic 
Rats, za njimi pa so obiskovalci lahko 
prisluhnili izvajalcem z imenom Gasos 
Band.
Sončno sobotno jutro je naznanilo, da 
se obeta čudovit dan za rock‘n‘roll, kam-
piranje, druženje ob dobri hrani in pijači 
ter zabavo ob motorističnih igrah. Tem-
peratura se je vse bolj dvigala in ljubitelji 
motorjev so se začeli pripravljati na tra-
dicionalno panoramsko vožnjo. Po gla-
snem in nedvomnem znaku za odhod 
so zbrani motoristi formirali dolgo ko-
lono in se odpeljali proti Ilirski Bistrici. 

Na svojih dvokolesnikih, trikolesnikih 
in štirikolesnikih so pozdravljali gledal-
ce ob progi, ki so jim veselo mahali in 
jih fotografirali. Karavana se je napotila 
proti gradu Prem, kjer je bil dogovor-
jen postanek za osvežitev in okrepčilo. 
Brkinski biser je bil idealna kulisa za 
fotografiranje, po prigrizku in kozarcu 
hladnega piva pa se je zbrana druščina 
odpravila nazaj v Vrbico. Tam so si ude-
leženci vzeli čas za druženje in pogovor 

o preteklih motorističnih dosežkih in 
izletih ter morebitnih zamenjavah in iz-
boljšavah svojih jeklenih konjičkov. 

Ko se je dan prevesil v noč, so se zbra-
ni preselili pod oder, kjer so prisluhnili 
trem nastopom sobotnega večera. Prvi 
so na oder stopili Warmup Bones, ki so 
ogreli občinstvo za domačo skupino Or-
lek, ki prihaja iz Zagorja ob Savi, iz srca 
rudarskih revirjev. Vlado Poredoš je s 
svojo ekipo navdušil občinstvo z izvirno 
mešanico rock’n’rolla, ki velja za neka-
kšen »folk punk polka rock« in bese-
dili, ki so socialno-humorno obarvana. 
Kot zadnja pa je oder zavzela srbska 
punk rock skupino KBO!. Na svoj račun 
so na moto srečanju prišli tudi radove-
dni gledalci, ki so opazovali Burn out in 
vragolije z motorji.

Nedeljsko jutro je predramilo najbolj 
vzdržljive motoriste, ki so se po okrep-
čilni domači juhi, močnem brkinskem 
zajtrku in pospravljanju šotorov odpe-
ljali domov z obljubo, da se drugo leto 
znova srečajo na Bistriškem. 

BISTRIŠKI MOTOKLUB 
»FEISTRITZ« JE LETOS 
PRIPRAVIL MOTOZBOR  
ŽE V JUNIJU

Odločitev kluba »Feistritz Bikers Bunch«, da letos mednarodno 
moto srečanje na tradicionalnem mestu v Vrbici pripravijo že prvi 
vikend v juniju in se tako izognejo zelo verjetnemu slabemu vremenu 
v začetku septembra, se je izkazala za pravilno. Motoristi in obiskovalci, 
dobra zabava in nepozabno druženje so znova potrdili, da so domači »baj-
kerji« na dobri poti in je druženje z njimi zelo zaželeno. 
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»Kot namestnik direktorja združenja lju-
biteljev motorjev Harley Davidson sem si 
dovolil eno vožnjo organizirati v Ilirsko Bi-
strico, da lahko naši občani spoznajo mo-
torje, vidijo način oblačenja ljudi, spozna-
jo ta življenjski stil, in da se pri nas nekaj 
dogaja. Želel sem, da moji kolegi spoznajo 
moje mesto,« je uvodoma dejal Damijan 
Vičič, član HOG (Harley Owners Gro-
up) Lipa Chapter Slovenija.

»Na turi smo želeli udeležencem predsta-
viti naše kraje in s čim se ponašamo. Zelo 
so bili navdušeni nad Lipico, kjer so si 
ogledali celotno kobilarno in se seznanili z 
njeno bogato zgodovino, občudovali pa so 
tudi golf igrišče. Nato pa sem jih po cesti 
čez Vremsko dolino pripeljal v Ilirsko Bi-
strico. Udeleženci so želeli uživati v domači 
kulinariki in ker imamo pri nas kvalitetno 
hrano, smo se odločili, da bo kosilo pripra-
vil naš lokalni gostinec. Z gosti smo uživali 
v odličnih njokih z golažem, vegetarijanci 
pa so izbirali med njoki z gobovo ali si-
rovo omako,« je uspešno predstavitev 

domačih krajev svojim kolegom 
komentiral Damijan Vičič. 

Svojih 89 jeklenih konjičkov so na Placu 
na ogled postavili motoristi in motorist-
ke iz Belgije, Nemčije, Španije, Francije, 
Italije in Slovenije. Predviden je bil pri-
hod 127 motorjev, a so se zaradi dežev-

do nedelje uživali v druženju s kolegi iz 
celotne Evrope, Bližnjega vzhoda, Azije 
in Afrike, saj se je srečanja na sloven-
ski obali udeležil tudi motorist iz Cape 
Towna. 

Harley Davidson ima več kot 20 osnov-
nih modelov: vstopni model sporter 
stane 12 tisoč evrov, večji motorji pa od 
35 do 45 tisoč evrov. »Naše združenje 
šteje 115 članov, trije člani prihajamo z 
Bistriškega, eden iz Obrova. V naši občini 
imamo sedem motorjev te znamke. Zakaj 
Harley? Harley je način življenja. Harley 
Davidson ni najboljši motor na svetu, je pa 
najboljše življenje z njim,« je čar ameri-
ških čoperjev strnil Vičič. 

PRESTIŽNI MOTOCIKLI  
ZASEDLI BISTRIŠKI PLAC

Skoraj 90 ljubiteljev kultne znamke motorjev Harley Davidson, 
ki so se udeležili evropskega srečanja v Portorožu, je drugi petek 
v juniju obiskalo Ilirsko Bistrico. Cene bleščečih se ameriških le-
potcev se gibljejo od 12 do 45 tisoč evrov. 

nega vremena in mokrih ter spolzkih 
cest vodeni turi nekateri odpovedali in 
raje ostali v Portorožu, kjer so od četrtka 
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PRVO SREČANJE  
INTERVENCIJSKIH SLUŽB

Bistriški gasilci, policaji in reševalci so s skupnim preživljanjem prostega časa 
dokazali, da so med njimi spletene čvrste prijateljske vezi, ki jim še kako po-
magajo pri skupnih intervencijah.  

»Bili smo izolirani, izgorevali smo, zato 
smo se odločili, da potrebujemo sprostitev 
in organizirali smo piknik, manjše druže-
nje. Ko se je vse sprostilo in so bile razmere 
ugodne, smo pripravili prvo srečanje inter-
vencijskih služb. Odziv je bil dober, vsi so 
bili navdušeni. Za gasilce sem bil zadolžen 
sam, policisti so izbrali Uroša Tomšiča, 
predstavnik reševalcev pa je bil Alen Po-
ropat,« je idejo o druženju med gasilci, 

reševalci in policisti pojasnil or-
ganizator srečanja in gasilec 
Marko Kreševič.
»Pri nas zelo dobro sodelu-
jemo in se kličemo po ime-
nih. Če potrebujem, da se 
zaustavi promet, da lah-
ko človeka varno spravim 
iz avta, policista pokličem 

po imenu. Ker ga poznam. Tega drugod 
ni. Tudi zdravnike kličemo po imenu,« je 
posebno vez med pripadniki bistriške 
modre luči opisal Kreševič.  
Da pa ne bi šlo za običajen piknik, so 
ga nadgradili s kolesarjenjem. Kolesar-
ji so štartali izpred gasilskega doma v 

Ilirski Bistrici in se podali na pot proti 
Topolcu. Pred železnim mostom so za-
vili desno po makadamu skozi Topolc 
do Davorja in Smrij. Kolesarili so vse 
do Turistične domačije Bubec, kjer so si 
odpočili, se okrepčali in si nabrali novih 
moči za pot mimo Čepinarja in vzpon 
na Pregarje. Tam so zavili na pot, ki se 
spusti v Hrušico, nato pa so prečkali 
glavno cesto in varno prikolesarili do 
tamkajšnje lovske koče. Kolesarjem se 
je pridružil tudi častni kolesar Anton 
Barbiš, ki je na električnem kolesu pre-
magal razdaljo od Bistrice do Hrušice in 
nazaj. 
Sodelujoči so se lepo družili ob hrani in 
osvežilni pijači, pomerili pa so se tudi v 
balinanju. V spopadu med policistkami 
in reševalkami so slednje priznale poraz 
modrim uniformirankam, zato je padel 
dogovor, da naslednje leto srečanje in-
tervencijskih skupin organizira Reše-
valna postaja Ilirska Bistrica. Vsi pa so 
se strinjali, da so bistriški gasilci odlični 
organizatorji, zato se bodo morali reše-
valci potruditi, da jih presežejo. 
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»Ne predstavljam si, kako bi 
občina funkcionirala brez ga-
silcev. Ob vseh vajah in resnič-
nih intervencijah, v katerih ste 

udeleženi, je v današnjih časih 
zelo težko najti skupino ljudi, ki 

je pripravljena svoj čas žrtvova-
ti za dobrobit drugih brez plačila. 

Hvala vam za vaš trud in upam, da 
bomo do konca mojega mandata še na-

prej tako dobro sodelovali,« se je gasil-
cem ob njihovem prazniku za njihovo 

požrtvovalnost iskreno zahvalil bistriški 
župan Emil Rojc. 
Praznik gasilcev so v Prostovoljnem ga-
silskem društvu Ilirska Bistrica izkoristili 
tudi za predajo novega poveljniškega 
vozila, ki je v povorki po bistriških uli-
cah peljalo tudi bistriškega župana. 
Gasilci so se s povorko gasilskih vozil 
predstavili vsem Bistričankam in Bistri-
čanom, ki so jih navdušeno pozdravljali 
ob trasi. Z vožnjo po mestu s prižganimi 
gasilskimi sirenami in modrimi lučmi 
so opozorili, da so tu za vse občanke in 
občane ter so vedno pripravljeni prisko-
čiti na pomoč. Gasilci so namreč nosilci 
nalog na področju gašenja in reševanja v 
primeru požarov ter na področju zaščite 
in reševanja v primeru naravnih in dru-
gih nesreč. To so že dokazali in vedno 
znova dokazujejo z uspešnim posredo-
vanjem na intervencijah ob velikih po-
plavah, potresih, neurjih in žledolomu.
Mednarodni dan gasilcev pa so poleg 
PGD Ilirska Bistrica obeležili tudi v 
PDG Podgora– Podgraje, kjer so prav 
tako pripravili slovesni mimohod gasil-
skih vozil in opozorili na pomembno 
vlogo, ki jo imajo v naših življenjih. 

8. JUNIJ – MEDNARODNI  
DAN GASILCEV 

Na god zavetnika gasilcev sv. Florjana so 
gasilci iz PGD Ilirska Bistrica in PGD 

Podgora–Podgraje pripravili po-
vorki gasilskih vozil. Gasilci, ki 

so vedno pripravljeni poma-
gati, so z mimohodom do-

mačine opozorili na svoj 
pomemben prispevek k 
družbi. 
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Tak je bil začetek poročila predsednika 
društva Jožeta Roliha o delu in finanč-
nem poslovanju društva v preteklem 
letu.
Pevci in pevke društvenega MePZ Av-
gust Šuligoj in recitatorsko-literarne ko-
misije programa niso mogli izpeljat v 
celoti. Pevci so lahko izpeljali le nekaj 
pevskih vaj in sodelovali na virtualnem 
nastopu na reviji Primorska poje, recita-
torji pa so sodelovali z literarnimi pri-
spevki v društvenem Glasniku.
Športniki so iz bogatega programa ude-
janjili le društveno tekmovanje v balina-
nju, pikadu in šahu ter dokončali senč-
nik nad baliniščem.
Žal pa ni bilo možno izvesti niti enega 
izleta, saj je bil strah pred okužbo moč-
nejši od želje po potovanju.
Humanitarke prostovoljke, združene v 
projektu Starejši za starejše, ki so prejšnja 
leta dosegale 100-odstotno realizacijo, 
so bile letos za deset odstotkov slabše, a 
niso pozabile tistih najpotrebnejših sta-
rostnikov. So pa v celoti izpeljale voščila 
jubilantom, obiska 90-letnikov, vodstvo 
pa slovese od preminulih članov.
Posebej je predsednik navedel vrsto dru-
gih, za društvo pomembnih dejavnosti, 
in v nadaljevanju predstavil dosežke na 
področju finančnega poslovanja. 
Dotaknil pa se je tudi v preteklem man-
datu doseženih uspehov, med katere na 
vsak način sodita organizacija in izpelja-
va revije upokojenskih pevskih zborov 
in športnega tekmovanja južnoprimor-
ske pokrajine. 
Prav tako je pojasnil tudi program dela 
za vsa področja in finančni plan za leto 
2022.

Po potrditvi poročil za prejšnje leto in 
programov za to leto so člani doseda-
njemu vodstvu izglasovali razrešnico in 

na predlog upravnega odbora društva 
predlagali v izvolitev člane upravnega, 
nadzornega odbora in častnega razsodi-
šča. Predsednica je tako postala Karmen 
Šepec, upokojena dolgoletna ravnatelji-
ca osnovne šole, namestnica predsedni-
ce pa bo Dora Kalčič, dosedanja vodja 
SzaS.

Kot se spodobi, je bil zaključek slovesen, 
podpredsednik PZDU JP mag. Evgen 
Primožič je izročil posebna priznanja za 
uspešno delo v preteklih letih Marjanu 
Boštjančiču, Sonji Balut in Branku Skr-
tu. 

F. G.

NOVO VODSTVO BISTRIŠKIH 
UPOKOJENCEV

Štiriletno obdobje dela bistriških upokojencev se je izteklo, s tem pa tudi 
mandat vodstva. To je priložnost, da se ugotovi uspehe in morebitne težave, ki 
so navduševale člane ali pa jim malce grenile veselje. Ni odveč poudariti, da so 
vsaj dobri dve leti delovali po nareku virusne bolezni, saj jih je pestil covid-19. 
Delovati pod masko, na daljavo od doma ni bilo lahko.
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Sistem prvih posredovalcev v občini Ilirska Bistrica deluje od 
leta 2017, ko smo usposobili prvo skupino prvih posredo-
valcev za vasi Knežak, Bač, Koritnice in Mašun. V naslednjih 
letih so k sodelovanju pristopili še prostovoljci iz preostalih 
delov občine, in sicer pretežno iz vasi, v katerih so namešče-
ni avtomatski defibrilatorji (AED-ji). V zadnjem desetletju 
povsod po državi pa tudi širše opažamo, da število AED-jev 
narašča, vendar jih še vedno ni dovolj za reševanje življenj. 

Ljudi, ki živijo v bližini AED-ja, je treba ustrezno izobraziti, da 
bodo lažje in učinkoviteje reševali življenja. Poleg tega je treba 
vzpostaviti tudi sistem alarmiranja, ki bo aktiviral sokrajana, 
ko bo v njegovi bližini nekdo potreboval pomoč.
Ob srčnem zastoju se možnost za preživetje vsako minuto 
zmanjša za od 10 do 12 odstotkov, zato je nujno, da čimprej 
prepoznamo znake, čim hitreje začnemo s temeljnimi postop-
ki oživljanja in uporabimo AED. Na ta način lahko nekomu 
ne samo povečamo možnost za preživetje, ampak tudi kvali-
teto preživetja. Ker so nekatere vasi v občini Ilirska Bistrica 
oddaljene več kot le nekaj minut nujne vožnje z reševalnim 
vozilom, je možnost za dobro kvaliteto življenja po srčnem za-
stoju majhna, če očividci ne ukrepajo do prihoda ekipe NMP.
Občina Ilirska Bistrica je zelo hitro prepoznala, kako lahko 
pomaga svojim občanom, zato je že v samem začetku idejno 
in finančno podprla projekt. V zadnjih nekaj letih smo za delo 
prvega posredovalca usposobili več kot 100 laikov, ki so pri-
pravljeni pomagati sovaščanom. Prvi posredovalec lahko po-
stane vsak polnoleten občan, ki želi pomagati in se usposobiti 
na deseturnem tečaju za prvega posredovalca. 
V letošnjem letu smo želeli izobraževanje narediti še bolj re-
sničnostno in interaktivno, zato smo ob izdatni pomoči kraja-
nov Knežaka in Bača organizirali prvo preverjanje usposoblje-
nosti ekip prvih posredovalcev občine Ilirska Bistrica. 
Po uradni otvoritvi preverjanja s krajšimi nagovori predstav-
nikov Občine Ilirska Bistrica, Gasilske zveze Ilirska Bistrica 
in Območnega združenja Rdečega križa Ilirska Bistrica je 
strokovna vodja preverjanja razložila pravila sodelovanja na 
preverjanju.
Srečanja se je udeležilo devet ekip: tri iz skupine PPO 1 (vasi 
Knežak, Bač, Koritnice, Mašun), dve iz skupine PPO2 (Pod-
gora), ena iz PPO3 (Hrušica), ena je bila sestavljena iz članov 
različnih skupin in dve ekipi šolarjev iz OŠ Toneta Tomšiča 
Knežak. Člani ekip so se na preverjanje pripravili sami.
Preizkusili so se na štirih delovnih točkah, kjer so prikazali 
praktično usposobljenost. Teoretično znanje so inštruktorji 
preverjali s podvprašanji na sami delovni točki. Na prvem de-

PREVERJANJE 
USPOSOBLJENOSTI 
PRVIH POSREDOVALCEV 
V OBČINI ILIRSKA 
BISTRICA

Prvi posredovalci občine Ilirska Bistrica že nekaj let 
uspešno pomagajo sokrajanom v najbolj oddaljenih 
delih občine do prihoda ekipe NMP. V soboto, 7. maja 
2022, smo v naselju Bač v bližini vojaškega poligona 
izvedli prvo preverjanje usposobljenosti ekip prvih 
posredovalcev občine Ilirska Bistrica. Preverjanje je 
bilo zasnovano tako, da so prvi posredovalci oblikova-
li ekipe trojk, ki so na pripravljenih delovnih točkah 
pokazale oskrbo kritično bolnega.
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lovišču je bil poškodovani v anafilaktičnem šoku zaradi pikov 
čebel. Pri sebi je imel zdravilo Epipen, ki so ga morali prvi po-
sredovalci najti in pravilno aplicirati. V nasprotnem primeru 
je prišlo do srčnega zastoja. Na drugem delovišču se je gozdar 
med sečnjo drevesa poškodoval z motorno žago. Prišlo je do 
hude arterijske krvavitve iz nadlakti, ki so jo morali hitro in 
učinkovito zaustaviti, sicer bi pacient umrl. Na tretjem delo-
višču je bil poškodovani v nezavesti zaradi vdihovanja oglji-
kovega monoksida. Hiter in pravilen iznos iz prostora in po-
stavitev v položaj za nezavestnega so mu rešili življenje. Na 
zadnji delovni točki je strela udarila v drevo in pri tem ubila 
žensko, ki je nabirala gobe. Takojšnja uporaba AED-ja in te-
meljnih postopkov oživljanja sta ji povrnila znake življenja. 
Vso potrebno opremo za delo so prvi posredovalci prejeli na 
posamezni delovni točki. 
Na vsakem delovišču sta inštruktorja ocenjevala delo prvih 
posredovalcev skladno s pripravljenim točkovnikom. Ekipa je 
morala zbrati vsaj 75 odstotkov točk, da je opravila določeno 
delovno točko. Pri delu so ocenjevali več dejavnikov: odnos 
do poškodovanega in svojcev, pravilna uporaba pripomočkov, 
delo v skladu z veljavnimi smernicami, hitrost in komunikacijo. 
Da so bile predstavljene situacije čimbolj realne, so poskrbe-
li imitatorji poškodb, med katerimi so bili prvi posredovalci, 

bolničarji iz Pivke in šolarji OŠ Tone Tomšič Knežak, ki so od 
inštruktorjev prejeli podrobna navodila. Njihove poškodbe je 
zelo realno poustvaril masker Rdečega križa Slovenije Stojan 
Bolič. 

Po končanem preverjanju se je zbranim predstavila še ekipa 
bolničarjev občine Pivka, ki je morala posredovati na pikni-
ku, kjer je ljubosumni mož zabodel ženo in njenega ljubimca. 
Sredi dogajanja pa je v težave zašel tudi eden od udeležencev 
piknika, ki mu je tujek v dihalih zaprl dihalno pot in onemo-
gočil normalno dihanje. Uradni del srečanja smo zaključili s 
podelitvijo potrdil o uspešno opravljenem preverjanju vsem 
udeležencem. Sledilo je druženje v sproščenem vzdušju in ob 
okusni hrani iz lokalne gostilne. 

Ves čas preverjanja so zaposlene v zdravstveno-vzgojnem 
centru ZD Ilirska Bistrica obiskovalcem omogočale merjenje 
krvnega tlaka, podajale informacije o državnih presejalnih 
preventivnih programih SVIT, DORA in ZORA ter poučevale 
o temeljnih postopkih oživljanja z uporabo AED-ja.

Ocena prvih posredovalcev po srečanju je bila izjemno pozi-
tivna z željo, da se izobraževanja na ta način organizirajo tudi 
v bodoče. 

ZDRAVSTVENO-VZGOJNI CENTER 
ZDRAVSTVENEGA DOMA ILIRSKA 
BISTRICA V SKRBI ZA VAŠE 
ZDRAVJE IZVAJA NASLEDNJE 
PREVENTIVNE DELAVNICE:

PREHRANA

Zdravo jem: svetovanje 
o zdravi prehrani, pri-
mer zdrave porcije.

Zdravo hujšam: pridobi-
vanje znanja in veščin za zdrav življenj-
ski slog, spreminjanje prehranskih in 
gibalnih navad ter samopodobe.
Zvišan krvni tlak in maščobe v krvi: vse, 
kar morate vedeti o zvišanem krvnem 
tlaku in maščobah v krvi.
Zvišan krvni sladkor: delavnica, name-
njena odraslim s prisotno mejno ba-
zalno glikemijo ali moteno toleranco 
za glukozo, na delavnico vas napotijo v 
ambulanti družinske medicine ali pa se 
odločite samoiniciativno. 
Sladkorna bolezen tipa 2: delavnica, na-
menjena odraslim s sladkorno bolezni-
jo tipa 2, ki niso vodeni v diabetološki 
ambulanti in niso na inzulinski terapiji. 
Na delavnico vas napotijo v ambulanti 
družinske medicine. 

S sladkorno boleznijo skozi življenje: de-
lavnica, namenjena odraslim s sladkor-
no boleznijo tipa 2, ki niso vodeni v 
diabetološki ambulanti in niso na inzu-
linski terapiji. Na delavnico vas napotijo 
v ambulanti družinske medicine. 

GIBANJE
Zdravo živim: kratke 
delavnice o zdravem 

načinu življenja.
Ali sem fit?: delavnica za 

vse, ki jih zanima, kakšna je njihova te-
lesna zmogljivost.
Gibam se: motiviranje odraslih za akti-
ven življenjski slog in posledično spre-
minjanje gibalnih navad ter izboljšanje 
telesne pripravljenosti.

DUŠEVNO  
ZDRAVJE
Spoprijemanje s stre-

som: delavnica je na-
menjena osebam, ki jih 

stres obremenjuje v vsakdanjem življe-
nju.
Tehnike sproščanja: delavnica za vse, ki 
bi se radi naučili tehnik sproščanja.

Podpora pri spoprijemanju z depresijo in 
tesnobo: delavnica je namenjena ose-
bam, ki jih tesnoba ali depresija ovirata 
pri vsakdanjem življenju, in njihovim 
svojcem.
Zdravi odnosi: delavnica je namenjena 
vsem, ki želijo izboljšati medosebne od-
nose, krepiti dobro počutje, se naučiti 
veščin asertivnosti in spretnosti reševa-
nja problemov. Na delavnico vas napo-
tijo v ambulanti družinske medicine ali 
pa se odločite samoiniciativno.
Individualno in skupinsko svetovanje za 
opuščanje kajenja: delavnica za vse, ki si 
želijo zmanjšati ali popolnoma opustiti 
kajenje.
Individualno svetovanje za opuščanje 
tveganega/škodljivega pitja alkohola: 
delavnica je namenjena vsem, ki želijo 
zmanjšati svoje pitje alkohola ali ga po-
polnoma opustiti. Na delavnico vas na-
potijo v ambulanti družinske medicine 
ali pa se odločite samoiniciativno.
Za prijave in dodatne informacije nas 
kontaktirajte na telefonsko številko 040 
899 072 ali po elektronski pošti dijana.
godec@zdib.si.
Udeležba na delavnicah je brezplačna! 
Lepo vabljeni! 
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SPREMEMBE URNIKA 
LABORATORIJA V AVGUSTU 2022
Delovni čas (velja do 2. 9. 2022)

Ponedeljek in četrtek:  7.00–19.00
Torek, sreda in petek: 7.00–15.00
Malica: 10.00–10.30

Ordinacijski čas (velja do 2. 9. 2022)

Odvzem krvi:
biokemijske preiskave  
(pacienti morajo biti tešči)
PON–PET: 7.15–10.00
Nujne biokemične preiskave:
PON in ČET: do 17.00 
TOR, SRE in PET: do 13.00

Ostale preiskave  
(hematološke preiskave, hitri testi, 
CRP)
PON in ČET: 7.15–18.15
TOR, SRE in PET: 7.15–14.15

Odvzem ostalega materiala  
(preiskave urina, blata, hitri testi):
PON in ČET: 7.15–18.15
TOR, SRE in PET: 7.15–14.15

Odvzem biološkega materiala za zuna-
nje izvajalce:
PON–ČET: 7.15–12.00

Izdajanje izvidov:
biokemijske preiskave ob 13. uri
ostale preiskave ob 10. uri ali  
 po dogovoru

ODSOTNOSTI AMBULANT  
V AVGUSTU IN SEPTEMBRU
Pri planiranih dopustih velja spodnja 
shema nadomeščanja med ADM za 
administracijo. Akutno zboleli po-
iščejo pomoč na urgenci oz. pri tisti 
ADM, ki pokriva urgenco. Vse spre-
membe urnikov in odsotnosti so 
objavljene tudi na naši spletni strani 
www.zdib.si

ODSOTNA AMBULANTA ČAS ODSOTNOSTI ZA ADMINISTRACIJO NADOMEŠČA

ADM 1 Vinšek Grilj Andreja, 
dr. med., spec. druž. med. 

8. 8.–12. 8. 2022 ADM 3 Taučer M. Jasna, dr. med.

ADM 3 Taućer Mičetić Jasna, 
dr. med., spec. druž. med.

18. 7.–5. 8. 2022 ADM 1 Vinšek G. Andreja, dr. med.

ADM 4 Šegota Sunčana, 
dr. med., spec. druž. med.

25. 7.–5. 8. 2022 ADM 2 Lovrić K. Sonja, dr. med.

ADM 5 Štemberger Anja, dr. 
med., spec. druž. med.

29. 8.–16. 9. 2022 ADM PODGRAD Pejković Marija,  
dr. med.

ADM Podgrad Pejković Mari-
ja, dr. med., spec. druž. med.

25. 7.–12. 8. 2022 ADM DSO Dekleva Barbara, dr. med

ADM DSO Dekleva Barbara, 
dr. med., spec. druž. med.

22. 8.–26. 8. 2022 ADM PODGRAD Pejković Marija,  
dr. med

OTR. DISP. Kauzlarić Ivan, dr. 
med., spec. ped.

8. 8.–19. 8. 2022 ŠD Smajla Ivica, dr. med. 
URGENCA

ŠD Smajla Ivica, dr. med., 
spec. ped.

Od 18.7. dalje –  
s kurativnimi  
pregledi pričnejo v 
septembru

OTR. DISP. Kauzlarić Ivan, dr. med.

FIZIOTERAPIJA Komen Andreja 25. 7.–12. 8. 2022

ORTOPEDSKA AMBULANTA 26. 7.–23. 8. 2022

DIABETOLOŠKA AMBULANTA 25. 7.–5. 8. 2022

ANTIKOAGULANTNA AMBULANTA 25. 7.–5. 8. 2022 – nadomestna 
zdravnica

RENTGEN 18. 7.–12. 8. 2022

OKULISTIČNA AMBULANTA Ragus Mario 18. 7.–19. 8. 2022

PSIHIATRIČNA AMBULANTA Radisavljević Orfej 25. 7.–12. 8. 2022

GINEKOLOŠKA AMBULANTA Hrvatin Danica 11. 7.–12. 8. 2022

DISPANZER MEDICINE DELA, PROMETA IN ŠPORTA 8. 7.–26. 8. 2022

ODSOTNOSTI ZOBOZDRAVNIKOV V AVGUSTU IN SEPTEMBRU
V času odsotnosti vašega zobozdravnika se za nujne primere obrnite na zo-
bozdravnika iz razporeda za nujno zobozdravstveno pomoč.

ZOBNA AMB. 3 Simčić Katarina, dr. dent. med. 1. 8.–19. 8. 2022

ZOBNA AMB. 4 Sarafova Olgica, dr. dent. med. 22.8.–2. 9. 2022

ŠOLSKA ZOBNA AMB. Povalec Anja, dr. dent. med. 18. 7.–5. 8. 2022

ZOBNA AMB. KNEŽAK Maljevac Staša dr.dent.med. do nadaljnjega ne dela

ZOBNA AMB. Jakljević Vlatko dr.stomatolog. 11. 7.–12. 8. 2022
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Ob letošnji (trenutni) popolni sprostitvi kovid ukrepov pa je 
ponovno zapihal veter v jadra našega društva. To se je začutilo 
v delu organov, zato je bila 30. marca 2022 izpeljana skupščina 
društva, bolj ali manj zaradi predpisov. 17. junija smo v dru-
štvu na tradicionalnem skupnem druženju pri Novakovem 
mlinu obravnavali dve točki dnevnega reda, in sicer: 
• potrditev novega predsednika društva,
• potrditev novih članov izvršnega odbora, društvene kon-

trole in nadzornega sveta.
Pod prvo točko se je dosedanja predsednica društva Andre-
ja Rebec z zelo čustvenimi besedami zahvalila vsem, ki so ji 
kakorkoli pomagali v njenem desetletnem predsedovanju. 
Obljubila pa je, da bo kot članica izvršnega odbora še naprej 
in po svojih močeh delovala v prid društva in njegovim čla-
nom. Za novo predsednico društva je bila imenovana Andreja 
Muha, diplomirana medicinska sestra. Društvo si je za leto-
šnje leto zadalo kar nekaj nalog z različnih področij, tako da 
bo lahko vsakdo našel nekaj zase.
Idiličnega okolja pri Novakovem mlinu se je udeležilo lepo 
število članov in članic ter podpornih članov Društva diabeti-
kov. To nam pove tudi, da si ljudje želijo druženja in sprostitve 

v današnjem vse hitrejšem tempu življenja. Na srečanju je bilo 
poskrbljeno za hrano in pijačo, jasenski Kerglci pa so poskrbe-
li za muziko. Na naše srečanje smo povabili tudi diplomirani 
medicinski sestri Diano Godec in Natašo Jenko iz zdravstve-
no-vzgojnega centra ZD Ilirska Bistrica, ki sta nam merili krv-
ni tlak ter svetovali o zdravi prehrani sladkornih bolnikov.
Pisarna Društva diabetikov Ilirska Bistrica bo delovala tudi 
med poletjem, in sicer samo na semanji dan, nato pa vsak te-
den med 11. in 12. uro, kamor ste lepo vabljeni. 

Viljem Grlj in Andreja Muha

IZ DELA »DRUŠTVA DIABETIKOV 
ILIRSKA BISTRICA«

Kot vsa društva je v zadnjih dveh letih tudi »Društvo diabetikov 
Ilirska Bistrica« močno zaznamovala kovid kriza, vendar ne do 
take mere, da bi delo v društvu popolnoma zamrlo, kot se je zgo-
dilo marsikje v Sloveniji. Če so kovid ukrepi dopuščali, je pisarna 
društva delovala enkrat tedensko, ko je bil semanji dan pa od 10. do 
12. ure. V našem društvu ni povsem zamrlo balinanje, zelo priljubljen 
štiridnevni izlet po hrvaških otokih, jesensko okrevanje v toplicah, ki ga 
sofinancira društvo, telovadba, vaje za sprostitev in še mnogo tega. Zagoto-
vo so za to zasluženi predsednica Andreja Rebec in drugi prostovoljni delavci. 
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V Pavlovčevi galeriji v Ilirski Bistrici so v soboto, 18. junija 
2022, mladi in odrasli udeleženci likovne šole pod mentor-
stvom akademske umetnice in režiserke Andreje Kranjec 
zaključili trimesečni program. Od aprila do junija so osnov-
nošolci in odrasli spoznavali različne likovne tehnike – risbo 
in akvarel. Urili so se v tihožitju, portretu, tonskem slikanju, 
uporabi toplih in hladnih barv, za konec pa so naslikali tudi 
svoj avtoportret. 

Na notranjem dvorišču gradu Prem je v 
prijetnem spomladanskem popoldnevu v 
petek, 13. maja, potekala otvoritev slikar-
ske razstave dipl. akademske restavratorke 
Sanje Žgur. Avtorica je razstavo poimenovala 
Prebujanje v novi svet, ker sama daje velik pomen 
notranji rasti in notranjemu osvobajanju v pravem 
pomenu. Žgurjeva pravi, da se veliko posveča staro-
davni kitajski kultivaciji Falun Dafa. Le-ta sledi moral-
nim načelom in vrlinam, kot so sočutje, toleranca in resnica, 
ki so temeljne karakteristike vesolja. Slike so naslikane skozi sve-
tlo srce in um, zato oddajajo dobro in toplo energijo, s katero nežno boža-
jo človeško srce in prinašajo harmoničnost v prostor. Poleg slik, ki so razstavljene, 
slika tudi portrete, freske, karikature in panjske končnice. Poleg slikanja se ukvarja 
še s petjem in plesom. Sanja vodi tudi likovne, restavratorske in slikarske delavnice 
tako za starejše kot tudi za otroke. 

Umetnica Andreja Kranjec iz Ilirske Bistrice je občini Ilirska 
Bistrica dala pobudo, da sponzorira brezplačno likovno šolo 
za vse, ki so željni ustvarjanja. Za material je bilo poskrbljeno 
na delavnicah, in s tem omogočen enakopraven dostop vsem, 
ki bi si želeli ustvarjati in razvijati svojo kreativno plat. Likov-
na šola se je izkazala za zelo uspešno prostočasno dejavnost 
za občane. Že na prvo uro je prišlo 21 otrok, ki so bili zelo 
navdušeni, v drugi odrasli skupini pa se je delavnic udele-
ževalo med 5 in 7 odraslih. Skupini sta povedali, da sta zelo 
veseli takšne delavnice, saj za otroke in odrasle na bistriškem 
tovrstnih delavnic ni, najbližje so v Ljubljani ali Kopru. Skozi 
mesece je likovno šolo obiskalo več kot 30 osnovnošolcev, od 
tega se je oblikovala skupina najbolj zagretih, ki so vztrajali 
skozi cel program in na koncu razstavili svoja dela na panojih 
v Pavlovčevi galeriji. 
Andreja Kranjec je na zaključnem dogodku povedala, da je 
pomembno, da se mladi in odrasli ukvarjajo z umetnostjo, 
ker le ta povezuje, odpira vprašanja in nas sili k opazovanju 
in kritičnemu razmišljanju. Dejala je, da so tovrstna druženja 
ob umetnosti nujna za človekov razvoj in kulturni doprinos 
k skupnosti. Stik z umetnostjo je stik s samim seboj in hkra-
ti s celotno družbo. Kranjčeva je do sedaj vodila že več raz-
ličnih umetniških delavnic za mlade in odrasle, med drugim 
tudi na mednarodnem filmskem festivalu Kino Otok v Izoli, 
na Celjskem pesniškem festivalu Izrekanja in za različne klube 
študentov na Primorskem. Razstava likovnih del udeležencev 
likovne šole je bila na ogled v Pavlovčevi galeriji v Ilirski Bi-
strici do konca junija. 

Petar Nikolič

Zanimivo in barvito 
slikarsko razstavo si lah-

ko na gradu ogledate do 31. avgusta. Če 
vam katera slika ugaja, pa jo lahko tudi 
kupite. Vljudno in toplo vabljeni! 

TIC Ilirska Bistrica

RAZSTAVA SANJE 
ŽGUR NA PREMU

UMETNOST ZA VSE  
V PAVLOVČEVI GALERIJI
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Kot vsako poletje tudi letos v knjižnici 
vabijo vse k poletnemu, prostočasnemu 
branju. Na oddelku za odrasle so na sto-
jalih pripravljene najbolj brane knjige in 
drugo počitniško leposlovje. Pri izposo-
jevalnem pultu so na izbiro za izposojo 
novosti iz različnih strokovnih področij 
in knjige s seznama bralne značke za od-
rasle Primorci beremo. Primorske knji-
žnice v skupni akciji že 16 let promovi-
rajo slovenske ustvarjalce. Letos je na 
seznamu 88 naslovov del uveljavljenih 
avtorjev. Na seznamu je tudi izbor mla-
dinskega leposlovja in poljudnoznan-
stvena literatura z različnih področij. S 
posebno oznako so označena dela, ki so 
dostopna v e-knjižnici Biblos. Pri bralni 
znački lahko sodelujejo člani knjižnice, 
starejši od 15 let. Do 8. novembra 2022 
morajo prebrati najmanj pet proznih del 
in eno pesniško zbirko ter oddati bralno 

znamenje z osnovnimi podatki o knjigi 
in bralcu. Eno prozno ali pesniško delo 
slovenskega avtorja lahko preberejo po 
lastni izbiri.
Na oddelku za mladino se lahko osnov-
nošolci preizkusijo v reševanju julijske 
in avgustovske knjižne uganke in po-
čitniškem kvizu, tako uganko kot kviz 
lahko rešijo tudi na spletni strani Knjiž- 
nice Makse Samsa www.knjiznica-ilb.
si. Tudi nanje na stojalih čaka velik iz-
bor novih poučnih knjig in leposlovja. 
Vsi mladi bralci pa so seveda tudi letos 
lepo vabljeni, da sodelujejo v počitniški 
bralni znački v novi preobleki – kakšni? 
Pridite pogledati v knjižnico. Otroci 
morajo prebrati pet knjig po lastnem iz-
boru (primerne starosti), knjigo pa nato 
knjižničarkam predstavijo na različne 
načine: z ilustracijo na temo prebrane 
knjige ali drugimi likovnimi izdelki, 

lahko pa tudi z obnovo knjige (pisno ali 
ustno). Vsi, ki bodo do konca avgusta 
oddali izpolnjen bralni seznam, prejme-
jo nagrado.
Na voljo so tudi torbice presenečenja 
Poletni-počitniški knjižni zakladi, izbor 
knjig v torbicah je namenjen tako odra-
slim, kot tudi mlajšim bralcem. Knjige iz 
Knjižnice Makse Samsa lahko prebirate 
tudi v snežniških gozdovih v premičnih 
zbirkah na Mašunu, Sviščakih in Sne-
žniku, za tiste, ki gredo raje po osvežitev 
na morje v Mošćeničko Drago, pa smo 
pripravili prenovljen izbor knjig v pre-
mični zbirki v avtokampu Draga. Vablje-
ni ste tudi k izposoji knjig v e-knjižnici 
Biblos, kjer smo dopolnili zbirko s 40. 
novimi naslovi.
Časopisna čitalnica vabi na oglede raz-
ličnih razstav. V začetku julija se pred-
stavlja Osnovna šola Antona Žniderši-
ča, ki praznuje 30. obletnico delovanja. 
Svoje izdelke, diamantne slike, bosta 
razstavljali sestri Vita in Iris Kinkela Ta-
vič. V avgustu pa bo v vitrinah na ogled 
razstava žepnih ur, kjer bo del svoje bo-
gate zbirke predstavil Alen Grgić. 
Naj bo del vaših poletnih avantur tudi 
naša knjižnica. 

Katarina Škrab

KNJIŽNIČNO POLETJE

V juliju in avgustu ste vabljeni v Knjižnico Makse Samsa po spremenjenem – 
poletnem urniku. Ob ponedeljkih, sredah in petkih ima deljen delovni čas, in 
sicer od 7. do 12. ure in od 16. do 19. ure, ob torkih in četrtkih je odprta od 7. 
do 15. ure, ob sobotah pa je knjižnica zaprta. 
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V aprilu ste si v časopisni čitalnici lahko 
ogledali razstavo Potujoči VAZ – vzho-
dnoazijske zbirke v Sloveniji, ki jo je k 
nam pripeljala Klara Hrvatin, doktorica 
humanističnih znanosti Univerze v Osa-
ki, članica projekta VAZ in mentorica 
študijskega programa Kultura Japonske 
Društva Univerze za tretje življenjsko ob-
dobje Ilirska Bistrica. Poleg vaz so bili v 
vitrinah na ogled tudi različni predme-
ti, kot so krožniki, čajni in kavni servisi 
…, ki jih hranijo naši domačini. Vsak 
predmet ali servis predstavlja tudi svojo 
zgodbo, ki je prav tako pomembna kot 
sam predmet. Na prireditvi smo pri-
sluhnili besedam nekaterih sodelujočih 
raziskovalcev projekta VAZ in pa osebni 
zgodbi članice študijskega krožka Kul-
tura Japonske Društva UTŽO Ilirska 
Bistrica, Mariji Gaberšnik, ki je razlo-
žila, kako je v last dobila kavni servis z 
Japonske, ki datira v prvo polovico 20. 
stoletja. Posebna gostja dogodka pa je 
bila japonska glasbenica in umetnica 
Nagisa Moritoki Škof, ki je večer obar-
vala s svojim petjem in sanshinom.
V maju smo imeli dve prireditvi. Prva je 
bila predstavitev knjige Spomini na Istro 
avtorja Štefana Ceka. Knjigo domoljuba 
in duhovnika iz Hrušice, glavnega akter-
ja tragične Krvave birme leta 1947 v La-
nišću v Čičariji so nam skozi pogovorni 
večer predstavili predsednik goriške 
Mohorjeve družbe Renato Podbersič, 
urednik Goriške Mohorjeve družbe To-
maž Simčič, Cekov nečak Stanko No-
vak in Cekov pranečak Danijel Cek, ki 
je tudi poskrbel za presenečenje večera. 
Na predstavitev je pripeljal Vido Droži-

na, rojeno Buždon iz Lanišča v Čičariji, 
ki jo je duhovnik Cek 24. avgusta 1947 
skupaj z več kot 250 otroci iz Čičarije 
birmal v Lanišču. Gospa Vida, ki danes 
živi v Gradišici v Brkinih, se je živo spo-
minjala krvave birme, ki je tako grobo 
zarezala v kolektivni spomin številnih 
prebivalcev Čičarije in tudi pripomogla 
k temu, da so čičke vasi danes povečini 
žal prazne in brez utripa, kakršen je vla-
dal tistega davnega 1947. V kulturnem 
programu tokratnega pogovornega ve-
čera smo prisluhnili nastopu pevske 
skupine Hrušiški fanti. Zadnji četrtek v 
maju nam je gostitelj škocjanskih veče-
rov, Borut Peric, geograf, krasoslovec 
in jamar, predstavil Novokrajsko jamo. 
Novokrajska dolina je v bistvu slepa 
dolina. Sušački potok si je skozi njen 
apnenčasti zatrep vrezal podzemeljsko 
pot naprej in ustvaril Novokrajsko jamo, 
kraški biser, ki je širši javnosti slabo po-
znana. Na prireditvi smo dodobra spo-
znali 1297 m dolgo jamo, ki se spusti do 
188 m globoko, zgodovina speleološke-
ga raziskovanja namreč sega v leti 1910 
in 1911, ko so jo obiskali člani reškega 
alpinističnega kluba. Do jame in v jamo 
smo vstopili skozi fotografije in spozna-
li, kako lepa jama se skriva v Novokrači-
nah. Jamo je mogoče obiskati z izkušeni-
mi vodniki in seveda jamsko opremo ter 
znanjem. Ob zaključku so spregovorili 
še obiskovalci – jamarji, domačini, No-
vokrajci, ki so z nami delili svoje zgodbe 
o zanimivih dogodivščinah v jami.
Prvo polletje četrtkovih večerov smo v 
Knjižnici Makse Samsa zaključili s pred-
stavitvijo kuharske knjige Riharda Baše 

z naslovom Lokalna kuhinja skozi zgodbe 
in jedi. Večjezična knjižica, prevedena v 
angleščino, italijanščino in nemščino, 
predstavlja suvenir za turiste, da odne-
sejo delček naše kulinarike in običajev 
v širni svet. Lokalni kuhar, Rihard Baša, 
si je namreč za svoje poslanstvo postavil 
promocijo lokalne kulinarike širšemu 
svetu. Omenjena knjižica je nadgradnja 
prve njegove knjige Po domače včasih 
malo drugače. Gre za skrajšano obliko, 
v kateri je 35 receptov jedi, povezanih s 
tradicijo naših krajev, in sicer različnih 
praznikov in starih običajev, kot so ko-
šnja, spravilo sena ter delo v gozdu. Pri-
reditev so z ljudsko pesmijo popestrili 
Kerglci izpod Ahca.
Vse omenjene knjige, ki so bile predsta-
vljene na naših četrtkovih večerih, so na 
voljo v naši knjižnici za izposojo, vabi-
mo pa vas tudi k izposoji ostalih knjig Iz 
naših krajev. V okviru domoznanskega 
oddelka, kjer zbiramo gradivo z geo-
grafskega območja občine Ilirska Bistri-
ca, tokrat za vas izpostavljamo naslednje 
knjige: 
• Barbiš Frank Nataša: Mišek Bami,
• Beltram Vlasta: Svet med Snežnikom 

in Slavnikom med drugo svetovno voj-
no (2 dela),

• Bobek Vojko: Kronika rodbin/družin 
Bobek in žlaht,

• Čeligoj Vojko: Ilirskobistriški čas v 
Vojkovih zgodbah,

• Pugelj Denis: Snežniški gozdovi: čas, 
ki je zaznamoval naše gozdove,

• Slokar Jasmina: Skrivnost čarobnega 
zemljevida,

• Spetič Magajna Ivko: Marinele, Srebr-
nice,

• Dober tek! Okusi starih jedi na Ilirsko-
bistriškem (Društvo Univerza za tretje 
življenjsko obdobje Ilirska Bistrica),

• Na jadrih desetletja – zvestoba srcu: 
2011–2021: 10 let (Koronarno društ- 
vo Ilirska Bistrica).

Vabljeni v Knjižnico Makse Samsa in k 
obisku naše spletne strani www.knjizni-
ca-ilb.si. 

Katarina Škrab

ČETRTKOVI VEČERI V KNJIŽNICI 
MAKSE SAMSA

Konec marca smo po dveletnem premoru zaradi epidemije ponovno pričeli 
z našimi četrtkovimi večeri. Prvo srečanje smo organizirali skupaj z našim 
dolgoletnim partnerjem Parkom Škocjanske jame in pripravili predavanje 
z naslovom »Rapalska meja – meja na razvodnici«. Gostili smo Dušana 
Škodiča, planinskega publicista, raziskovalca planinske zgodovine, zgodo-
vine rapalske meje in avtorja planinsko-zgodovinskega vodnika »Meja na 
razvodnici: ob stoletnici podpisa rapalske pogodbe 1920–2020«. 
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Z vložitvijo izbranih in potrjenih vlog za 
sofinanciranje operacij Strategije lokal-
nega razvoja LAS med Snežnikom in Na-
nosom na organ upravljanja se je urad- 
no zaključil šesti javni poziv LAS, ki je 
bil objavljen v januarju 2022 v višini 
217.000,00 EUR sredstev iz ESRR. Na 
poziv se je odzvalo sedem prijaviteljev 
s področja celotnega LAS, po koncu iz-
birnega postopka pa so bile izbrane štiri 
vloge, ki so ustrezale vsem pogojem po-
ziva in dosegle zadostno število točk pri 
ocenjevanju. Ker je bila skupna višina 
odobrenih sredstev za te štiri operacije 
nekaj manj od razpisane višine, je UO 
LAS odločil, da bo za preostala sredstva 
pripravil skupno operacijo, da bi ustrez- 
no porabili vsa razpoložljiva sredstva.
Izbrane operacije so naslednje:

Kruh nas povezuje, prijavitelja Zavod 
VASCOM iz Pivke, kjer je glavni cilj raz- 
voj nove turistične storitve in programa 
na temo izdelave kruha in pekovskih iz-
delkov z vključitvijo različnih socialnih 
vsebin. 

(Do)živi v urbanem okolju, prijavitelja 
Tomaž Penko, s. p., iz Prestranka, v okvi-
ru katere se bodo načrtovale in izvedle 
aktivnosti na področju aktivnega življe-
nja v urbanem okolju – od kolesarskih 
storitev do doživljajskih programov.

Relax center, prijavitelja Maracana, d. 
o. o., iz Ilirske Bistrice, v okviru katere 
se bo uredil funkcionalni vstop, terasa 
in sprejemnica v Relax centru v Ilirski 
Bistrici, uredila predavalnica z video- 
in audioopremo za izvajanje predavanj 

v Porodnišnici Postojna in pripravile 
nove storitve in programi v okviru part- 
nerstva.

Podjetnost in podeželje, prijavitelja 
Zavod Znanje – PIP iz Postojne, ki bo 
skozi sistemski pristop spodbujal podje-
tnost osnovnošolcev in mlajših odraslih 
do 29. leta starosti, ki so brezposelni. 
Namen operacije je razvijati podjetni-
ške ideje do mere, da lahko svoje ideje 
udejanjijo, jih predstavijo trgu oz. razvi-
jejo do te mere, da lahko ustanovijo last- 
no podjetje in nadaljujejo samostojno 
podjetniško pot. 

Promocija turističnih točk, prijavitelj 
Društvo za razvoj podeželja med Snežni-
kom in Nanosom, ki je skupna operaci-
ja vseh treh občin, namenjena pripravi 
kvalitetnih fotografij za pripravo pro-
mocijskih materialov.

Vsi izbrani partnerji operacij so že pri-
čeli z izvajanjem aktivnosti, saj bo treba 
vse operacije zaključiti do julija nasled- 
nje leto, ko se izteka rok za zahtevke 
za sredstva iz regionalnega sklada. Več 
o operacijah in njihovem izvajanju pa 
najdete na spletni strani LAS: www.las-
-snezniknanos.si. 

»LAS MED SNEŽNIKOM  
IN NANOSOM« V JUNIJU

»LAS med Snežnikom in Nanosom« je v juniju zaključila postopek izbire 
operacij za sofinanciranje iz šestega javnega poziva iz sredstev Evropskega 
sklada za regionalni razvoj.

Pošteno smo že zakorakali v poletne počitnice in dočakali 
različne tedenske ter vikend razprodaje poletnih oblačil in 
pripomočkov, zato se bomo v tokratni jezikovni svetovalnici 
ukvarjali s samostalnikom popust in njegovo rabo v različnih 
zvezah.
Primer:
Izkoristite 15 % vikend popusta na vse kopalke in kopalne brisače 
v naši ponudbi.
Izkoristite 15-% vikend popust na vse kopalke in kopalne brisače 
v naši ponudbi.

Nekaj informacij o rabi samostalnika popust si lahko prebere-
te v Slovarju slovenskega knjižnega jezika.
V zvezi, s katero izražamo količino popusta s števnikom 15 
in samostalnikom odstotek, besedo popust uporabljamo v 
rodilniku. Pomagamo si z vprašalnico Česa? (15 odstotkov/ 
15 % česa?): 15 odstotkov popusta/15 % popusta. Beseda 
vikend ob popustu nastopa kot levi nesklonljivi prilastek, ki 
informacijo o popustu dopolnjuje s podatkom, da je to po-
pust, ki ga kupec prejme med vikendom, ne vpliva pa na sklon 
samostalnika popust: 15 odstotkov vikend popusta/15 % 
vikend popusta.
Zvezo, s katero izražamo količino 15 odstotkov, lahko pre-
tvorimo v pridevniško tvorjenko: petnajstodstotni/15-od-
stotni/15-%. Ob pridevniški tvorjenki je popust v imeno-
valniku, vikend pa levi nesklonljivi prilastek, zato imamo več 
možnosti rabe: petnajstodstotni vikend popust/15-odstot- 
ni vikend popust/15-% vikend popust.
Ponazarjam rabo obeh možnosti v različnih sklonih, ki so od-
visni od sobesedila.

JEZIKOVNI NASVETI 1
RABA ZVEZE »15 % VIKEND POPUSTA ALI  
15-% VIKEND POPUST«
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imenovalnik petnajst odstotkov vikend popusta petnajstodstotni vikend popust

rodilnik petnajstih odstotkov vikend popusta petnajstodstotnega vikend popusta

dajalnik petnajstim odstotkom vikend popusta petnajstodstotnemu vikend popustu

tožilnik petnajst odstotkov vikend popusta petnajstodstotni vikend popust

mestnik (pri) petnajstih odstotkih vikend popusta (pri) petnajstodstotnem vikend popustu

orodnik (s) petnajstimi odstotki vikend popusta (s) petnajstodstotnim vikend popustom 

Tamara Rojc, prof. slovenščine

Katere so najbolj pogoste in najbolj boleče napake pri rabi 
našega jezika? Katere vas najbolj zmotijo in ali jih delate tudi 
sami?

RABA VEJIC
Ena najpogostejših napak je prav odsotnost vejic. Osnovno 
pravilo se glasi: »Pred ki, ko, ker, da, če vejica skače.« Že z 
upoštevanjem tega pravila bi se znebili največjih napak. 
Preizkusite tudi orodje za postavljanje vejic: Vejice 1.0., ki je 
94-odstotno uspešno. Prekopirajte svoje besedilo, program pa 
bo odvečne vejice označil z modro, manjkajoče pa s sivo.

KAKO UPORABLJAMO PREDLOGE S/Z IN K/H
Tudi tukaj imamo pogosto težave, a so pravila manj obsežna. 
Predlog s pišemo pred besedami, ki se začnejo na črke t, s, h, š, 
k, f ,c, p in č. Da si jih zapomnite, si lahko pomagate s stavkom: 
Ta suhi škafec pušča.
Predlog z pišemo pred vsemi ostalimi črkami.
Predlog h pišemo pred črkama g in k.
Predlog k pišemo pred vsemi ostalimi črkami.

DVOJINA – LE ZAKAJ NE?
Slovenščina je eden redkih jezikov, ki pozna dvojino. To po-
sebnost si delimo s staro grščino in lužiško srbščino. 
Največ težav pri uporabi dvojine je za srednji in ženski spol.
Napačno: dva kolesa, dva kosila ...
Pravilno: dve kolesi, dve kosili ...
Napačno: dve knjige, dve solate ...

Pravilno: dve knjigi, dve solati ...
Pri moških samostalnikih se je težje zmotiti: dva stola (le red-
ki bi rekli dva stoli). 

MEŠANICA VIKANJA IN TIKANJA
Napaka, ki jo pogosto slišim, je polovično vikanje. Odločiti 
se moramo, ali bomo osebo vikali ali tikali in se nato držati 
pravil. 
Napaka je posebej opazna, kadar nagovarjamo osebe ženske-
ga spola:
Napačno: Ali boste prišla? Pravilno je: Ali boste prišli? ne glede 
na to, ali nagovarjamo moškega ali žensko.

RODILNIK IN TOŽILNIK
Prevečkrat zasledim tudi neuporabo rodilnika. Pri glagolih 
s predmetom v tožilniku moramo ob zanikanju uporabiti ro-
dilnik.
Napačno: Nisem jedel solato.
Pravilno: Nisem jedel solate.
Napačno: Majo nisem videla že sto let.
Pravilno: Maje nisem videla že sto let.

KDAJ UPORABITI NAMENILNIK IN KDAJ NEDOLOČNIK?
Namenilnik prepoznamo po tem, da se konča na -t ali -č in se 
uporablja ob glagolih premikanja:
Odhitel se je žogat na igrišče. / Grem napisat rešitev na tablo.
Nedoločnik pa se konča na -ti ali -či in stoji za vsemi ostalimi 
glagoli, ki izražajo željo, nujnost, dovoljenje: Jutri moraš opra-
viti izpit. / Želim si postati zdravnik.
Če naletite na kakšen trd oreh v zvezi z rabo jezika, mi pišite 
na trojc3@gmail.com.
Lepe in brezskrbne počitniške dni! 

Tamara Rojc, prof. slovenščine

JEZIKOVNI NASVETI 2
NAJPOGOSTEJŠE NAPAKE V SLOVENSKEM JEZIKU
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Sestra Ferdinanda je bila rojena v Trvižu na Hrvaškem 22. 
avgusta 1919 kot tretji otrok v družini z devetimi otroki. 
Pri krstu je dobila ime Marija Cita. Ko ji je bilo 12 let, ji je 
umrla mama. Pet let kasneje, 12. avgusta 1936, je 17-letna 
Marija prišla k sestram v Slovenijo, v Trnovo. Po kandi-
daturi v Trnovem je v tistih težkih časih 20. avgusta 1942 
šla v Gorico v postulat in naslednje leto v noviciat. Prve 
zaobljube je naredila 16. avgusta 1943, večne pa 15. okto-
bra 1952. Leta 1947 je odšla v Lovran, kjer je ostala 20 let. 
Nato je bila deset mesecev v Ljubljani na Barju, od tedaj pa 
je večino časa – več kot pol stoletja – bila tu, v Trnovem, 
od koder jo je Gospod poklical v svojo blaženo večnost.
Čeprav sestra Ferdinanda ni rada govorila o sebi, je ob 
različnih priložnostih le povedala, da je skušala živeti pol-
no življenje in to vsak dan znova. Dala se je na razpolago 
Bogu, sestram v skupnosti in ljudem in po njih imela ve-
dno delo, ki ga je sprejemala kot svoje poslanstvo, pa ni 
bilo važno, kje je bilo – v kuhinji, na njivah ali vrtu. Že ob 
prihodu v samostan ji je predstojnica ponudila, da bi šla 
v šolo, a ona se je želela dati Bogu na razpolago pri najra-
zličnejših vsakdanjih opravilih. Sestre, ki so živele z njo, so 
večkrat povedale, kako rada je delala na samostanski kme-
tiji in v hlevu pri živini, rada je kuhala in gospodinjila, kajti 
nobeno delo ji ni bilo odveč in vsako delo je bilo zanjo 
častno. Vse, kar je delala, je delala rada in z veseljem, so še 
povedale njene sosestre. 

V življenju sestre Ferdinande ni bilo 
samo veselje, ampak tudi preizku-

šnje in mnoge težave, obojega, 
lepega in težkega, je bilo veliko, 

je rada rekla, vendar je »vsak 
dan sproti sprejemala iz božjih 
rok, saj je Bog ob tem vedno 
pristavil še dobro mero svoje 
pomoči in poguma«, je od-

govorila sestri, ki jo je o tem 
spraševala. Dodala je še: »Bož-

ja roka je bila vedno prisotna.« 
Najtežje je verjetno bilo leta 1947, 

ko so morale sestre po ukazu komuni-
stične oblasti samostan v Trnovem, kjer so 

imele tudi šolo, na hitro zapustiti. Sestra je mnogokrat po-
vedala, da je to bilo zelo hudo, a je vedno zatrdila: »A Bog 
je bil z nami tudi v teh temnih časih.« 
Do takega gledanja na življenje ji je pomagala njena po-
vezanost z Bogom in molitev. Zato z njenim odhodom k 
Bogu v resnici izgubljamo veliko molivko. Dokler je le še 
kaj mogla, je pomagala, npr. v kuhinji, ko pa so ji odpove-
dale noge in tudi druge moči, se je posvečala samo molitvi. 
Znala je reči: »Jaz ne molim za nikogar po imenu. Bog je 
tisti, ki ve, komu je molitev potrebna: jaz molim, On pa naj 
usmerja, komur je potrebno.« 
Sestra Ferdinanda je v življenju molila za vse potrebne! 
Tudi za svoje sorodnike je bila »močna in modra žena, ki 
jih je s svojimi dobronamernimi nasveti usmerjala čez življenj-
ske ovire, za kar so ji bili resnično hvaležni. V njej so videli 
ženo močne vere, vedrega duha, pozitivnih misli, trdnih stališč, 
skromnosti, visoke inteligence in polno Kristusove navzočnosti. 
S svojim življenjem se je pokazala kot prava Kristusova priča. 
Zapustila je rodno zemljo, rodni dom in šla med tuji svet, da 
je služila svojemu Bogu. Hvaležni so Bogu, da so v življenju 
imeli sestro Ferdinando, to je njihovo teto Marijo, kot zvezdo 
vodnico do edinega smisla življenja, vere v Jezusa Kristusa.«
Ali je mogoče kaj lepšega povedati o dragem človeku, ki 
odhaja od nas v večnost, kot so omenjene vrednote? Se-
stre smo hvaležne Bogu, da je bila toliko časa med nami, 
da je bila in ostaja živ zgled molitve, pristne skromnosti in 
ponižnosti, iskrene preprostosti in hvaležnosti – vse to je 
bilo čutiti ob njej in to je odražalo njeno življenje. On sam, 
naš dobri Bog, naj bo sedaj v večnosti njeno veliko plačilo 
za dragoceni dar njenega življenja in darovanja. Zgled se-
stre Ferdinande naj ostane vzor za nas, kako si vse življenje 
prizadevati delati to, kar nam Gospod reče in pritrdilno 
odgovarjati Bogu in njegovemu delovanja v nas. 

Šolske sestre de Notre Dame

SESTRI FERDINANDI 
V SPOMIN

Sestra Ferdinanda je 6. junija 2022 v 
103. letu starosti »v upanju in miru 
vstopila v veselje našega Gospoda« in 
mu tako izrekla svoj zadnji da. Z nekaj 
besedami jo lahko opišemo kot ženo, ki 
je najprej z vsem svojim življenjem govo-
rila o močni želji po Bogu in vse drugo gle-
dala v luči tega odnosa. Bila je povezana z dru-
gimi, ker jim je hotela dobro. V skupnosti in kjer je 
bila, je zvesto živela po zaobljubah. Bila je velika mo-
livka, živo prepričana, da je temelj in središče oseb-
nega, skupnega in apostolskega življenja redovnice 
njeno združenje z Bogom. Prav zaradi svoje odprtosti 
do Boga in ljudi je delala za spravo in edinost, ne da bi 
posebej mislila na to. S svojim redovnim življenjem je 
pričevala za veselje v hoji za Kristusom 79 let in v njih 
pritrdilno odgovarjala Bogu in njegovemu delovanju 
v njej.
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Si kot sonce življenja sijal,
si za vse svoje ljubezen razdal,
odslej boš kot zvezda svetleča,
naj ti v nebesih dana bo sreča.

ZAHVALA

Zapustil nas je naš dragi mož, oče, stari ate in prastari ate

ANTON ŠAJN
(6. 7. 1934–9. 5. 2022) 

po domače »Šproharjev« iz Čelj

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem za podporo, tople 
besede, izrečena sožalja in darovane sveče. Hvala gospodu župniku 
Antonu Ličanu za opravljeni pogrebni obred, pevcem »Kvinteta 
Utrip« za sočutno odpete pesmi in JP Komunala Ilirska Bistrica. Za-
hvaljujemo se osebju ZD Ilirska Bistrica, Zavodu Pristan, patronažni 
službi, še posebej patronažnima sestrama Jani in Tini. Hvala vsem, ki 
ste Antona pospremili na njegovi zadnji poti.

Vedno boš ostal v naših srcih. Radi te imamo!

Žalujoči: žena Angela, sin Anton z ženo Dušanko,  
hči Jadranka z možem Đanijem, vnuki Damjan, Valter in 

Boštjan z družinami ter vnukinja Anja z družino

Ljubil si zemljo,
bil njej si predan, 
a prišel je dan,
ko v njej boš počival …

ZAHVALA

V 80. letu življenja nas je zapustil dragi brat in stric

MARIJAN JOŽE ČELIGOJ - ŽUPANOV
(12. 10. 1942–11. 6. 2022) 

s Topolca

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sodelavcem, 
vaščanom, prijateljem in znancem, ki so nam izrazili sožalje, darovali 
cvetje in sveče ter stisnili roko sočutja.
Zahvaljujemo se osebju ZD Ilirska Bistrica, posebno njegovi dolgo-
letni osebni zdravnici dr. Sunčani M. Tomič, patronažni in urgentni 
službi, vodstvu in zdravstvenemu osebju DSO Ilirska Bistrica, po-
sebno medicinskim sestram in negovalkam v III. nadstropju, vod-
stvu DU Ilirska Bistrica, g. župniku Stanku Fajdigi za opravljen ma-
šni obred, pogrebni službi JP Komunala Ilirska Bistrica in vsem, ki 
ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: sestre Anka, Angelca in Ivanka z družinami  
in ostali sorodniki

Topolc, 11. 6. 2022

Ne bomo tožili, ker si odšla. 
Hvaležni bomo, ker si bila.

ZAHVALA

Tiho nas je zapustila 

ROZALIJA BATISTA (teta Roza)
20. 9. 1929–22. 5. 2022 

rojena v Vrbici

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo spoštovali, imeli radi in ji pomagali. 
Posebno zahvalo izrekamo osebju Doma starejših občanov Ilirska 
Bistrica. Bili ste nam v veliko pomoč.

Žalujoči: vsi njeni

Je čas, ki da,
je čas, ki vzame,
pravijo, je čas,
ki celi rane,
in je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.

ZAHVALA

BRANKO MIKULETIČ (BAKO)
iz Velike Bukovice 16 

25. marec 1957–20. april 2022

Ob boleči izgubi mojega Branka se iz vsega srca zahvaljujem vsem 
njegovim, mojim in skupnim prijateljem, znancem, vaščanom ter 
vsem, ki ste mi v teh težkih trenutkih stali ob strani. Hvala za vso 
podporo, tople besede, izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in 
prispevke. 
Iskrena hvala najini Lovski družini Bukovca za organizacijo pogreba 
in čustven govor predsednika. Hvala vsem lovcem iz LD Bukovca, 
lovcem iz drugih družin in lovskemu pevskemu zboru iz Postojne. 
Posebej se zahvaljujem mojim nekdanjim sodelavkam iz DSO Ilirska 
Bistrica, mojim dobrim vilam Ingrid, Alenki, Zvonki, Sari, Nevi in 
Mirjani za vso pomoč in podporo. 
Iskrena hvala mojima dobrima sosedoma Marini in Mirku Primcu, 
ki sta mi stala in mi še vedno stojita ob strani.  
Hvala nečakoma Damijanu in Dunji z družinama ter Branki, JP Ko-
munali in gospodu župniku za opravljen obred. 
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga v tako velikem številu pospremi-
li na njegovi zadnji poti. 

Tvoja Majda



Trgovina Lidl Ilirska Bistrica je prava izbira, če želi-
te vse izdelke, ki jih vaša družina potrebuje, najti na 
enem mestu. Ne le to. Vsak teden so številni izdelki 
v sklopu akcijskih ponudb na voljo po še ugodnejši 
ceni. V poletnih mesecih pa so v trgovini Lidl Ilirska 
Bistrica za kupce pripravili še dodatne ugodnosti! 
Prisegate na lokalno? Potem so izdelki Lidlove blagov-
ne znamke Naše nam paše pravi za vas! Vse od suho-
mesnih izdelkov do mleka, piškotov, rezancev, ribane 
kaše in sokov, pod to blagovno znamko najdete izdelke, 
ki jim je skupno, da nastajajo pri slovenskih proizvajal-
cih in črpajo iz zakladnice slovenske tradicije ter okusov.
Številni slovenski butični proizvajalci so skozi sodelo-
vanje na Lojtr‘ci domačih našli prostor na Lidlovih po-
licah, mnogi med njimi se tja vračajo redno – izvrstni 
jogurti, suhe mesnine, slaščice, džemi, oljčno olje, pa 
tudi kreme, mila in podobno. 
Tudi sveže meso v Lidlovi redni ponudbi na police po-
večini dobavljajo slovenski dobavitelji. Sveže piščančje 
in goveje meso pod znamko Naše nam paše v redni po-
nudbi se ponaša celo s 100% slovenskim poreklom, 
kar je označeno tudi na embalaži. Pod blagovno znam-
ko Naše nam paše najdete tudi svinjsko meso s 100 % 
slovenskim poreklom.
Sveže in dišeče. S 45 zlatimi priznanji za pekovsko 
kakovost nagrajena ponudba Lidlove pekarne vsak 
dan ponuja sveže spečen kruh in pekovsko pecivo. Več 
kot 45 sveže pečenih izdelkov vsako jutro zadiši s po-
lic: od klasičnih slovenskih krušnih izdelkov, kot so bela 
štruca, žemlja, Martinov, Jelenov in koruzni kruh, pa 
do tradicionalnih uspešnic, kot so razne bagete, ajdov 
kruh z orehi, različni rogljički in štručke. Ste vedeli, da 

je ajdov kruh z orehi priljubljen tudi v tujini? Kupite ga 
lahko celo na Kanarskih otokih!
Dopeko izvajamo vsaj štirikrat dnevno. Tako vas v rega-
lu vedno pričaka svež in dišeč kruh.
Lidlova tržnica je vedno dobro založena, saj poteka 
dostava sadja in zelenjave dnevno. V toplejših mesecih 
je na tržnici skoraj polovica celotne ponudbe izpod rok 
slovenskih pridelovalcev – od slovenskega paradižnika, 
krompirja do jajčevcev, bučk, jabolk, paprike, sloven-
skega zelja, jagod, in še številne druge pridelke. Svoje 
mesto na polici najdejo izdelki iz primorskega pa vse do 
posavskega konca. Zaupanje slovenskih dobaviteljev pa 
je le še en dokaz več, da je Lidl velik podpornik domač-
nosti in svežine. 

Kakovost in varnost na prvem mestu! Lidl Slovenija 
gradi dolgoročne odnose s svojimi partnerji. Na ta na-
čin zagotavljajo ne le rast in razvoj svojih dobaviteljev 
in bogato ponudbo za svoje kupce, pač pa tudi stalno 
in preverjeno kakovost izdelkov. Tako od proizvajal-
cev izdelkov svojih blagovnih znamk zahtevamo med-
narodno priznan standard IFS Food, ki poleg varnosti 
in kakovosti zahteva tudi sledljivost izdelkov. Doba-
vitelji sadja in zelenjave pa morajo pridobili certifikat 
GlobalG.A.P., katerega cilji so med drugim ohranjanje 
zaupanja potrošnikov in varnost hrane ter zmanjšanje 
negativnih vplivov pridelave na okolje.

O trgovini Lidl Ilirska Bistrica
Prebivalce kraja in okolice Lidl Ilirska Bistrica vabi k 
nakupu že od decembra 2018, razprostira pa se na kar 
1100 kvadratnih metrih. Med 131 parkirnimi mesti bo-
ste gotovo našli prostor za svojega jeklenega konjička, 
mladim družinam pa so na voljo 4 parkirna mesta, ki 
so nekoliko širša. Trgovina ima tudi 2 polnilnici za ele-
ktrična vozila. Pred trgovino imamo tudi posebej ozna-
čeno senčno mesto pod streho, kamor lahko lastniki 
psov pripnejo svoje štirinožne prijatelje.
Trgovina je okolju prijazna, saj je zgrajena v skladu z vi-
sokimi okoljskimi standardi in trajnostnimi usmeritva-
mi –vgrajeno toplotno črpalko, ki omogoča ogrevanje 
trgovine z naravnimi viri toplote. 
Vabljeni v trgovino Lidl Ilirska Bistrica! Preprosto več 
ponudbe za vas.

Lidl Ilirska Bistrica  
razvaja s kakovostnimi,  
svežimi izdelki
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                KATALOG ponudbe izdelkov in storitev
                                                                                               v občini Ilirska Bistrica
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MIZARSTVO MATKO
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NAGRADNA KRIŽANKA BISTRIŠKIH ODMEVOV

Geslo nagradne križanke pošljite na naslov: Bistriški odmevi, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica s pripisom »Nagradna 
križanka«, najkasneje do 30. avgusta 2022 ali na elektronski naslov: odmevi@ilirska-bistrica.si 
Tadeja Pecman Penko poklanja 3 nagrade:
1. nagrada: viseči uhani  2. nagrada: polviseči uhani  3. nagrada: uhani na »muhico«

Geslo prejšnje križanke: »Ideja bar«. Izžrebali smo tri nagrajence:
1. toast za dve osebi prejme PETER BAŠA, Dolnji Zemon 70, 6250 Ilirska Bistrica,
2. tortico za dve osebi prejme ANKA MALJEVAC, Novokračine 61, 6254 Jelšane, 
3. ledeno kavo za dve osebi prejme BORUT UJČIČ, Dolenje 11, 6250 Ilirska Bistrica.RA
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